
Le še nekaj dni in pričelo se bo novo šoisi<o leto. Medtem ko 
bodoči šolarji lovijo še zadnje počitniške dogodivščine, njihovi 
starši hitijo od papirnice do knjigarne in nakupujejo šolske po-
trebščine (vseh učbenikov seveda zopet ni), učitelji urejajo še 
zadnje zadeve, da bo v ponedeljek, prvi šolski dan, v hramih 
učenosti potekalo vse po načrtih. Skratka skrbi na pretek, skoraj 
preveč, da bi mlade razigrane glavice mislile še na to, kako bodo 
z nabasano torbico in predšolsko nestrpnostjo hodile ali se vo-
zile do šole in domov. 

Ker na ptujskem območju Svet za preventivo in vzgojo v cestnem 
prometu skorajda ne deluje več, smo iniciativo za akcijo, v kateri bi 
vsaj delno zagotovili večjo varnost naših šolarjev ob začetku šolske-
ga leta, prevzeli policaji in novinarji, pomoč pa so nam ponudili tudi 
člani Zveze šoferjev in avtomehanikov ter Avtošola Herak. 

Po podatkih policijske postaje v Ruju seje v prvih sedmih mesecih 
letošnjega leta (v obdobju januar - julij) na širšem ptujskem območju 
zgodilo 752 prometnih nesreč, v katerih je žal 8 oseb, med njimi en 
otrok, zaradi hudih poškodb umrlo. Med 1047 udeleženimi v pro-
metnih nesrečah je bilo 149 oseb huje telesno poškodovanih. Med 
njimi je bilo tudi 54 otrok in mladostnikov oziroma oseb, starih manj 
kot 18 let. 

Ob tem je zanimivo, da so bili otroci povzročitelji le v 23 prometnih 
nesrečah, v vseh drugih primerih so bili žrtve objestnih voznikov, ki 
so vozili bodisi neprevidno, pijani ali prehitro in tako ogrožali tudi vse 
druge udeležence v prometu. 

Vozniki, ko se boste v ponedeljek zjutraj odpravljali na pot, v 
službo ali kam drugam, vozite previdno, zavedajte se, da bodo na 
cestah spet šolarji! Bodite pozorni do njih in do vseh drugih najbolj 
ogroženih udeležencev v prometu - pešcev in kolesarjev. Pa srečno 
in varno vožnjo, predvsem pa vsem skupaj želimo čim manj črnih 
številki (IVI. Ozmec) 

PTUJ / BO PITNA VODA KMALU BOLJ PITNA? 

Kaže, da bodo odiemalcl vode iz ptujskega vodooskrbnega sistema kmalu pili kakovostnejšo oziroma manj 
onesnaženo, nekoliko mehkejšo in okusnejšo vodo. 
Ptujski ž u p a n dr. M i r o s l a v Luci in d irektor K o m u n a l n e g a podjet ja P tu j J o ž e C v e t k o sta sre-

di pre j šnjega t edna predstav i la javnos t i nove t e h n o l o š k e reš i tve za i zbo l j šanje kakovos t i pit-
ne vode v p t u j s k e m v o d o v o d n e m s i s t emu. Gre za b i s tveno izbol j šavo , sa j o b s t a j a m o ž n o s t za 
pr idob ivanje podta ln ice iz g lob insk ih - okol i 150 m g lobokih vodnjakov , ka ter ih v o d a j e p o 
a n a l i z a h Z a v o d a za zdravs tveno varstvo M a r i b o r p o p o l n o m a n e o p o r e č n a Jn precej m e h k e j š a . 
O b m e š a n j u z obstoječo p o d t a l n i c o iz nižj ih p las t i , ki j o p i j e m o sedaj , b o d o d o s e g l i b o l j š o ka-
kovos t vode , p r e d v s e m pa z m a n j š a n j e vsebnos t i n i tratov d o dovo l j en ih o z i r o m a zdravju m a n j 
škodl j iv ih koncentrac i j . 

Obstoječa kakovost pi tne vode 
na P t u j s k e m zaradi povečane 
v s e b n o s t i n i t r a t o v ni us t rezala 
ve l javnemu pravi lniku o higien-
ski neoporečnost i p i tne vode, pa 
tudi ne zahtevam ministrs tva za 
zd ravs tvo v L j u b l j a n i za izdajo 
u r a d n e g a d o v o l j e n j a za n j e n o 
uporabo. T a k o sta se vodovodni 
d is t r ibuter K o m u n a l n o podjet je 
P t u j in občinsko vostvo, ki je po 
z a k o n u d o l ž n o zagotavl ja t i 

o b č a n o m zd ravo p i t n o vodo , 
znašla pred resn im p rob l emom, 
kaj t i č impre j je bi lo t reba zago-
tovi t i d o d a t n e vire neoporečne 
vode. Možnosti ni bilo veliko, in 
kot kaže, so izbrali pravo varian-
to, saj j im je v r azmeroma krat-
kem času in z razmeroma nizki-
mi s t rošk i u spe lo zago tov i t i 
začasno rešitev. 

P t u j s k i župan dr . M i r o s l a v 
Luci je ob predstavitvi nove pri-
d o b i t v e p o u d a r i l , da je bazen 
pi tne vode na Ptu jskem in Drav-
skem polju eden najbogatejših v 
Sloveniji z bakter iološko zdravo 
vodo, saj smo med redkimi , ki jo 

pi jemo neklor i rano. Žal so prob-
lem n i t r a t i in n i t r i t i . In če sodi 
m e d d o l g o r o č n e reš i tve 
predvsem kompleksna urejenost 
kana l i zac i j e in vseh d r u g i h od-
p lak , m e d s r e d n j e r o č n e ure-
s n i č e v a n j e od loka o va r s tven ih 
p a s o v i h , so vse d r u g e re š i tve 
k r a t k o r o č n e narave. Poleg upo-
rabe v o d n i h f i l t rov in 
p r e č i š č e v a n j a o d p a d n i h voda 
sodi m e d n j e tudi č rpanje vode iz 
g l o b i n s k i h v o d n j a k o v , česar so 
se lot i l i v P t u j u . K o so opravi l i 
p rvo v r t ino v g lobini 150 m, jih 
je bo l j ko t ko l i č ina p r e s e n e t i l a 
kakovost vode, saj je analiza po-
kazala , da je ta neoporečna , do-
bra in zdrava. 

D i r e k t o r K o m u n a l n e g a pod-
jetja P t u j Jože Cvetko je pojasnil, 
da bo v s e b n o s t n i t r a t o v ( seda j 
jih je v povprečju od 10 do 12 mg 
na l i t e r ) k m a l u b i s t v e n o n iž ja , 
saj b o d o že jeseni pričeli mešati 
vodo s t i s to iz nov ih glovinskih 
vodn jakov . Prva vr t ina , ki je tik 
ob črpal išču v Skorbi , je za to že 
p r i p r av l j ena , t r e n u t n o neka j 10 
me t rov vs t ran vr ta jo drugo vrti-
no, do konca leta pa nač r t ju j e jo 
še dve. Vse dosedan je raziskave 
so jih veljale okoli 8,5 mili jonov, 
predvidevajo pa, da jih bodo na-
da l jne veljale še okoli 25 milijo-
nov tolarjev. 

G l e d e na to, da p i t n o vodo iz 
p tu j skega vodnega sis tema upo-
rab l j a še 13 s o s e d n j i h obč in na 
o b m o č j u n e k d a n j e p t u j s k e , 
o r m o š k e , b i s t r i š k e in l enarške 
o b č i n e , seveda u p r a v i č e n o 
pr ičaku je jo , da bodo ustrezni fi-
nančn i delež poleg P tu ja prima-
knili tudi drugi uporabniki . 

•o M. Ozmec 
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G O R N J A R A D G O N A / 33 . KMETIJSKO-ŽIVILSKI SEJEM 

Letošnji 33. kmetijsko-živilski sejem v Gornji Radgoni naj bi prispeval h krepitvi kakovosti in gospodarskemu povezovanju v Evropi. O tem 
priča tisoč tristo razstavljalcev iz tridesetih držav, predvsem iz Evrope, je ob otvoritvi povedal direktor Pomurskega sejma Janez Erjavec. 

SejtMii je s lovesno odprl predsednik Republike Slovenije Milan 
Kučan. Dvoje poslanstev je poudaril v svojem nagovoru: "Prvo je 
znanje, k i j e temeljni pogoj za uspeh vsakogar, ki želi kmetovati 
in si ustvariti mater ia lno podlago za blaginjo, dostojno življenje, 
zanesljivo prihodnost in socialno varnost s kmetovanjem danes 
in v prihodnje. Tudi v kmetijstvu se prepoznava konkurenčnost 
v sodobnem znanju, njegovem obvladovanju, iskanju ter upora-
bi. Drugo pa je zavedanje o pomembnost i kakovosti pridelkov in 
višje produktivnosti , ki postaja vse očitnejše tudi v s lovenskem 
kmetijstvu, v pridelavi in predelavi ter vse bolj tudi v prodaji na 
domačem in svetovnih trgih. To je toliko pomembneje zdaj, ko 
s m o pred izzivom intenzivnega vključevanja v Cefto, Efto, Sve-
tovno trgovinsko organizacijo in predvsem v Evropsko zvezo," je 
med drugim dejal v svojem nagovoru. 

Otvor i tve se je med d r u g i m i vi-
s o k i m i gos t i ude l ež i l t u d i slo-
vašk i m i n i s t e r za k m e t i j s t v o , 
gozdarstvo in vodno gospodarst-
vo Peter Baco v sp remstvu sko-
venskega k m e t i j s k e g a m i n i s t r a 
dr. Jožeta Ostrca. 
V p o n e d e l j e k je s e j e m ob i ska l 
komisar Evropske un i je za kme-
tijstvo dr. Franz F isch ler in pre-

daval o k m e t i j s t v u E v r o p s k e 
uni je ter možnos t ih za s lovensko 
kmet i j s tvo . S lovenskim kmet i j -
cem in ž iv i lcem je izrekel vrs to 
pohval. 
Do konca t edna se bodo z raven 
sejemskega dela zvrstile š tevi lne 
spremljajoče pr i redi tve , razstave 
in s t rokovna srečanja. Posamez-
ni dnevi so na se jmu posebej po-
svečeni č e b e l a r j e m , k o n j e r e j -
cem, v inogradn ikom, prašičerej-
cem, v r tna r j em, zad ružn ikom in 
d r u g i m . P o s e b e j se b o d o p red -
stavil i t ud i m a d ž a r s k a p o d j e t j a 
in k m e t i j s k e o rgan izac i j e iz so-
sednje Avstrije. 
V nede l jo je bil dan č be la r j ev . 
Na posvetu o gozdneni m e d e n j u 
sta j im predava la dr. Janez Po-
klukars K m e t i j s k e g a i n š t i t u t a 
Slovenije in Pavle Zdešar, vodja 
s l u ž b e za m e d e n j e . S l o v e n s k e 
čebelar je sta seznani la s pro jek-
t o m M e d o n o s n o s t g o z d o v in 

m e j n i h k m e t i j s k i h z e m l j i š č v 
Slovenij i , ki ga po naroči lu Zve-
ze čebelarskih društev Slovenije, 
Medexa , kmet i j skega min is t r s t -
va in m i n i s t r s t v a za znanos t in 
tehnologi jo kmet i j sk i in gozdar-
ski i n s t i t u t u r e s n i č u j e t a že od 
marca letos. 
V ponedel jek so o svojih proble-
mih in uspeh ih razpravljali kon-

j e r e j c i , ki i m a j o v S loven i j i 11 
tisoč konj . Še posebej zanimiv je 
bil ta dan obisk za ot roke, saj so 
l a h k o p o k a z a l i svoje r i s a r s k o 
z n a n j e p r i r i s a n j u in s l i k a n j u 
konj . Tega dne so ustanovil i tudi 
Zvezo kmet ic Slovenije; n j ihova 
p r e d s e d n i c a je postala Mihae la 

Logar. Razglasili so tudi rezulta-
te ocenjevanja mesnih izdelkov, 
m l e k a in m l e č n i h i zde lkov te r 
k m e t i j s k e mehan i zac i j e in ino-
vaci j . P r i m e s n i h izde lk ih se je 
le tos n a j b o l j e odreza l Kras iz 
Sežane, ki je s t remi osvojenimi 
zlat imi medal jami postal nosilec 
kakovosti za letošnje leto. Po šte-
vilu osvojen ih zlat ih meda l j pr i 
ocenjevanju mlečnih izdelkov so 
p o v s e m na v r h u Ljubljanske 
mlekarne skupa j s Pomurskimi 
mlekarnami iz M u r s k e Sobote . 
Obe mlekarni sta namreč osvoji-
li po štiri zlata odličja. 
Za k m e t i j s k o m e h a n i z a c i j o in 
inovacije je svoje izdelke poslalo 
d v a j s e t p o d j e t i j in p o s a m e z n i -
kov, s t rokovna komisi ja pa je se-

d e m n a j s t i m pode l i l a z la te me-
dalje. 
V torek je bil dan v inogradnikov 
in G o r e n j a T r g o v i n e , ki se vse 
bolj uveljavlja tudi v kmet i j s tvu . 

Da je sejem za obiskovalce zani-

miv p o t r j u j e t u d i i z r e d n o velik 

obisk. 

M. Slodnjak 

Sejem je odprl predsednik Republike Slovenije Milan Kučan. 

Odprtja sejma so se udeležili številni gostje, med njimi slovaški minister za kmetijstvo Peter 
Baco (na levih slovenski kmetijski minister dr. Jože Ostre, predsednik Milan Kučan in druai. 

Predsednik sije v spremstvu direktorja Pomurskega sejma Ja-
neza Erjavca ogledal razstavne prostore. 

Sobotno otvoritev sejma je s svojim nastopom popestrila tudi 
skupina za varovanje kulturne dediščine, ki deluje v okviru KUD 
Jurovski Dol. 80-letna klekljarica Julka Fortuna • mojstrica domače obrti TEDNIK je naslednik Ptujskega ted-

nika oziroma Našega dela, ki ga je us-
tanovil Okrajni odbor OF Ptuj leta 
1948. Izdaja Zavod za radijsko m 
časopisno dejavnost 
RADIO •TtUhlK Ptuj. 
UREDNIŠTVO: Franc Lačen (direktor 
in glavni urednik), Ludvik Kotar (odgo-
vorni urednik), Jože Šmigoc 
(pomočnik odgovornega urednika in 
lektor), Jože Bračič, Ivo dani, Majda 
Goznik, Martin Ozmec, Manja 
Slodnjak, Dušan Sterle, Vida 
Topolovec in Milena Zupanič (novi-
narji). 
TEHNIČNI UREDNIK: Slavko Ribarič. 
PROPAGANDA: Oliver Težak 

•a 776-207 
Naslov: RADIO - TEDNIK. Raičeva 6, 
62250 Ptuj, p.p. 95: w (062) 771-261, 
779-371; 771-226; faks (062) 771-
223. 
Celotna naročnina 4.000 tolarjev, za 
tujino 8.000 tolarjev. 
Ptuj: 52400-603-31023 
Tisk: GZP Mariborski tisk. Maribor. 
Po mnenju Ministrstva za informiranje 
Republike Slovenije št. 23/58-92 z 
dne 12.2.1992 se šteje Tednik za 
izdelek informativnega značaja iz 13. 
točke tarifne številke 3, za katerega se 
plačuje davek od prometa proizvodov 
po stopnji 5 odstotkov. 

LENART / NE POTREBUJEMO D O M A PRIDELANEGA JAGODIČEVJA? 

Za kmetovalce lenarškega območja je bilo pred leti pridelovanje jagodičevja zelo donosno in so 
z njim zasadi l i več hektarjev. Ta kultura se da pridelati na majhnih površinah, vendar zahteva 
zelo intenzivno obdelavo. Zadnja leta pa z jagodičevjem ni nobenega zaslužka, zato so se mnogi 
pridelovalci odločili za sekanje svojih nasadov. O krčenju nasadov povedo tudi podatki, da je 
bilo včasih v občini 50 hektarjev robide, letos pa jo imajo le na petnajstih hektarjih, od 42 hek-
tarjev zelo kvalitetnega ribeza sta ostala le dva hektarja. Krčijo pa tudi ostalo jagodičevje, nam 
je med drugim povedala Mirjana Škof iz lenarške svetovalne službe. 

K m e t j e se jezijo nad občino, 
kmetijsko zadrugo in državo, ki je 
pred leti spodbujala pridelovanje 
jagodičevja z nepovra tn imi 
sredstvi. Pri kmetijski zadrugi v 
Lenartu sicer pravijo, da bodo le-
tos odkupili okrog 150 ton robide 
za potrebe zahodnega trga, ven-
dar po zelo nizki ceni. Cena jago-
dičevja pada iz leta v leto; letos 

dobijo pridelovalci bornih 73 to-
larjev za ki logram prodanega 
sadeža, pa še v lenarško hladilni-
co ga morajo pripeljati. S takšnim 
plačilom bodo imeli kmetovalci 
pokr i te le stroške obiranja , 
sprašujejo pa se, kako bodo pokri-
li vse druge pridelovalne stroške. 

Državno ministrstvo že nekaj 
let opozarja pridelovalce, da de-

narja za subvencioniranje država 
ne more dati. Mogoče bi pridelo-
valci to še verjeli, vendar ne mo-
rejo mimo spoznanja , da odgo-
vorni z nekaterimi nelogičnimi 
potezami namerno uničuje jo 
domači trg. Lani so na primer po 
izredno nizki ceni dovolili uvoz 
poljskega ribeza. Zelo hitro se je 
pokazalo, da tudi pridelovalci na 

Poljskem ne morejo pridelovati 
za tako nizko cenio, a so do tega 
spoznanja prišli šele takrat, ko so 
že uničili domačo in tujo proiz-
vodnjo. 

Vr je tno bi p r i s to jno državno 
ministrstvo moralo najti rešitev, 
kako bi lenarškim kmetovalcem 
pomagal i , da bi lahko ohran i l i 
obstoječe nasade jagodičevja in z 
njimi dohodek. O tej problemati-
ki se bo regionalna proizvodna 
skupnost jagodičevja poskušala 
pogovoriti s predstavniki držav-
nega ministrstva za prehrano in 
kmeti js tvo na Radgonskem sej-
mu. 

^ MS 

BOSNA IN HERCEGOVlf^. 
Topniško obstreljevanje Saraj^ 
va je v začetku tedna zahteva]' 
najmanj 37 človeških življenj,^! 
pa je ranjenih. Največjo tragejjj 
jo je zaznamoval pokol na saĵ ] 
jevski tržnici, kamor je padla en, 
od m i n o m e t n i h granat 
Združeni narodi še niso potrdiij 
krivca, mednarodna javnost p, 
je ogorčena nad dogodkom. 
drugih bosansko-hercegovskij, 
bojiščih je zadnjih nekaj dni pr̂ , 
cej mirno. Nekaj več spopadovjf 
le na območju pod nadzorom p̂ . 
tega korpusa, na planini Grnie{ 
in v okol ic i Bosanske Krup^ 
Pod vel ikim pr i t i skom je tudj 
Goražde. 

HRVAŠKA: M i n u l o soboto j; 
po štiriletnem premoru iz Zagrt 
ba v Split spet pripeljal modri 
vlak Mari jan express. Na vseli 
vmesnih postajah ga je sprejela 
m n o ž i c a l j u d i . N j i h o v o nav. 
dušenje je veljalo tako dejstvu, 
da je to eden oprijemljivejših re-
zultatov nedavne hrvaške z m a g e 
nad k ra j insk imi Srbi, kot tudi 
najpomembnejšemu potniku na 
vlaku, hrvaškemu predsednil; 
Tudmanu. | 

* * * -j 
RUSIJA/ČEČENIJA: Rusk 
predsednik Jelcin je podpisal de-
kre t , s ka te r im je enega najtej 
snejših sodelavcev in zaveznike^ 
Olega Lobova, t renutno sekre-
tarja ruskega sveta za nacionalna 
v a r n o s t , i m e n o v a l za svojega 
predstavnika v Čečeniji. Ta bo 
najvišja uradna oseba v času pre-
hodnega obdobja do priprave in 
izvedbe novih volitev v Cečenijij 
ki naj bi trajalo leto dni. Čečen-i 
ski uporn ik i temu imenovanj« 
niso neposredno nasprotovali. 

ITALIJA: K o n e c t edna so v 
Trstu mirovniki uprizorili pred 
hrvaškim konzulatom protestno 
manifestacijo zaradi oborožena 
osvobodi tve k n i n s k e Krajint,! 
Z a h t e v a l i so proglasitev 
Tudmana za vojnega zločinca in 
terjali gospodarske ukrepe proti 
Hrvaški. Manifestacije se je ude-| 
ležilo le malo ljudi, a veliko poli-; 
cistov, da ne bi prišlo do inciden-i 
tov. 

S E V E R N A IRSKA: Spopad 
med severnoirskimi protestant 
in k a t o l i š k i m i s k u p i n a m i se 
kljub uradnemu premirju nadal-
jujejo. Največji potekajo v Caste-
dergu in na zahodu Ulstra. Nek-
danji irski predsednik Raynolds 
je br i tanske oblasti znova poZ' 
val, naj nehajo zavlačevati z mi-
rovnimi pogajanji. 

IZRAEL/LIBANON/EGIPT: 
Izraelska letala so konec tedna 
napadla položaje proiranskega 
Hezbolaha v Libanonu. Napad 
je bil odgovor na nedaven bomb-
ni napad neke druge militantne 
islamske organizacije, v katerem 
je bil ranjen pripadnik proizrael-
ske milice. V Kairu pa so pred-
stavniki Izraela in P L O po šestiti 
mesecih pogajanj podpisali spo-
razum, ki Palestincem prepušča 
v u p r a v l j a n j e osem novih po-
dročij. 

TAHITI: Na Tahit i ju potekajo 
množične prot i jedrske demon-
straci je uper jene prot i franco-
skim oblastem in gostujočenu' 
ministru za sodelovanje s tujin" 
J e a n u J acquesu de PerettijU; 
Francozi namreč vsej svetovn| 
javnosti navkl jub vztrajajo pf 
odločitvi o seriji jedrskih posku-
sov na polinezijskem atolu MU' 
ruroa. 

FRANCIJA: Francoski urad za 
zdrav i la je odobr i l nov nači" 
ugotavl janja aidsa, ki občuin" 
z m a n j š a čas med o k u ž b o i® 
izločanjem protiteles, na podlag* 
katerih je mogoče bolezen izsl^ 
diti. Z novim načinom pridobi)^ 
od tri do petnajst dni, odvisno 
posamezn ika . P re j so bolez^U 
odkrili šele po dveh mesecih 
okužbe. 

Pripravil: P j 
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SAMO EKART / BORZNI KOTIČEK 

Po naraščanju 
v začetku av-
gusta so se 
tečaji vrednost-
nih papirjev 
umirili. Neka-
teri že vnov-
čujejo svoje ka-
pitalske dobi-

čke, prihod novih investitorjev 
oz. svežega denarja pa vzdržuje 
tečaje na obstoječ ih ravneh. 
Spet velik je porast tečajev za 
tuje valute. 

Nasploh je bil avgust nekoliko 
nep r i čakovano ugoden za 
naložbe v delnice. Nepričakovan 
zato, ker so se teča j i de ln i c 
zmanjševali vse prvo polletje tega 
leta in ker je to čas dopustov. Ta-
krat večina investitorjev namesto 
na de ln i ce mis l i na poč i tn ice . 
Najbolj je narastla delnica, ki je 
do sedaj najbolj padala - Dadas, 

d .d. ( + 44,8%). Sledi ji delnica 
S K B b a n k e ( + 19,6%). Cena te 
delnice je še močno podvrednote-
na, ker je kn j ižna vrednost ene 
delnice nad 50.000 SIT, trenutna 
cena pa je okrog 33.000 SIT. 

Na tržna gibanja je zelo občut-
ljiva delnica delniške družbe Pri-
mofin (+17,7%), ki je zmeraj bli-
zu vrha, pozitivnega ali negativ-
nega. Vrednost se je povečala tudi 
delnici druge borzne hiše, ki koti-
ra v kotaciji B, Nike, d.d. (+15,8) 
in d e l n i c a m a P r o b a n k e , d .d . 
( + 13,2%) ter B T C , d .d . 
(+12,3%). 

Vse delnice pa kljub ugodni kli-
mi n i so ras t le , tako so se cene 
z m a n j š a l e de ln i cama H m e z a d 
b a n k e ( -6 ,4%) in G r a d b e n e g a 
podjetja Grosuplje (-5,8%). 

Že nekaj časa deluje v Sloveniji 
K l i r i n š k o - d e p o t n a d ružba 
( K D D ) , ki bo zraven hranjenja 

vrednostnih papirjev skrbela še 
za izdajanje vrednostnih papirjev 
v nematerializirani obliki. Zaradi 
lažjega t r g o v a n j a , m a n j š i h 
stroškov izdajanja in vodenja del-
niških knjig se vrednostni papirji 
ne bodo več tiskali in fizično pre-
našali med ljudmi oz. njihovimi 
pooblaščenimi posredniki. To je 
pomembna pridobitev za Slove-
nijo, če hočemo, da bodo privati-
zaci jske delnice v čim krajšem 
času na borznem trgu. S tem bo 
šele omogočen promet z njimi. Z 
ustanovitvijo KDD smo se prikl-
jučili razvitemu svetu in na tem 
področju bomo nekatere celo pre-
hiteli ( t renu tno takšne sisteme 
razvijajo v Nemčij i , Francij i in 
Švici, v Avstriji so zadaj, najbolj 
je to razvito v ZDA, kjer pa imajo 
probleme z že obstoječim ogrom-
nim številom vrednostnih prapir-
jev). Tako tisti, ki ste svoje certifi-

kate vložili v kakšno podjetje ali 
družbo za upravljanje, ne boste 
dob i l i domov de ln i c , ampak 
samo p o t r d i l a , da ste l a s tn ik 
določenega števila delnic. S tem 
potrdilom boste lahko uveljavlja-
li svoje delničarske pravice (do 
razdelitve dobička - dividende, 
do s o u p r a v l j a n j a d r u ž b e na 
skupščini , do prednostnega na-
kupa novih vrednostnih papirjev 
izdajatelja ...) ali pa jih prodali. 

Slabša turistična sezona, nega-
tivna zunanjetrgovinska bilanca, 
večje obvezne devizne rezerve 
poslovnih bank pri Banki Slove-
nije in tudi množično romanje 
Slovencev na dopust v tu j ino je 
povzročilo precejšnjo rast tu j ih 
valut. V tem primeru je najboljša 
naložba nakup blagajniških zapi-
sov - dvo jčkov , k je r se n a k u p 
D E M o b r a č u n a po u r a d n e m 
tečaju Banke Slovenijeza nemško 
marko. T renu tna razlika je več 
kot 2 SIT pri menja ln i škem in 
skoraj 1,5 SIT pri podjetniškem 
tečaju. Vnovčljivost je 5. oktober 
tega leta. 

PTUJ / NA HMELJIŠČIH KMETIJSKEGA KOMBINATA OBRALI DOBRO TRETJINO HMELJA 

etos ie hmelj dozorel nekaj dni kasneje, zato se je tudi obiranje začelo nekoliko pozneje kot prejšnja leta. Na 
meljiščih Kmetijskega kombinata hmelj obirajo že dobrih deset dni. Začeli so s sorto savinjski golding, nadal-
ijejo pa z auroro. Obiranje bodo končali konec naslednjega tedna. 
Kot je povedal analitik kmetijske 
roizvodnje pr i K K P t u j Franc 
ilak, imajo tudi letos hmeljišča na 
obrih 49 hektarjih površin, in si-
Er na Pragerskem, Polskavi, v Ki-
ričevem, D o r n a v i , B u k o v c i h , 
idmu in Turnišču. V teh dneh so 
»brali že d o b r o t r e t j i n o vsega 
melja in s tem končali z obiranjem 
yinjskega goldinga, ki je po prvih 
Knah uvrščen v najvišji kakovost-
razred. Naslednja sorta hmelja, 
jo v teh dneh obirajo, je aurora. 
avseh hmeljiščih letos pričakuje-
dobro letino v primerjavi z leti-

imi zadnjih nekaj let. Kljub temu 
a letos težav s sušo niso imeli, so se 
t po jav i l e v z a d n j i h d n e h ob 

močnem deževju. Po besedah Šila-
ka so tla razmočena, zato imajo de-
lavci pri obiranju precej težav, prav 
tako pa tudi pri spravilu hmelja do 
obi ra ln ih centrov. Ponedel jkovo 
neurje jim je na hmeljišču v Dorna-
vi poškodovalo tudi eno žičnico, 
zaradi preobilice padavin pa tudi 
druge žičnice na hmelj išč ih niso 
več povsem stabilne. Sicer zaradi 
padavin dela na hmeljiščih ne mo-
rejo prekiniti, kajti hmelj mora biti 
v treh tednih obran, torej v času do-
zorevanja, kajti pozneje je njegova 
kvaliteta veliko slabša. 

Hmelj pa v teh dneh obirajo tudi 
v Zavrču na hmeljišču delovne eno-
te Vinarstva Slovenske gorice - Ha-

loze. 
O d k u p n e cene hmel ja nam pri 

K K Ptuj niso znali povedati, ven-
dar je ta pri slovenski Hmeljarski 
družbi nekako že določena: za kilo-

gram hmelja naj bi letos hmeljarji 

dobili le marko več kot lani, torej 

sedem mark. 
Tatjana Mohorko 

ODPRTJE VAŠKEGA DOMA POBREZJE 

f Pobrežjubodo ta konec tedna, v nedeljo, 3. septembra, končali slo-
vesnosti ob odprtju vaškega doma. Pred štirinajstimi dnevi jim jo je 

zagodel dež in so uspeli pripraviti le petkovo srečanje ljudskih pevcev in 
godcev ter sobotni turnir v malem nogometu. Nedeljsko zaključno slo-
vesnost bodo pričeli ob 1 5. uri s parado stare kmečke mehanizacije -
med drugim bodo prikozali, kako so nekoč pripravljali in obdelovali 
zemljo za različne kmetijske kulture. V programu se bodo predstavili 
tudi konjeniki izTurnišča in plesalci iz Pobrežja, ob tej priložnosti bodo 
podelili nagrade najboljšim ekipam, ki so v igranju malega nogometa 
dosegli najboljše rezultate. V Pobrežju bodo v nedeljo blagoslovili vaški 
dom ter pripravili slovesno odprtje njegovih vrat, v prihodnje pa naj bi v 
njem pripravljali priložnostna srečanja ter vaške prireditve. 

PRED ZAČETKOM PIESNE SEZONE V MAMBU 
v 

Šolsko leto je pred vrati, prav tako po tudi začetek celoletne plesne 
šole. V plesnem centru Mambo so tudi letos poskrbeli za najmlajše, 

za tiste od štirih in tja do sedmih let, ti se lahko namreč vključijo v plesni 
vrtec, osnovnošolci bodo zaplesali v celoletni plesni šoli, tokrat po niso 
pozabili tudi na srednješolce in odrasle. Pripravili so bogat program 
začetnih in nadaljevaljnih tečajev, šolo rock'n roli a in jazz shovv dan-
ceo, vadbo aerobike ter posebnost - individualno poučevanje plesa. 
Tudi v letošnji plesni sezoni bo vadbo potekalo v domu krajanov bratov 
Reš, oddelek celoletne plesne šole po pripravljajo še v Kidričevem. Vpis 
bo še vse do naslednjega tedna vsak dan med 1 2. in 13. ter 1 7. in 19. 
uro, lahko pa se jim boste priključili še v pn/ih dneh vadbe. 

TM 

V SOBOTO NA PTUJSKI TELEVIZIJI 

¥ soboto ob 21. in v nedeljo ob 10. uri lahko no kanalu ptujske TV 
prisluhnete in si ogledate prispevek o sodobnih tehničnih pregledih 

v Petoviaavtu, o mednarodnem rallyju oldtimerjev v Ptuju in okolici, re-
portažo z Lukorskega praznika v Dornavi, pogovor s Srečkom Lov-
''enčičem o Skupnosti slovenskih gradov, prispevek o zdravi prehrani v 
ptujski bolnišnici, o novem načinu pridobivanjozdrove pitne vode v Ptu-
ju ter o festivalu norodnozabavne glasbe. Gostja oddaje botokot Mojo 
f̂ rangež s svojimi citromi. 

DS 

POSLOVNI SISTEM AGIS, d.o.o. 
v lasti SKLADA REPUBLIKE SLOVENIJE ZA RAZVOJ 
objavlja 
JAVNI RAZPIS 
za zbiranje ponudb za prodajo nepremičnine 
konnunalno urejenega ograjenega zemljišča v izmeri cca 
1800 m^ na lokaciji Ptuj, Rajšpovaul. 13. (pri skladišču goto-
vih izdelkov), ležečega na delu pare. št. 1549/1, k.o. Ptuj, z 
možnostjo graditve poslovnega objekta. 
Pogoji sodelovanja: 
- Ponudbe na razpis je potrebno poslati v zapečatenih ovoj-
nicah s priporočeno pošiljko in z oznako "Ponudba na razpis 
- zemljišče pri SGI" najkasneje v roku 14 dni od dneva objave 
razpisa na naslov: AGIS, d.o.o., Ptuj, RajšpovauL 16. 
AGIS, d.o.o., na podlagi tega razpisa ni zavezan skleniti po-
godbe o prodaji nepremičnine z najboljšim ali katerimkolim 
ponudnikom. • 

OBČINA DESTRNIK - TRNOVSKA VAS / V ČETRTO 
IZVOLILI GASILSKEGA POVELJNIKA 

Povel jn ik i in podpove l jn ik i gas i l sk ih druš tev v občini Des tr -
n i k - T r n o v s k a v a s so se v petek , 25. avgusta , četrt ič ses ta l i , 
da izvol i jo pove l jn ika in podpove l jn ika povel js tva . 

GD Destrnik je predlagalo za po-
veljnika poveljstva Feliksa Maje-
riča, gas i l skega čas tn ika prve 
s topnje , gasilci iz Biša pa Danila 
Muršca, višjega gasilskega častni-
ka, vendar poveljnik zveze gasil-
skih društev Ptuj Janez Irgl ni dal 
soglasja za njegovo kandidaturo. 
Svojo t rdi tev je utemelj i l z neiz-
polnjevanjem pogojev, čeravno jih 
tudi drugi kandidat ne izpolnjuje 
povsem. Tako je bil izvoljen za po-
veljnika poveljstva Feliks Majerič. 
Za podpove l jn ika poveljstva sta 
bila predlagana dva kandidata. Iz-
voljen je bil Srečko Horvat iz GD 
Vitomarci. 

Kot zanimivost je potrebno pove-
dati, da se poveljnik in podpovelj-
nik volita z navadno večino nav-
zočih č lanov , kar p o m e n i , če je 
p r i s o t n i h sedem povel jn ikov in 
podpoveljnikov (kot v tem prime-
ru), so za izvolitev potrebni štirje 
glasovi, podpoveljnik pa je dobil 
samo tri. 

Novega p o v e l j n i k a čaka zelo 
zahtevno delo, saj se mora zavedati, 
da ga podpira samo polovica gasil-
cev v občini. 

Z. Šalamun 

KAKO DO KVALITETNE OPREME ZA PRIDOBIVAN-
JE HIGIENSKO NEOPOREČNEGA MLEKA 
Najnovejši pravilnik o higienski kakovosti mleka predpisuje strožje 
kriterije, kot so veljali pred časom. Določbe o higienski kakovosti 
mleka so v veliki meri prilagojene zahtevam Evropske skupnosti. 
Za pridobivanje higiensko neoporečnega mieka potrebujemo primerno 
tehniko in tehnologijo molže, hlajenja mleka in ne nazadnje tudi čiščenja 
opreme za molžo. 
Opremljenost kmetij, ki se ukvarjajo s prirejo mleka, je pri nas zelo raz-
lična. Poleg kmetij, kjer še molzejo ročno, najdemo tudi veliko takih z 
najsodobnejšo tehniko. Na Slovenskem je močno zastopano podjetje 
Alta Lavai Agri, ki je sestavni del koncema Tetra Laval. Sedež podjetja je 
v mestu Tumba na Švedskem, kjer so tudi glavni razvojni oddelek, večji 
del proizvodnih obratov, center za raziskavo tržišča in raziskovalna far-
ma. Na tej farmi testirajo vse proizvode, preden pridejo v serijsko proiz-
vodnjo in na tržišče. Koncept organizacije podjetja Alfa Laval Agri temel-
ji na t. i. sistemu "Agrardienst". To pomeni, da na posameznih območjih 
ustanavljajo posebne oskrbovalne centre, ki skrbijo za prodajo in servi-
siranje celotnega programa podjetja Alfa Laval Agri. Eden takih centrov 
je tudi podjetje Žižek, d.o.o., s Ruja. Podjetje opravlja dejavnost v raz-
stavno-prodajnem skladišču, ki je v tovornem skladišču železniške pos-
taje na Ptuju. Na voljo Vam je velika izbira kompletnih molznih sistemov 
(klasičnih in najsodobnejših), nadomestnih delov, detergentov ter do-
datnega pribora, ki se uporablja pri molži. Na razstavnem prostoru je pri-
kazanih tudi več sistemov molže z najnovejšimi molznimi enotami ter 
različnimi načini čiščenja molzne opreme. V času od 11. do 13. sep-
tembra Vam bodo v razstavno-prodajnem skladišču na voljo predstav-
niki podjetja Alfa Laval Agri. Prikazali Vam bodo najnovejše načine 
molže, čiščenja molzne opreme, hlajenja mleka ter krmljenja krav in te-
let za različne tipe hlevov. V tem času Vam bodo brezplačno testirali in 
servisirali pulzatorje. 
Priporočamo se, ter Vas vabimo v razstavno-prodajno skladišče Alfa 
Laval Agri na Ptuju, tel. 779-754. 
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Med najbol j pozornost vzbuja jočimi so bili člani motoris-
tičnega kluba Bears (medvedi) iz Maribora. Foto: M. Ozmec 

Tako se je petkovega tekmo-
vanja oziroma spretnostne vožnje 
različnih kategorij motorjev En-
dure in večernega ročk koncerta z 
ansamblom Charley Brown ude-
ležilo le okoli 20 motoristov, v 
glavnem domačinov. Še dobro, da 

je prišlo kar precej radovednežev 
in morda naključnih obiskoval-
cev, s icer bi bil pogled na leta-
liško ploščad zelo klavern. 

Nakoliko bolje je bilo obiskano 
sobotno opoldansko tekmovanje 
ces tn ih in klasičnih motor jev, 

SELA / SESTI GASILSKI AVTORELI 

V videniski občini so minuli konec tedna tamkajšnja gasilska 
društva pripravila šesti gasilski avtoreli, tokrat v organizaciji 
gasilskega društva Sela. Udeleži lo se g a j e le šest gasilskih 
ekip - pet iz občine Videm in ekipa iz GD Turnišče. 

Letošnj i reli je bil podoben 
prejšnjim, tekmovalna pot pa je 
gasilce vodila iz Sel do druge 
postaje v Doleni, po Dravinjski 
dol ini do Tržca ter nazaj na 
Sela. Na vseh postajah so gasilce 
čakale spretnostne vaje, reli pa 
se je zaključil s polaganjem ce-
vovoda in mokro gasilsko vajo. 
Tud i letos za dobro uvrst i tev 
nista bila potrebna čas in hitra 
vožnja, temveč dobro opravlje-
na vaja in b rezh ibno gasilsko 
vozilo. V tekmovalnem delu so 
se pomeri le ekipe iz gasilskih 
društev: V idem, Leskovec , 
dve ekipi iz Tržca, ekipa iz Sel 
ter gasilci iz Tumišča. Na prvo 
mesto se je tokrat uvrstila ekipa 

Tržeč I, druga je bila domača 
ekipa in tret j i so bili ponovno 
gasilci iz Tržca. Vse ekipe so po-
kazale dobro pripravljenost in 
veliko znanja s področja gasilst-
va, zato so organizatorji oblju-
bil i , da bodo podobno reli 
vožnjo z gasilskimi avtomobili 
pr ipravi l i tudi v nas ledn jem 
letu v enem izmed gasilskih 
društev v občini Videm. 

Kl jub temu da pa vreme to-
krat organizatorjem ni bilo na-
klonjeno, so tudi šesti avto reli 
spravili pod streho. Za najboljše 
ekipe so pripravili pokale, vsaka 
ekipa pa je dobila še priložnost-
na priznanja. 

•<y T. Mohorko 

PREJELI SMO 
IZJAVA ZA 
JAVNOST 

Bivši zaposleni v Čevljarstvu Ki-
dričevo - člani NSS izražamo ne-
zadovoljstvo glede razpisa za 10 
delovnih mest, ki je bil objavljen 
13. julija 1995 v Večeru in Tedni-
ku, ter glede izbire in obvestila le-
teh o neizbiri za delovna mesta. 
Menimo, daje pri razpisu in izbiri 

prišlo do nepravilnosti in neu-
poštevanja statuta podjetja, prav 
tako kot upniki nismo dobili ob-
vestila, kdo je bil imenovan za di-
rektorja in druga delovna mesta. 
Zaradi tega je prišlo do nejasne 
slike, kako je sedaj po stečaju v 
podjetju, saj kot upniki sploh ne 
vemo, kdo upravlja s podjetjem in 
s tem posredno tudi z našim de-
narjem, ki nam ga podjetje dolgu-
je. Naj povemo, da so bili izbrani 
tudi taki delavci, ki niso ustrezali 
razpisnim pogojem. 

LETALIŠČE MOSKANJCI 

Športne« letališče v Moškanjcih je bilo od petka, 25., do ponedeljka, 
28. avgusta, prizorišče 4. mednarodnega zbora motoristov, na kate-
rem so organizatorji napovedovali udeležbo okoli 1000 motoristov 
iz vse Evrope, predvsem Italije, Avstrije, Nemčije, Madžarske in 
Slovenije. A jih v treh dneh ni bilo niti polovica toliko, pa tudi ne iz 
vseh napovedanih sosednjih držav. Najverjetneje zaradi tega, ker je 
v soboto podobno srečanje motoristov potekalo tudi pri Žalcu, ver-
jetno pa tudi zaradi slabega vremena in organizacijskih nesoglasij. 
Člani kluba motoristov Kurent iz Ptuja in mariborski Bearsi so bili' 
- milo rečeno - izredno presenečeni, ko so izvedeli, daje organizator 
srečanja v Ptuju eden od iznajdljivih gostinskih delavcev iz Ljublja-
ne, ne pa domačini. 

večerni koncert s skupino Don 
Mentony band ter izbor miss in mi-
stra motorist ike, saj se je čez dan 
zvrstilo okoli 150 do 200 motoris-
tov. Nekaj jih je prišlo tudi iz Av-
strije. Videli in predvsem slišali pa 

smo tudi nekaj atraktivnih voženj 
(divjanj) z dragimi motorji, vožnje 
po zadnjem kolesu in druge moto-
ristične mojstrovine. 

Nedeljskega dopoldanskega tek-
movanja "chopperjev", "trajakov" 

i^ oldtimerjev (veteranov) ter po-
poldanske viteške alke z motorji pa 
se je udeležilo okoli 50 motoristov, 
ki so se tako kot njihovi predhodni-
ki s tega srečanja zatem odpeljali.na 
10-dnevni mo tokamp v Rovinj . 
Tud i tokrat je bijo radovednežev 
več kot udeležencev." 

Kakorkol i že - toliko različni) 
motorjev, od oldtimerjev do najŝ  
dobnejših in dragih cestnih lepo, 
cev, na P tu j skem še n ismo ime| 
priložnosti videti. Sicer pa kaj dosi 
kor is tnega od tega srečanj 
Ptujčani verjetno nismo imeli. 

Največ različnih motorjev In paše za oči je bilo v soboto. 

Upamo, da bomo od ustreznih 
služb kmalu dobili odgovore, saj 
imamo kot upniki pravico do 
tega. 

Podpredsednik podruž. NSS v 
Čevljarstvu 

Milan Krušič 

LASTNINJENJE 
PODJETJA V 
STEČAJU 

Pred dobrim mesecem dni se je 
v časopisu objavil razpis za mes-
to direktorja znanega podjetja v 
stečajnem postopku - Čevljarst-
vo, d.o.o., Kidričevo. Po pregledu 
dveh enakih dostopnih uradnih 
statutov podjetja (potrjenih ob 
različnem času) sem ugotovil, da 
je razpis prirejen, saj se navaja 
med razpisnimi pogoji visoka izo-
brazba ekonomske smeri in ne 
tehnične, kot je zapisano v potrje-
nem statutu. Prijavil sem se na 
razpis, ker izpolnjujem višje krite-
rije, kot so bili razpisani, vendar je 
bila moja vloga zavrnjena brez ar-
gumentov, kar je v nasprotju z za-
konom o delovnih razmerjih. Me-
nil sem, da gre za nepravilnosti, in 
sem se želel pritožiti (to mi dovol-
juje zakon). Zaradi morebitnih 
manipulacij sem se podal na Ki-
dričevo, da na kraju samem pre-
verim javno nepravilnost, a me je 
po kratkem postopku zavrnil 
stečajni upravitelj g. Ignac Mari-
nič z besedami, da bom dobil 
vse, kar bom zahteval, komaj ta-
krat, ko bo to potrdilo ptujsko 
sodišče, ki vodi stečajni posto-
pek. Na pritožbo odgovora še 

vedno nisem dobil! Dokaj hitro mi 
je postalo jasno, da se za tem ne-
kaj skriva, saj se mi je prvič zgodi-
lo, da nisem mogel dobiti na 
vpogled javnega akta podjetja. 
Kdo vse stoji zatem, se bo prej ali 
slej izvedelo (mora se!). 
Sprašujem se, ali so te nepravil-
nosti le kratkotrajnega pomena 
ali se v naši državi resnično doga-
jajo čudne stvari. Če se, je zanje 
odgovoren najvišji politični vrh 
Slovenije (od Kučana in 
Drnovška navzdol). Pravzaprav 
se pa sploh ne čudim, da se 
takšne stvari dogajajo v majhnih 
podjetjih, ko pa vsakodnevno 
lahko sledimo padcu gospo-
darstva ob njegovem prehodu na 
tržno gospodarstvo. Ali to torej 
pomeni, da bomo gospodarstvo 
najprej prodali "sposobnim" po-
sameznikom, ki bodo lahko z 
majhnim kupčkom denarja odku-
pili razvrednotena podjetja, ter 
kasneje z že pridobljenim 
vložkom od istega podjetja obo-
gateli, ali želimo, da bi naše go-
spodarstvo kljub veliki krizi 
(stopnja brezposelnosti raste iz 
dneva v dan) le prebrodilo 
začetne preobrazbene in osamo-
svojitvene korake? Menim, da je 
to že dosti predolga doba, da bi 
se lahko tako igrali z ljudmi, ki os-
tajajo na cestah in si želijo delati v 
tovarnah, kjer se jim je pred pre-
strukturiranjem gospodarstva re-
zal kruh preživetja. Ali morda želi-
te, spoštovani gospodje, da se 
pričnejo priprave za novo revolu-
cijo, ki je ob takih gospodarskih 
potezah nujna? Slovenci smo si-
cer neborben narod, vendar vsa-
kemu lahko dokaj hitro prekipi! 

mag. Viljem MUZEK 

OBNOVILI BODO LENARSKO BANKO 

Vlenarški ekspozi tur i Nove Kred i tne banke Mar ibor se že dalj 
časa srečujejo z veliko prostorsko stisko. Vedno več je obrtni-

kov in podje tn ikov, za katere opravlja banka storitve, povečalo 
pa se je tudi število varčevalcev na območju Slovenskih goric. 
Lenarška ekspozi tura je tudi p o m e m b e n posrednik oziroma 
partner lenarškega gospodarstva. 

Mira Bergant, vodja poslovalnice N K B Mar ibor iz Lenar ta , je 
povedala, da so že dalj časa opozarjali na prostorsko stisko, 

letos pa so skupa j z lenarško občino poiskali ustrezne rešitve in 
v teh dneh pr ičakuje jo pot rebno dokumentac i jo za obnovo nji-
hove zgradbe. V začetku septembra bodo začeli obnavljati in 
širiti svoje poslovne prostore. Dela nameravajo dokončat i naj-
kasneje do marca p r ihodn je leto, ko bo lenarška ekspozitura 
med najsodobnejš imi bančn imi servisi, brez dolgega čakanja, 
ki jim zdaj kvari tudi poslovni ugled, je dodala Mira Bregant. 

KONČUJEJO DELA V ŽERJAVCIH 

Krajevna skupnost Lenar t še naprej vodi nekatere projekte ter 
nadal juje asfal t iranje kra jevnih cest. Končuje jo se dela na 

cesti v Žerjavcih, kjer so obnovil i ki lometer in pol dolg odsek 
ceste in kmalu jo bodo odprl i za promet . Celotna obnova omen-
jene ceste je znašala 17 in pol mil i jona - del potrebnega denarja 
je prispevala občina Lenar t , KS Lenar t , nekaj pa tamkajšnj i 
prebivalci. 

TRŽNICA Š E BOLJ UREJENA 

Krajevna skupnos t je ponovno uredila nekaj s tojnic na le-
narški tržnici. Zraven prodajalcev tekstila, južnega sadja in 

zelenjave prodaja jo tudi domače kmetovalke. Povečini ponuja-
jo k rompi r in druge kmet i j ske pr idelke za ozimnico. KS skrbi 
tudi za t ržni red in čistočo tržnice. Nekater i kupci pa še vedno 
pogrešajo pestrejšo ponudbo - še vedno ni ure jenih prostorov za 
prodajo mlečnih izdelkov, zelišč ter r ibarnice in drugih po-
m e m b n i h objektov. 

M. Slodnjak 

Nekdanje izjave in odmevi 
Predsednik republike Milan 

Kučan je v nedavnem intervjuju 
dejal, da na naslednjih predsed-
niških volitvah ne namerava po-
novno kandidirati. To njegovo 
odločitev bi kvečjemu spremenil 
morebitni (nenormalni) zasuk v 
nenormalne politične skrajnosti 
na slovenski politični sceni in mo-
rebitna uveljavitev nevarnih (neo-
fašističnih) tendenc na prihodnjih 
parlamentarnih volitvah. 

Kučanovo izjavo je nenaklonje-
no komentiral Lev Kreft , eden iz-
med voditeljev Združene liste soci-
alnih demokratov, češ da bolj ko-
risti desničarjem kot levici. Pred-
sednik Slovenskih krščanskih de-
mokratov Lojze Peterle pa je pred 
nekaj dnevi dejal, da ga moti 
Kučanovo "produciranje" sov-
ražnika za dnevne politične potre-
be, "ki je bilo v navadi v nekdanjih 
časih totalitarizma". Ta sovražnik 
oziroma strah naj bi bil tokrat 
fašizem, ki ga pa Peterle v Sloveniji 
ne vidi. "Zato ocenjujem, da takšno 
strašenje ni bilo dostojno dejanje 
našega predsednika." (Delo, 20. av-
gusta 1995) 

Sicer pa je tudi lider Slovenske 
krščanske demokraci je Lojze Pe-

terle dal nekaj izjav, ki bodo zago-
tovo odmevale in naletele na ugo-
vore. 

PREHITRO ALI PREPOČASI 
V EVROPO? 

Peter le je na petkovi t iskovni 
konferenci zelo kritično govoril o 
slabi di miki slovenskih zunanje-
političnih odločitev in dejal, da je 
Slovenija s počasno politiko izgu-
bila tempo, pozornost pa se od nje 
seli proti Hrvaški. Delo piše, da Pe-
terle misli , da Slovenija izgublja 
tudi k red ib i lnos t in ne vidi 
možnosti za jesenski podpis statusa 
pridruženega članstva, kar pomeni, 
da bo Slovenija pristala na repu sez-
nama držav, ki so p r imerne za 
vstop v Evropsko unijo. 

Tudi v intervjuju, ki ga jeobjavil 
dunajski Kurier, Peterle ni zadov-
oljen s politiko vlade oziroma nje-
nega predsednika dr . Janeza 
Drnovška glede približevanja Ev-
ropi . Peter le ta skrbi slovenska 
skepsa o slovenskem članstvu v Ev-
ropski uni j i oziroma "fobija pred 
Brusljem, s katero je bil iz stekleni-
ce spuščen EU-duh, ki ga bo težko 
spet spraviti v steklenico". 

Kurier navaja, kakor poroča do-
pisnik Dela z Dunaja, da je ovir na 
slovenski poti v Bruselj čedalje več, 
med njimi problem z Italijo, "ki ga 
je hotel Peterle že pred letom dni 
rešiti z oglejskim kompromisom. 
Nekaj dni pozneje je Drnovšek do-
govor zavrnil. Nekdanji komunisti 
so papir, ki bi omogočil Sloveniji 
hi t ro združitev z EU, odklonili z 
argumentom, da bi šlo za razproda-
jo domovine." 

Medtem ko Peterle kritizira "slo-
vensko počasnost" pri vključevnaju 
v Evropo, pa Marcel Koprol, eden 
izmed voditeljev Janševih social-
nih demokratov, v komenta r ju v 
Slovencu piše, da smo s "parafiran-
jem sporazuma o pr idruženem 
članstvu v Evropski uni j i storili 
dovolj velik korak v našem pri-
bliževanju Evropi" in da bi vsako 
h i ten je naše državne interese 
močno prizadelo. Komentator pra-
vi, da imamo za približevanje Evro-
pi časa dovolj in da slovenska vlada 
italijanskemu pritisku nikakor ne 
sme popustit i . Koprel celo misli, 
da je vlada preveč obremenjena s 
tem, kako čim hitreje odpreti slo-
venski trg z nepremičnimi (kar je 
ena izmed zahtev Ital i je in EU -
op.p.), vendar tega ne počne zaradi 

italijanskih in evropskih pritiskov, 
ampak to dela zato, da bi omogočila 
"slovenskemu pol i t ičnemu pod-
zemlju - zaradi spremenjene zako-
nodaje - na našem trgu nepre-
mičnin oprati v tujino prenešeni in 
skriti denar." 

Iz primerjave zgornjih stališč bi 
lahko rekli, da vlada na našem zu-
nanjepolitičnem področju popolna 
zmešnjava in neusklajenost stališč. 
Tako kot so očitno neusklajeni zu-
nanjepolitični pogledi znotraj vla-
dajoče koalicije Liberalne demo-
kracije, Slovenskih krščanskih de-
mokratov in Združene liste social-
nih demokratov, tako ni enotnosti 
pogledov tudi med po marsičem 
"bratskimi" in zavezniškimi Peter-
letovimi krščanskimi demokrati in 
Janševimi socialdemokrati. 

Predsednik Slovenske l judske 
stranke Marjan Podobnik je nedav-
no dejal, da je v Sloveniji treba pre-
seči položaj nenehnega spopadanja 
med političnimi strankami, ker se 
bo to lahko slabo izražalo tudi v slo-
venski zunanji politiki, predvsem v 
odnosih s tistimi državmai, s kate-
rimi ima Slovenija še nerešena 
vprašanja. 

Kar nekaj komentarjev in poli-
tičnih izjav pa se je te dni na veliko 
ukvarjalo tudi z novimi vidiki slo-
vensko-hrvaških političnih in zlas-
ti vojaških odnosov. 

KAKŠNA JE OBRAMBNA 
(NE)SPOSOBNOST? 

Najprej je nastal preplah zaradi 
dokazane hrvaške moči v obračunu 
z upornimi Srbi. Ob neverjetni rav-
nodušnosti slovenskih uradnih or-
ganov so se posamezniki nenado-
ma defetistično, obupano in pod-
cenjujoče do slovenske vojske raz-
govorih in razpisali o hrvaški pre-
moči, o nekakšni novi nevarnosti 
za Slovenijo, o slovenski vojaški 
nemoči. Tednik MAG je celo zapi-
sal, da bi po mnenju vojaških stro-
kovnjakov moreb i tn i napadalec 
lažje zavzel Slovenijo, kot je 
Hrvaška Knin . Seveda sta ob tem 
nepojmljiva molk in neopredelje-
nost j)ristojnih, predvsem tudi vla-
de. Ce je naša ob rambna sposob-
nost tako slaba in tako problema-
tična, kot nam dopovedujejo posa-
mezne izjave in komentarji pri nas, 
potem bi morala tako bivši kot se-
danj i o b r a m b n i min is te r (pa še 
kdo) še kako odgovorit i . Saj smo 
doslej tudi po njihovi zaslugi živeli 
v p repr ičan ju , da razmere sploh 
niso a la rmantne . Janša je vodil 
o b r a m b n o min i s t r s tvo štiri leta, 
Kacin ga vodi dobro leto. In če je 
s tanje na ob rambnem področju 

slabše, kot bi moralo biti, imata za-
gotovo vsak svoj del odgovornosti 
kl jub vsem nu jn im (dosedanjim 
medsebojnim prepirom in dokazo 
van jem, kdo je dober in kdo slat 
obrambni minister. 

Veliko razburjenje in začudeni! 
vprašanj je povzročilo tud 
poč i tn i ško srečanje med sloven 
skim ob rambn im minis t rom Jel' 
kom Kac inom in hrvaškiit 
o b r a m b n i m min i s t rom GojkoH 
Šuškom v Splitu. 

Od kod nenadoma preganjavic^ 
in strah, da nam lahko vojaško pO" 
govar janje s Hrvaško škoduje, k" 
pa je ev iden tno tudi na tem p''" 
dročju dovolj odprt ih vprašanj it 
interesov, o katerih se je treba p"; 
govarjati? Ne moti nas, ko se n̂ s 
minister za obrambo sestaja z am '̂ 
r iškim ali albanskim obrambnii" 
m i n i s t r o m , čudno , skoraj nedo* 
pustno pa se nam zdi, ko se sestal'^ 
s sosednjim (hrvaškim) ministroiT-
Seveda pa bi lahko Kacin vprašal'' 
zakaj Hrvaški že prej - podobno ko' 
d rug im b l ižn j im in daljnii" 
državam - nismo ponudili dogovO" 

ra o sodelovanju med obrambnin^' 
ministrstvoma in tudi jasno in ne '̂ 
voumno določili okvire tega sodî  
lovanja, saj bi bilo potem tudi maH 
sedanjih špekulacij in strahov, a'' 
to morda vendar le ne pome"' 
vključevanja Slovenije v balkanski 
vojaške spopade. 

JakKopri^^' 
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PORNAVA / VSE JE BILO V ZNAMENJU LUKA 

V nedeljo je novoustanovljeno turistično - etnografsko društvo Lukari skrbno pripravilo 
svojo osrednjo prireditev - Lukarski praznik. V starih časih, ko so imeli doma to žlahtno kul-
turo povsod v teh krajih, so bili prebivalci optimisti, saj so z njim tržili v manjših in večjih 
krajih doma ter v tujini. Lukarji so na poti marsikaj doživeli - od pohval do žaljivk. Ob pri-
ložnostih, kakršen je Lukarski praznik, se starejši radi spominjajo veselih, pa tudi žalostnih 
trenutkov, ko čebule niso mogli prodati. 

Da bi zanacem ohranili spomine 
na ne tako davne dni , je že dolgo 
tlela med l j u d m i že l ja , da se 
povežejo v društvo, ki bi tradicijo 
ohranilo. In prav to je vloga in želja 
č lanov n o v o u s t a n o v l j e n e g a 
društva, je povedala njihova pred-
sednica Mari ja Velikonja. Člani si 
prizadevajo, da bi v njihovih krajih 
ponovno sadili luk, ga spletali v 
vence ter ga tržili tako kot nekoč. 
Za mlade je takšen praznik poživi-
tev in atrakcija, za starejše pa spo-
min na mlada leta. Poleg tega pa si 
v društvu prizadevajo za ohranjan-
je čistih in lepo urejenih krajev ter 
za boljši turistični utrip. Ob priho-
du v vas so pred kratkim že postavi-
li lične table, ki bodo odslej poz-
d rav l j a l e o b i s k o v l c e L i ika r i j e . 
Tudi za pr ihodnje jim ne manjka 
načrtov in idej, saj bi radi uredili 
tudi muzej čebule in podobno. Še 
posebej so veseli š tevi lčnost i ter 
delavnosti svojih članov, ki so dos-
lej uspešno izpeljali kar nekaj čis-
tilnih in drugih akcij. 

Ob Lukarskem prazniku so na-
prej v avli osnovne šole odprli raz-
stavo domačih jedi, kruha in peci-
va, ki jo je s pomočjo tamkajšnjih 
žensk pripravila etnologinja Slavi: 
ca Bratuša. Zelo skrben je bil lu-
karski kotiček, kjer je bila prikaza-
na njegova zdravilna in začimbena 
v r e d n o s t . N a t o so n a s t o p i l e 
domače l judske pevke, na harmo-
niko pa je igral Boris Hrga. Zelo 
živahni so bili mladi lukarji osnov-
nošolske folklorne skupine, ki so se 
predstavili z izvirnim programom. 
Ker pa so čebulo goj i l i po vsem 
Ptujskem polju, so v nedeljo v Dor-
navi gostovali tudi plesalci folkor-
ne skupine in kopjaši iz Markov-
cev. 

Zan imiv je bil e tnografsk i del 
prireditve, ko so se liikarice pripel-
jale na prireditveni prostor z vozo-
vi in kon jsko vprego. Na jp re j so 

spletale čebulo v vence in zraven 
zapele Liikarsko himno. Zatem pa 
so ga začele p r o d a j a t i t ako kot 
nekoč. Obiskovalci prireditve so 
pri prodaji tako sodelovali, da jih 
tudi dez ni zmotil. Med gosti so bili 
tudi župani sosednjih občin, ki so 
jih obdarili z venci luka. Zanimiv je 
bil nagovor juršinskega župana, ki 
je p o n u d i l D o r n a v č a n o m me-

dobčinsko trgovinsko izmenjavo: 
Jurš inčani bi v Dornavo izvažali 
vino v zamenjavo za njihov liik. 

Liikarski praznik je bil zelo živa-
hen ter množično obiskan. Dor-
navčani obl jubl ja jo , da bo postal 
tradicionalen. 

Besedilo: M. Slodnjak 

Fotografije: I. Ciani 

Prireditev je zelo izvirno in 
duhovito povezoval igralec 
Lojze Matjašič - Kopajzerov 
Tina. 

"Liik smo skopali , ga v Marprog pelali . . .", so prepevali lij-
karce in lukarji, ko so se s konjsko vprego pripeljali na pri-
reditveni prostor. 

Dornavski župan Tone Velikonja se je najprej okitil z ven-
cem luka in nato dejal: "Ponosen sem na vas, lukarji!" 

Vsako društvo si želi tako delaven podmladek, kot ga imajo 
lukarji. Utrinek iz njihovega nedel jskega nastopa. 

P T U J / ZAKLJUČEK POČITNIŠKIH URIC V MLADINSKI KNJIŽNICI 

Na oddelku mladinske knjižnice Ivana Potrča v ptujskem malem gradu so minuli petek 
končali počitniške urice za otroke. Te so se vrstile vsak delavnik vse tam od julija. 

Vodja o d d e l k a L i l i j a n a Kle-
menčič je povedala, da jih je vsak 
dan v povp reč ju ob i ska lo do 12 
otrok in da so pokazali veliko zani-
manja . Pa tudi sicer je bil obisk 
otrok med počitnicami izredno ve-
lik. V knjižnici so se potrudi l i in 
zanje pripravili najrazličnejše di-
daktične igre, nagradne li terarne 
Uganke, predstavi l i nove knj ige , 
o t roci so l a h k o r isa l i , pos luša l i 
pravljice in se seznanili z japonsko 
Veščino zlaganja papirja, imenova-

no o r igami . Svoje izdelke so ob 
koncu tudi razstavili. Na petkovi 
zak l jučn i uri pa so med d rug im 
izžrebali nagrajence zadnje literar-
ne uganke ter dobili nekaj napot-
kov za prvi šolski dan. 

Počitniških uric druženja je torej 
konec , na odde lku m l a d i n s k e 
knj ižnice pa se že pripravljajo na 
p r a v l j i č n e ure , ki bodo enk ra t 
mesečno potekale od septembra 
dal je - ob sredah za šolske in ob 
četrtkih za predšolske otroke-CDS) 

S T O P E R C E / 60-LETNICA KULTURNO - PROSVETNEGA DRUŠTVA 

S programsko izredno bogato prireditvijo, ki je pred polno dvorano kulturnih dogod-
kov željnega občinstva potekala kar poltretjo uro, so krajani Stoperc 15. julija letos 
proslavili šestdesetletnico svojega kulturno-prosvetnega društva. 
Vendar pa najstarejši občani vedo povedati , predvsem po ust-
nem izročilu, kajti kronikalnih zapisov žal ni, da s e j e vse sku-
paj začelo še pred I. svetovno vojno z nas tankom bralnega 
društva. Tega naj bi (baje) na noge postavil takratni župnik 
Andrej Keček, vodstvo pa prepustil učitelju Matiji Zwirnu. Iz 
koledarja Družbe sv. Mohorja 1914 pa je razvidno, da so v ta-
kratnih Stopercah sočasno z bralnim društvom delovali še 
izobraževalno društvo ter župna in šolska knjižnica. 

Neka j let kasneje , tako pripo-
vedu je jo , je vods tvo bra lnega 
d ru š tva prevzela mlada 
uč i t e l j i ca Elza K u k o v e c in v 
n a s l e d n j i h dveh dese t le t j ih z 
r azn imi p r i r e d i t v a m i , igrami 
in ig r i cami poleg r ednega 
učitel jevanja dodobra razgiba-
la takratno stoperško kul turno 
ž iv l j en j e . Adol f in M a r i j a 
Kopše ter Veronika Kolar (vsi 
čez sedemdeset let), njeni nek-
d a n j i učenc i in t u d i igra lc i , 
vedo povedati , da je s svojo ak-
t i v n o s t j o , u s t v a r j a l n o s t j o in 
zavzetostjo za slovensko gleda-
liško kul turo vzpodbujala mla-
de k t ov r s tn i de j avnos t i in 
tako, ne da bi se tega še sama 
dob ro zavedala , pos tavi la so-
l idne temel je za Društvo kul-
ture, ki ga je leta 1935 uradno 
us tanovi l d o m a č i n Janez Ga-
lun. 

Ob nas tanku je združevalo tri 
sekcije: d ramsko, t amburaško 
in k n j i ž n i č a r s k o . Pod vodst -
vom t a k r a t n i h uč i t e l j ev , sta-
rejša generacija se jih še danes 
s hvaležnostjo spominja , so vse 
tri zgledno delovale in se raz-
vi ja le , d o k l e r se ni začela II . 
svetovna vojna. Z n jo se je vse 
končalo. Po vojni so stoperške 
k u l t u r n e de j avnos t i , razen 
t a m b u r a š k e , ki si ni več opo-
mogla, znova oživele in se celo 
r azmahn i l e (zlasti dramska!) , 
dokler se ni pojavila televizija. 
P o t e m se je začelo us tav l ja t i , 
pešati. In kako je danes? 
D a n a š n j e ku l tu rno-p rosve tno 
društvo, kot pr ipoveduje n jena 
p r e d s e d n i c a A n i c a Rejec , 
š te je 43 č lanov , ki de lu j e jo v 
šest ih sekci jah: d ramski , lite-
rarni , e tnografski , kn j i žn ičn i , 
fotografski in v mešani skupi-
ni l j u d s k i h pevcev. Med naj-
dejavnejše sodi dramska. Nje-
na osnovna naloga je, da s svo-
jimi dvanajst imi člani, večino-
ma s r e d n j i h let, vsako leto 
u p r i z o r i vsaj po eno o d r s k o 
delo. In čeprav so brez pravega 
režiserja , reži ra jo n a m r e č kar 
sami, jim to po večini uspeva! 
Dobro obiskane vaje potekajo 
izk l jučno v z imsk ih mesec ih , 
in sicer vedno ob koncu tedna: 
v pe t ek , sobo to in nede l jo . S 
k o m e d i j o Davek na samce, s 
katero so v minu l i sezoni kar 
dvak ra t razvedr i l i d o m a č e 
občinstvo, so celo gostovali po 
okoliških kra j ih , vendar je bil 
obisk povsod dokaj pičel. 
L i t e ra rno sekcijo, ta združu je 
zveč ine o snovno- in 
srednješolce, so ustanovil i za-
radi r azn ih proslav in akade-
mij. Sestajajo se zgolj po potre-
bi , ko je ob r azn ih k r a j e v n i h 
pa tudi z u n a j k r a j e v n i h slove-
s n o s t i h p o t r e b n o p r ip r av i t i 
pri ložnostni program. 
Najmlajša med sekcijami je et-
nografska. Ustanovil i so jo na 

le tošnjem občnem zboru zato, 
da bi n jen i člani vodili kroni -
ko društva, raziskovali in zapi-
sovali še o h r a n j e n e e tnogra f -
ske p o s e b n o s t i ter sp reml j a l i 
današn j i mate r ia ln i , d ružben i 
in k u l t u r n i u t r i p k r a j a . Že v 
k r a t k e m času svojega obs to ja 
jim je med krajani uspelo zbra-
ti kar lepo število še oh ran j e -
n i h fo togra f i j in d o k u m e n t o v 
iz pretekle dejavnosti sekcij ter 
j ih na to razs tavi t i ob le tošn j i 
šestdesetletnici društva. 

T u d i fo togra f ska sekci ja sodi 
med na jmla j še , saj so jo usta-
novi l i sočasno z e tnogra f sko . 
Naloga n jen ih članov je doku-
ment i ra t i vse pr i redi tve in vsa 
dogajanja v kraju, s člani etno-
g r a f s k e sekc i je pa sode lova t i 
pri raziskavi in dokumentac i j i 
še obstoječih kra jevnih poseb-
nost ih . 

K n j i ž n i c a p r e m o r e 500 k n j i g 
s t a r e j š i h i zda j M o h o r j e v e 
d r u ž b e in je o d p r t a s a m o v 
z imskih mesecih, ko je na vasi 
več časa kot sicer. Toda čeprav 
jih z vsemi n o v i t e t a m i r e d n o 
o b i s k u j e t u d i p o t u j o č a 
knj ižnica s P tu ja , pa med Sto-
perčani kakšnega večjega zani-
man ja za bran je ni več zasledi-
ti. Kot je razvidno iz društve-
ne k r o n i k e , r e d n o zaha j a v 
knj ižnico le 15 do 20 krajanov, 
ki mesečno preberejo prav to-
liko knjig. 

Mešana skup ina l judskih pev-
cev šteje št ir inajst članov. Red-
no vad i jo le v z i m s k i h mese-
cih, in sicer enkra t , po potrebi 
pa tudi večkrat na teden. Pojo 
izključno l judske pesmi in tis-
te, za katere na že znano melo-
dijo napiše besedilo nadar jena 
d o m a č i n k a I v a n k a G a l u n . 
N a s t o p a j o na vseh k r a j e v n i h 
proslavah in pr i redi tvah ter se 
redno udeležujejo srečanj l jud-
skih pevcev v občini ali zuna j 
n je . S a m o s t o j n e g a pevskega 
večera doslej še niso pripravil i , 
a bo mogoče t u d i to. Žal pa 
s k u p i n e l j u d s k i h godcev ne 
p r e m o r e j o več ; za to pa se v 
zadn jem času obetavno pojav-
l ja jo p o s a m e z n i m l a d i frajto-
nerji, ki j ih je že s p r i d o m 

mogoče vključevati v program 
raznih prireditev. 
Bila pa so leta, ko so se tudi v 
Stopercah potegovali za lasten 
p e v s k i z b o r , če ga je t akra t 
imela že domala s leherna kra-
j evna s k u p n o s t v p t u j s k i 
obč in i . N e k a k o sredi osemde-
se t i h let so u s t a n o v i l i mošk i 
pevsk i z b o r in z b o r o v o d s t v o 
zaupali Jožetu Jagru s P tu j ske 
Gore. A je trajalo le tako dolgo 
- o p a z n i so b i l i že t u d i prvi 
uspehi -, dokler se zborovodja 
po dveh ali t reh letih ni prese-
lil v M a r i b o r . T a k o j za t e m , 
"da ne bi vse skupaj propadlo", 
so u s t a n o v i l i mešanega in ga 
zaupali domač inu Ignacu Vra-
b iču . Žal pa se ni obneslo, saj 
pevc i , ko t je r a z v i d n o iz 
druš tvene kronike , zborovske-

ga de la n i so r a z u m e l i p reveč 
resno in so vaje kaj slabo obi-
skoval i . Brez vaj pa ...! Misel 
na svoj pevsk i zbo r so v Sto-
percah poslej opustili! 
P r e d s e d n i c a Anica Rejec pra-
vi, da vsi člani - p rev ladu je jo 
seveda starejši - niso enako de-
javni. Vendar pa so končni re-
zultati društva, gledano v celo-
t i , k l j u b v s e m u zadovol j iv i . 
M e d m l a j š i m i č lan i , ko l iko r 
j ih je, pa so opazn i povsem 
drugi interesi . Raje bi namreč 
bili povezani v kakšno plesno 
sekcijo. T o d a kdo jo bo vodil? 
Že pri n e k a t e r i h osnovnošol-
c ih , žal pa je t ak ih zelo malo, 
n a d a l j u j e Rejčeva , je mogoče 
d o k a j z g o d a j opaz i t i m n o g a 
n a g n j e n j a in s p o s o b n o s t i . A 
k a j ko p o t e m n a d a l j u j e j o 
šolanje na P t u j u ali v Maribo-
r u , d o m o v pa p r i h a j a j o le ob 
k o n c u t edna in še takra t niso 
p r o s t i r a z n i h o b v e z n o s t i do 
šole ali domačije. Pa saj ne, da 
v Stopercah ne bi bilo kmečke 
mladine , ki ne bi imela potreb 
po k u l t u r i in s o d e l o v a n j u v 
d r u š t v u , le t i s t ih ni , ki bi jih 
vedeli k t e m u vzpodbud i t i in 
p r i t e g n i t i . Z a t o je večina 
v k l j u č e n i h le v D r u š t v o 
podeželske mladine. 
Poleg veseloigre, vodja d ram-
ske s k u p i n e A n t o n G a l u n že 
išče p r i m e r n o besed i lo , 
načr tu je jo za p r ihodn jo sezono 
še ve l iko k u l t u r n o pr i redi tev , 
pravzaprav srečanje, na katero 
bodo povabili vse tiste, ki so se 
že pred leti in desetletji odseli-
li iz kraja. 

Besedi lo in foto: IC 

A n i c a R e j e c , p r e d s e d n i c a K u l t u r n o - p r o s v e t n e g a 
društva Stoperce. 
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Obujanje starih kn^m 
opraviftšes in navad 

Ob koncu tedna je bilo praz-
nično tudi na Destmiku, saj so 
člani turističnega društva pripra-
vili že 14. kmečki praznik. Že do-
poldan so v tamkajšnjem turis-
tičnem domu pripravili razstavo 
starega kmečkega orodja, popol-
dan pa so praznik nadaljevali teri-
ce, predice, mlatci, kovalci de-
narja, zaplesali so plesalci 
domače folklorne skupine in 
delček k uspehu praznika dodali 
še osnovnošolci. Turistično 
društvo je že po tradiciji podelilo 
priznanja za najbolj urejeno okol-
je v kraju, nagrade za največje 
poljske pridelke pa letos niso po-
deUli. 

Destrnik in okolica sta torej tudi 
letos, tako kot vseh štirinajst let 
doslej, zaživela ob kmečkem praz-
niku in po besedah nekaterih se bo 
njegova tradicija nadaljevala. Kot 
je povedal Franc Pukšič, župan 
občine Destrnik - Trnovska vas, so 
na Destrniku pred leti ustanovili 
turistično društvo z namenom, da 
bi lepote in znamenitosti kraja z 
okolico lahko pokazali tudi sose-
dom in mnogim naključnim obi-
skovalcem. Kmečki praznik je po 
besedah župana prireditev, ki nas 
popelje desetletja v preteklost in z 
njim se tradicija pri sv. Urbanu 
lahko ohranja. 

Tako kot v drugih krajih nao-
krog, kjer so kmečki prazniki rav-
no tako tradicija, se na Destrniku 
lahko pohvalijo z nekaterimi po-
sebnostmi, ki jih poskušajo ohran-
jati s pomočjo nekaterih starejših. 
Terilje in perice, ki so pri nas že 
prava redkost, so vzbudile precej 
zanimanja pri tistih, ki so obiskali 
nedeljski praznik. Mlatci so mleli 
zrnje na žrmlje, drugi so ličkali ko-
ruzo, tretji pa kovali denar na star 
kovaški način. Vasovalci so letos 
ponovno klicali svoja dekleta, pri 
tem dobili tudi kakšen udarec z 
metlo ter vedro mrzle vode in tako 
se je njihovo vasovanje končalo. 
Veselo so zaplesali plesalci in ple-
salke folklorne skupine z Destrni-
ka, za drugi del letošnjega priredit-
venega programa pa so poskrbeli 
tamkajšnji osnovnošolci. 

Ocenjevanje pridelkov je letos 
padlo v vodo, vsaj tako so nam po-
vedali, kajti kmetje so prinesli pre-
malo poljskih pridelkov. Sicer pa 
bodo sončnico z največjim cvetom, 
največjo bučo, koruzo z največ klasi 
in največjo krmno peso lahko oce-
nili tudi v naslednjem letu. Obi-
skovalci letošnjega praznika so se 
lahko preizkusili še v hoji s b^^dul-
jami, žaganju drv in "žretju" iu^a. 

In še nagrade za najbolj urejeno 
okolico. Letos so podelili kar štiri, 
dobili pa so jih: Marija in Franc 

Perhač z Destrnika, Majda in 
Martin Graj iz Vintarovcev, Mar-
ta in Avgust Polanec z Ločkega 
Vrha ter Antonija in Janez Zumer 
z Drstelje, kjer je med drugim zna-
na domačija Martina Murka, jezi-
koslovca in liternega zgodovinarja. 
Turistično društvo je letos prvič 
predstavilo z novo turistično razg-

lednico kraja, in kot je povedala 
predsednica društva Jožica Hor-
vat, imajo v prihodnje še precej 
idej, ki jih bodo uresničevali za raz-
voj turizma v kraju in njegovi oko-
lici. 

Besedilo in posnetki: 
Tatjana Mohorko 

Na žrmlje sta mlela koruzo Ana in Franc Markež, Štefanija in 
Franc Kovačeč pa sta predstavila stope za pripravo ajdove 
kaše. 

Po fotografiji sodeč, destrniškemu županu v prihodnje ne bo 
primanjkovalo denarja za nove investicije - vsaj tako so nam 
zatrdili nekateri v stari kovaški družini Clzerlovih. 

Pri Urbanu so razstavili stare kmečke vozove. 

ORMOŽ / K A N A D S K r S L O V E N E C S T A N K O Š A J N O V I C 

Slovenci si morajo^ 
priiateljsko stisniti lolie 

Po letu 1990 sta Stanko in Jožica Šajnovič v letošnjem juniju in 
juliju že tretjič obiskala Slovenijo. Stankove korenine izvirajo z 
Veščice pri Kazkrižju, kjer s e j e rodil 1927. leta, njegova leto dni 
mlajša žena Jožica, ki s e j e pred poroko pisala Kšela, pa s e j e ro-
dila v Šalincih pri Križevcih. Kljub temu da živita že več kot 45 
let v 'velikem' svetu - najprej sta bila v Avstraliji, sedaj pa v Ka-
nadi -, govorita še vedno lepo in tekoče materni jezik. 

Ob tej priložnosti smo z njima 
poklepetali o marsičem, med 
drugim tudi o tem, zakaj sta se 
kmalu po drugi vojni odločila za 
emigracijo - najprej Stanko, za 
njim pa še Jožica. 

"Kot mnogi drugi se tudi jz ni-
sem strinjal s povojnim poli-
tičnim sistemom v Sloveniji in 
Jugoslaviji," je pričel Stanko Šaj-
novič. Tri leta - od 1946. do 1949. 
- je ilegalno deloval proti siste-
mu. "Pričelo se je takoj po vojni. 
Bil sem v prvi partizanski 
inženirski brigadi. Med drugim 
smo s pomočjo nemških vojnih 
ujetnikov popravili deloma raz-
rušeni ptujski železniški most. 
Ko smo opravili to delo, so nas 
razposlali vsakega v svoj kraj, 
brigado pa razformirali. Mene in 
moje prijatelje so poslali v Ljuto-
mer, kjer smo bili v službi narod-
ne milice, da bi delali red. Ker pa 
smo nekateri hodili v cerkev, 
predpostavljenim to ni bilo všeč. 
Kmalu smo ugotovili, da pri nas 
vse skupaj le ni tako, kot so nam 
med vojno govorili, da bo. Še po-
sebej smo to občutili mi na Raz-
križju, kjer smo si nadvse priza-
devali, da bi naš kraj sodil pod 
Slovenijo. Po zidovih smo pogos-
to pisali razne parole, to pa ni bilo 
všeč hrvaški milici, ki je prihajala 
v naš kraj iz Štrigove. Mene so 
dvakrat ujeli. Prvič so me izpus-
tili, ker sem imel pri sebi 
miličniško izkaznico, drugič me 
niso hoteli, zato sem jim pobeg-
nil. Tako se je pričel moj odpor 
proti sistemu in ideologiji. Naše 
skrivanje, prehajanje preko meje 
in drugo se je vleklo tri dolga leta, 
vse do 1949. leta, ko sem se 
odločil, da zapustim domovino 
in odidem v širni svet. Odšel sem 
v Avstralijo. Želel sem priti čim 
dalje od Evrope, kjer so bili v tis-
tem času številni problemi," na-
daljuje Stanko Šajnovič. 

Doma je ostala njegova punca, 
sedanja žena, ki je v Ljubljani 
študirala medicino. Dopisovala 
sta si in potem se je Jožica 
odločila, da ilegalno prekorači 
avstrijsko mejo. Prvič ni imela 
sreče, ujeli so jo in jo v Dravogra-
du zaprli. Ker so prebirali Stan-
kova pisma iz Avstralije, so ji 
očitali, češ da ima fanta, ki je bil 
'vodja bande'. Kaže pa, da se jim 
ni zdela nevarna, zato so jo izpus-

tili. Poskusila je v drugo; imela je 
srečo in prišla v Avstrijo. Kmalu 
je dobila vse potrebne dokumen-
te za Avstralijo, kjer sta se s Stan-
kom tudi poročila. 1959. leta sta 
se odločila oditi v Kanado, da bi 
bila bliže domu. 

Sprva sta živela v Torontu. 
Stanko, po poklicu mizar - mi-
zarsko delavnico so imeli že prej 
doma na Veščici - je ta poklic 
opravljal v Avstraliji in spočetka 
tudi v Torontu, Jožica pa je bila 
štiri leta zaposlena pri zavaroval-
nici. "Vedno smo si želeli delati 
na svojem in tako smo pričeli 
kmetovati. V kraju Orillea v 
državi Ontario smo se pričeli 
ukvarjati z gojenjem puranov, ki 
so nadvse pomemben artikel v 
prehrani Kanadčanov, in s 
kokošmi nesnicami. Pri nas v 
Kanadi je navada, da je na za-
hvalni dan pri vsaki družini na 
jedilniku pečen puran. V tridese-
tih letih smo si zgradili to, kar 
imamo danes: sto tisoč puranov v 
enem turnusu in okoli trideset 
tisoč kokoši, ki nesejo jajca za va-
lilnice, je brez dvoma že nekaj. 
Vrsto let sem tudi predsednik 
združenja rejcev puranov," je opi-
sal Stanko svoje sedanje delo. 

PRVIČ V SLOVENIJI 
1990. leta je po dolgih štirih de-

setletjih prvič prišel domov v 
Slovenijo. Zanimalo nas je, kako 
se je takrat počutil. "Bil sem na-
pel in nekoliko živčen. Z aviono-
nom sem pripotoval do 
Miinchna, kjer me je čakala se-

stra. Ob prihodu na gornjerad-
gonski mejni prehod sem čakal, 
kaj bo: me bodo zaprli ali pustili? 
Vendar se ni nihče kaj preveč me-
nil zame. Ko sem sprva prosil za 
vizo z večkratnimi prehodi, saj 
sem hotel obiskati pri jatel je v Ce-
lovcu, so mi povedali, da to pač ni 
mogoče, vendar se je kasneje tudi 
to uredilo." 

Stanko Šajnovič je med drugim 
podpredsednik Slovenskih 
krščanskih demnokratov v Ka-
nadi. Poudaril je, da ni prišel v 
Slovenijo delit političnih recep-

tov, kl)ub temu da so v Kanadi iz-
redno dobro informirani, kaj se 
dogaja v Sloveniji. Veliko izvejo 
po televiziji, v Torontu ves čas iz-
haja časnik Slovenska država, 
redno dobivajo slovenske časopi-
se, predvsem pa radi prebirajo 
Slovenčevo sobotno branje. Ne-
posredno so povezani tudi s taj-
ništvom stranke SKD v Ljublja-
ni, vedno imajo vključen faks, 
tako da imajo na voljo vse sveže 
informacije iz Slovenije. 

Beseda je nanesla na povezo-
vanje v Evropsko skupnost. Go-
spod Šajnovič je menil, da se bo 
potrebno nekam vključiti, 
predvsem tja, kjer bo trg, in za 
Slovenijo je to brez dvoma Evro-
pa. 

Ko z dokajšnje razdalje opazu-
je predvsem politično dogajanje 
pri nas, meni, da bodo volitve 
prej kot decembra prihodnjega 
leta. 

Ob koncu smo ga vprašali, kaj 
želi Sloveniji in Slovencem v pri-
hodnje. Dejal je, da bi se sedaj, ko 
imamo po tisoč letih končno svo-
jo državo, morali bolje razumeli, 
si seči v roke in drug drugemu 
odpustiti, kar je kdo slabega sto-
ril v polpretekli zgodovini. 

Vida Topolovec 

Stanko in Jožica Šajnovič na terasi ormoškega hotela julija 
letos. . Foto: VT 

ORMOŽ / A N K E T A M E D M I M O I D O Č I M I N A O R M O Š K I H U L I C A H 

Z leti postajajo počitnice na morju draginja, še posebej za tiste, ki 
nimajo "debele" denarnice. Kljub temu pa so " tudi letos nekateri 
privošči l i zas lužen poč i tek na morju ter si poiskal i osvežitve v 
bližnjih kopališčih. Med njimi je bilo precej Ormožanov, mnogi pa 
so letos ostali raje kar doma. Da bi izvedeli, kje so bili in kam morda 
odhajajo v pr ihodnj ih dneh , smo nekaj mimoidoč ih ustavi l i na 
mestnih ulicah ter radovedno povprašali. In to, kar smo dobili v od-
govor, lahko preberete v naslednjih vrsticah. 

Zdravko Zagorc iz Ormoža: 
"Letošnji poletni dopust sem 
preživel kar doma. Nekajkrat sem 
obiskal sorodnike v sosednji 
Hrvaški, pa tudi na kopanje v baze-
nu nisem pozabil. Na morje letos 
nisem nameraval odpotovati, 
čeprav bi se za to še našlo nekaj de-
narja." 

Jasmina Serec iz Ormoža: "Če 
se spomnim na čas pred leti, mo-
ram reči, da je bil letošnji dopust 
bolj kratek. Za več kot za tri do-
pustniške dni, ki sem jih preživela 
pri mami na Dolenjskem, žal ni 

bilo časa. Tudi na kopanje v 
ormoški bazen se nisem odpravila." 

Mar ta Horvat iz Ormoža: "Le-
tos smo sem med poletnim dopus-
tom odpravili v Koper, kjer smo os-
tali osem dni. Nekaj dni nam je na-
gajalo vreme, sicer je bilo vzdušje 
super, pa tudi cene niso bile previ-
soke. V prihodnjih dneh se bomo 
morda odpravili še v kakšne slo-
venske toplice." 

F ranc Šandor iz Ormoža: "Naj-
več dni letošnjega poletnega do-
pusta sem preživel kar doma. 
Kakšen dan sem si vzel čas še za to-

plice v Banovcih in Čatežu. Na slo-
vensko obalo se nismo odpravili, 
ker menimo, da je tam prevelika 
gneča, tujina pa nas nekako ni mi-
kala, predvsem zaradi trenutno 
vprašljivega stanja. Kljub vsemu pa 
je najlepše biti doma, saj imamo v 
naši Sloveniji zelo lepe turistične 
kraje. In prepričan sem, da ti ni ni-
koli dolgčas, seveda če imaš veliko 
novih idej." 

Blanka Trs ten jak iz Ormoža: 
"Vse dni letošnjega dopusta sem 
preživela doma in v službi. Nisem 

se odpravila nikamor, ker pač ni-
sem imela dovolj denarja. Nekaj-
krat sem odšla na ormoški bazen, 
prepričana pa sem, da se tudi v nas-
lednjih dneh ne bo nič spremenilo 
na bolje." 

Darko Zamuda iz Sodincev: 
"Letos se je pri dopustu nekoliko 
zataknilo, ker s punco nisva našla 
skupne poti za dneve, ki bi jih 
lahko preživela skupaj. Sicer še do-
pust načrtujeva v septembru, ko 
nameravava oditi v Slovensko pri-
morje in morda kak dan v gore. 

Vendar še ničesar nisva dorekla, to 
bova storila v naslednjih dneh. 
Tudi vse junijske in avgustovske 
dni sem se bolj malo zabaval, vzrok 
pa je tako kot vedno zadržanost v 
službi." 

Josip Mat jašec iz Vinice: "En 
teden sem preživel na otoku Krku, 
kjer med drugim živi moja sestra. 
Vsako leto se ponavadi odpravim 
tja in letos bom verjetno šel še en-
krat jeseni. Včasih se z družino od-
pravimo v bližnje varaždinsko ko-
pališče, večkrat pa se oglasimo v 

Sloveniji, kjer ponavadi le nakupu-
jemo." 

Štefka Notezberg iz Ormoža: 
"Upokojenci si dobrega dopusta ne 
moremo privoščiti, saj imamo pre-
malo pokojnino. Zato sem skoraj 
vse letošnje vroče poletne dni 
preživela doma in nekaj dni v oko-
liških kopališčih. Seveda ne 
pričakujem, da se bo kaj posebnega 
zgodilo v prihodnjih dneh, kajti 
tudi takrat ne nameravam kam na 
počitnice." 

Pripravila: T. Mohorko 

Zdravko Zagorc, Jasmina Serec, Marta Horvat, Franc Šandor, Blanka Trstenjak, Darko Zamuda, Josip Matjašec In Štefka Notezberg. 
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PORNAVA / PREDSEDNIK OBČINSKEGA SVETA JOŽE HOJNIK 

lll,(inski svet občine Dornavo vodi Jože Hojnik, svetnik, ki je bil izvoljen v volilni 
;[toti Polenšak - Bratislavci. Z njim smo se pogovorili o dosedanjem delu sveta, ki je 

ledino nove lokalne samouprave. 
"člani občinskega sveta smo bili 

jij-gz izkušenj, a to ne pomeni , da 
prepuščali dogajanje v občini 

jaključju. Vsi skupaj se zelo hitro 
jč i i i io , saj je že na začetku bilo po-
.febno konst i tu i ra t i kornisije, ki 

čaka kar veliko dela. Življenje 
•eče naprej in mis l im, da se naši 
jjičani ne bi zadovoljili s tem, da 
(iflO mi na področju lokalne sa-
jiouprave še v vlogi uvajanja , 
j-jko je delo sveta hi tro zaživelo, 

je za nami že nekaj uspešnih sej 
•veta. Sprejeli smo statut in pos-
lovnik sveta ter občinski proračun. 
Zavedati pa se moramo, da nismo 
profesionalci in da še vsak po svoje 
jpravljamo redne službe, zato naše 
;eje in vse akt ivnost i potekajo 
/\ečer. Včasih je to zelo naporno, 
saj je zavlečejo dolgo v noč. Svet 
jeluje zelo usklajeno, doslej se še 
ni zgodilo, da ne bi vsi soglašali s 
predlogi. Med svetniki tudi ni 
iutiti posebnih strankarskih inter-
;sov, kar se dogaja v drug ih 
ibčinah. Z vso resnostjo se zaveda-
jo, da je občinski svet najvišji or-
:an odločanja in da je od našega 
jdločanja odvisen tudi razvoj ce-
lotne občine," je razložil Jože Hoj-
3ik. 

- Najver je tneje je največ odvis-
no od razpo lož l j iv ih f i n a n č n i h 
sredstev? 
Jože Hojn ik : "Drži, vse se vrt i 

okrog denarja, tega pa naša občina 
nima, saj je občinski proračun zelo 
skromen. Po tehtnem razmišljanju 
smo ga nekako razdelili. Verjetno 
se mnogi prebivalci ne s t r injajo z 
rišinami postavk in bi po svojem 
prepričanju dali in porabili denar 
!a uresniči tev drugih načrtov. 

Svetniki smo sprejeli proračun 
pod posebnim pogojem, da bomo 
pri njegovi razdelitvi dali prednost 
najnujnejšim nalogam. Mislim, da 
smo pravilno ocenili, katere to so. 
Država je novonastalim občinam 
dodelila dodatna zagonska sredst-
va. Računali smo na višji znesek, 
vendar smo prejeli le nekaj več kot 
milijon. Mislim, da nas letos še ne-

Jože Hojnik, presednik dorn-
avskega občinskega sveta 

kako rešuje samoprispevek, ki po-
teka v bivših KS Dornava in Po-
lenšak. S tem denar jem bomo še 
kaj postorili, že v naslednjem letu 
pa razmiš l jamo o uvedbi novega 
samoprispevka." 

- K a k o pa je s s r eds tv i demo-
g r a f s k o o g r o ž e n i h , bo obč ina 
upravičena do njih? 

Jože Hojnik: "Tudi če se je spre-
menila organiz i ranost občin, se 
lega krajev ni spremenila. Novo-

nastala občina Dornava spada med 
demografsko ogrožena področja. S 
tem denarjem nameravamo rešiti 
problem oskrbe s p i tno vodo, iz-
boljšati cestno povezavo ter po-
dobne projekte. Seveda bo občina 
morala najti sredstva za sofinanci-
ranje projektov, saj država zahteva 
od nas, da uredimo vsaj dokumen-
tacijo." 

- K a k š e n je s t a tu s b ivš ih kra-
jevnih skupnosti? 

Jože H o j n i k : "Že na drugi seji 
sveta smo sprejeli sklep, da vse 
krajevne skupnosti preimenujemo 
v odbore krajevne skupnosti in ti 
do konca leta vodijo razporeditev 
sredstev iz krajevnih samoprispev-
kov. Tud i v pr ihodnost i bodo na 
področju nekdan j ih kra jevnih 
skupnosti delovali nekateri odbo-
ri, saj ti največkrat živijo v kraju in 
bolje poznajo de janske razmere. 
Zaenkrat vse lepo teče in dobro so-
delujemo." 

- Ka j je občina Dornava prido-
bila v de l i tveni b i lanci od bivše 
p tu jske občine? Nekatere občine 
so si od nje veliko obetale. 

J o ž e H o j n i k : "Do sedaj še 
ničesar. Ne rnoremo računati na 
bogato dediščino, bomo pa pozor-
no spremljali, kako jo bodo razde-
lili." 

- Dornavčan i pogrešajo v svoji 
občini svojega zdravnika, zoboz-
dravnika, knj ižnico. . . 

Jože H o j n i k : "Tudi mi raz-
mišljamo o zasebni zobozdravstve-
ni ambulanti in splošnem zdravni-
ku. Prostore imamo, prednost pa 
bi dali domačinu." 

- Zda j deluje dornavski občin-
ski svet v ' ok rn jen i ' zasedbi, saj 
ste za novega občinskega tajnika 
imenoval i svetnika Jožeta Mun-
da. 

Jože H o j n i k : "Do septembra 
ima naš svet res le devet svetnikov, 
a bomo kmalu izvolili nadomest-
nega. Munda bo svoje delo opravl-
jal poklicno in zaradi njegovih do-
br ih izkušenj , saj je bil več let 
uspešen tajnik KS Polenšak, smo 
se strinjali, da je on najprimernejši 
človek za občinskega tajnika. Seve-
da bo tudi kot tajnik lahko prispe-
val svoj delež. Za naprej si želim, 
da v našem občinskem svetu ure-
sničimo vsaj del tistega, kar smo si 
zastavili v predvolilnem obdobju." 

Marija Slodnjak 

G O R I S N I C A / ODPRTJE V O D O V O D N E G A SISTEMA 

V soboto, 2. septembra, ob 15. uri bodo pri črpalnici v Cirkula-
nah svečano odprli nov vodovod. G r e za projekt, začet še v času 
stare občinske ureditve, dokončan pa pred kratkim. 30 kilome-
trov novozgra jenega vodovodnega s i s t e m a pokr iva področ je 
Gradišč in Repišč, s č imer so pi tno vodo zagotovili 235 gospo-
dinjstvom. 

Vodovod je pomembna pridobitev v komunalni infrastrukturi 
gorišniške občine ter spodbuda za nadaljnje tovrstne projekte. 
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OBČINA G O R I S N I C A / V O D S T V O O B Č I N E PREDSTAVILO SVOJE DELO 

DOBRO SODELOVANJE CIRKULANSKIH IN GORISNISKIH SVETNIKOV • 100 
OBČANOV AKTIVNO VKUUČENIH V DELO ODBOROV % KONČATI ZAČETE IN PRIČETI 
NOVE NALOŽBE • GRAD BORL NAMENJEN KULTURI 
"Med kruhom, vinom in gostoljubnostjo" so zapisali občani 
Gorišnice o svoji občini v še sveže tiskanem predstavitvenem 
prospektu, z razdelitvijo katerega je prejšnji teden pričel tiskov-
no konferenco gorišniški župan Slavko Visenjak. Sklical jo je 
skupaj s svojimi sodelavci, da bi povabljenim novinarjem pred-
stavili dosedanje delo, načrte in težave občine Gorišnica. 

V uvodnem delu je župan po-
vedal, da je občina v prvi polo-
vici leta dobro zaživela. V n je j 
s ice r ni k r a j e v n i h skupnos t i , 
pač pa de lu je 24 vašk ih odbo-
rov. Občinska uprava opravlja 
svoje delo v nedavno obnovlje-
nih prostor ih , poleg tega pa so 
p i sa rno odpr l i tudi v Cirkula-
n a h . P r e b i v a l c e m ha loškega 
dela obč ine n a m r e č ne žel i jo 
povzroča t i d o d a t n i h pot i in 
s t roškov glede u radn ih zadev. 
S k u p a j i m a j o tr i zapos lene , 
predvidevajo pa še eno delovno 
mesto . Kje r se le da, skuša jo v 
občinska opravila vključit i zu-
nanje sodelavce. 

V občini so že sprejeli vse po-
t rebne akte, v kra tkem bodo 
potrdili tudi predlog gorišniške 
zastave. Delo uprave so zastavili 
zelo varčno, kar jim po svoje na-
rekuje občinski proračun. Po-
manjkanje denarja so premostili 
s tem, ko so v vodenje različnih 
odborov vključili strokovnjake s 
posameznih področij. Slednji so 
v delo odborov pritegnili še ka-
kih 100 občanov. 

V letošnjem proračunu, vred-
nem 211 mil i jonov tolarjev, so 
največ sredstev nameni l i iz-
gradnji komunalne infrastruktu-
re in družbenim dejavnostim. V 
gospodarske dejavnosti, med ka-
terimi prevladuje kmetijstvo, tu-
rizem in drobno gospodarstvo, 
ter njihov razvoj bodo investirali 
dobrih devet milijonov tolarjev, 
vložena sredstva pa bodo potro-

jili še s pomočjo bančnih kredi-
tov. Prioriteto dajejo projektom, 
ki odpirajo nova delovna mesta, 
ter zdravi in čisti p ro izvodnj i 
hrane. Poleg tega se želijo čim-
prej spopri jet i z zdravstveno 
problematiko v občini. 

Predsednik občinskega sveta 
Stanislav Vojsk je v nadaljevan-
ju predstavi l delo sveta, ki ga 
sestavlja deset gorišniških in de-
set cirkulanskih svetnikov. Nji-
hova povprečna starost je 38 let. 
Delujejo ustvarjalno ter zaenkrat 
brez razpr t i j zaradi razl ične 
strankarske ali krajevne pripad-
nosti. Hitro so namreč spoznali, 
da se lahko s težavami spopadejo 
in jih uspešno rešijo le s skupni-
mi močmi. 

Jože Kl ine , podpredsedn ik 
občinskega sveta ter predsednik 
vaškega sveta v Ci rku lanah , je 
prav tako izpostavil pomen 
s t rpnega sodelovanja med 
Haložani in polanci. Od medse-
bojnega rivalstva, ki je od nekdaj 
znano, namreč nihče ne more 
pr idobi t i ničesar. Poleg lega je 
poudaril še nujnost dokončanja 
že začete g radn je vodovoda v 
Halozah ter mrl i ške vežice in 
posodobi tve zdravstvenega 
doma v Cirkulanah. 

Kot zadnj i je o delu vodstva 
gorišniške občine govoril Janez 
Rožmarin, vodja odbora za pros-
torsko načrtovanje in razvoj. Po-
vedal je, da morajo v občini naj-
prej končat i že začete naložbe, 
uredi t i p ločnik ob magistralki 

od Moškanjcev do Gorišnice, 
zraditi vodovodno in telefonsko 
omrežje . T a k o v haloškem kot 
slovenjegoriškem delu občine bi 
radi vsem gospodinjstvom čim-
prej zagotovili pitno vodo. Veli-
ko jih bo stalo tudi vzdrževanje 
cest, uredi tev kanalizacije, od-
vodnjavanja meteornih vod ter 
uredi tev odvoza in odlagališč 
odpadkov. T r e n u t n o posvečajo 
največ pozornosti izgradnji veje 
vodovodnega sistema med 
Zavrčem in Borlom, katerega 
predinvesticijska vrednost je 160 
mi l i jonov tolar jev. Vse to so 
kratkoročni in dolgoročni infra-
strukturni projekti, ki so jim na-
menili kar tretjino proračunskih 
sredstev. Drugi vir f inančnih 
sredstev bo najverjetneje samop-
rispevek, za katerega se bodo 
znova odločali jeseni. Upajo 
tudi , da bo del po t rebnih sred-
stev dala država. Na njene razpi-
se so pr i javi l i 13 projektov, od 
teh je bil denar odobren le obno-
vi borlskega gradu. 

Zan j je župan Visenjak pove-
dal, da ga bodo namenili kultur-
ni dejavnosti. V njem namerava-
jo uredit i poročno dvorano, pi-
sarno turist ičnega društva Cir-
kulane ter najti podjetnika, ki bo 
pr iprav l jen obnovi t i bazen na 
gradu. S tem bi vsekakor oživili 
grad Bori , kar jim je delno že 
uspelo s sodelovanjem v projek-
tu mednarodnega medkulturne-
ga tabora Idr iar t . Za ureditev 
letošnjega kampa so že porabili 
2,5 mil i jona tolarjev od skupaj 
4,5 mili jonov, ki so jih v občin-
skem proračunu namenili za ob-
novo gradu. 
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Na 22. zasedanju med-
narodnega sveta Amne-
sty International, ki se je 
u radno začelo v soboto. 

12. avgusta, na Ekonom-
ski fakulteti v Ljubljani , 
so v uvodnem kulturnem 
programu sodelovali 
tudi ženi tovanjski kop-

jaši fo lk lo rne skupine 
Anton-Jože Štrafela iz 
Markovcev in koranti iz 
P tu ja . Obe skupini sta 
pri udeležencih zasedan-

ja bili deležni tako bur-

nega aplavza, kakršnega 

že dolgo ne pomnimo. 

^ F C 

K temu kratek komentar. 
Besedilo resolucije je napisano v 

duhu takra tne evfori je ne le pri 
las, temveč med vsemi zmagovalci 
^'Evropi. Če se prav spominjam, je 
tiesedilo sestavilo nekaj starejših 
'evo usmer jen ih na rodn jakov in 
Panslavistov. "Od Urala do Trigla-

so nekoč prepevali na shodih, 
Sedaj pa so doživljali uresničitev 
'istih sanj, čerpav pod rdečo zasta-

krvavega boljševizma. 
Vsak zaveden Slovenec, ki se je 

ipiral nemčurstvu v P tu ju , vsak, 
je trpel pod nacistično okupaci-

10) poznal okupatorjeve zločine, ko 
le ta izvajal genocid nad sloven-
skim življenjem, izgnal slovensko 
'luhoVščino, intel igenco, gospo-
''arstvenike in podjetnike, njihovo 
l^remoženje pa zaplenil v korist 
•^emštva, da drug ih zločinov ne 
^•iienjam, vsak tak je vsebino reso-
''cije podpisal. Če bi bil navzoč na 
^̂ ii, bi bil prav gotovo enako nav-
Ĵ iišeno ploskal, kot so ploskali de-
'^gati. 

, Piscem resoluci je je bil vzgled 
•̂ krep bratske čehoslovaške repu-
blike". Ta je namreč takoj po 
.^nčani vojni izgnala okoli 3 mili-
' ^ e sudetskih Nemcev. Nekaj po-
%nega se je potem zgodilo vsem 

ku l t u rbundovcem in drugim 
nemštvu prištevajočim se l judem 
pri nas. Do konca leta 1945 so bili 
izgnani v Avstrijo. Veliko med nji-
mi je bilo povsem nedolžnih, toda 
izvajalo se je etnično čiščenje. 

Večino zapisanega v resoluciji se 
je uresničilo, le s sojenjem vojnima 
zločincemu gaiileiterju in kreisleiter-
ju ni bilo nič. Danes smo veseli, da 
več ne živimo v "granitnem bloku 
vseh Slovanov". Toda ponosni 
smo, da smo Slovenci, da imamo 
svojo državo, da smo usmerjeni v 
Evropo in da hočemo zavedni Slo-
venci tudi ostati. 

AMNESTIJA 
v začetku avgusta 1945 se je v 

Beogradu začelo III. zasedanje Av-
noja (Antifašističko viječe narod-
nog oslobodenja Jugoslavije - An-
t i fašis t ični svet narodne osvobo-
ditve Jugoslavije). To je bil parti-
zanski par lament , ki je s svojimi 
p o m e m b n i m i sklepi na II. zase-
danju v Jajcu 29. 11. 1943 prišel v 
zgodovinb. Po sporazumu Ti to-
Šubašič so ta parlament še razširili 
s 36 nekompromit i ranimi poslan-
ci, ki so bili izvoljeni leta 1938 na 
zadn j ih voli tvah v kral jevini Ju-
goslaviji. T o so bili taki, ki dotlej 
niso odkrito sodelovali z nobenim 

od okupator jev , ne v boju proti 
partizanom (četniki, ustaši, domo-
branci ipd.), niti niso bili vsi sim-
patizerji partizanov. Zagovarjali so 
predvsem poli t iko prejšnje lon-
donske vlade. Bili so neznatna 
manjšina, ki na potek zasedanja ni 
mogla vplivati. 

Zasedanje je trajalo več tednov. 
Na tej "začasni skupščini" so spre-
jeli precej pomembnih zakonov, ki 
so usmerja l i nadal jn j i razvoj vse 
bolj boljševizirane države. Nekaj 
zakonov je bilo sprejetih na pritisk 
m e d n a r o d n e demokra t ične jav-
nosti , a so jih delno izigravali ta-
koj, ko so stopili v veljavo, po vo-
litvah pa so nanje povsem pozabili. 
Med prvimi so sprejeli zakon o 
splošni amnestiji. 

Bistvo amnestije je bilo v tem, da 
je bilo odpuščeno vsem, ki so sode-
lovali z okupatorji, služili v njiho-
vih vojskah in niso zagrešili 
zločinov, da so se lahko vrnili na 
svoje domove in postali polno-
pravni državljani. To so upoštevali 
zahodni zavezniki in sredi avgusta 
začeli vračati prisilno mobilizirane 
fante in može v nemško vojsko, ki 
so bili v njihovih ujetniških tabo-
riščih. Sovjeti so jih nekaj vrnili še 
prej, večino pa pozneje, tudi po več 
letih. 

Amnestija je pomagala tudi tis-

tim skrivačem, ki so pobegnili iz 
nemške vojske ali s prisilnega dela 
in se skrivali doma, da jih ne bi 
moblizirali partizani. Skrivanje so 
nadaljevali še po koncu vojne, da 
bi se izognili prvi mobil izacij i v 
JA. Verjeli so govoricam, da bodo 
naše ozemlje zasedli Angleži, po-
tem pa jim je to upanje vse bolj 
plahnelo. 

Sam se kot tajnik KNOO že prve 
dni svojega dela imel par takih pri-
merov. Skesani skrivač se je oglasil 
pri meni , podrobno obrazložil , 
kdaj in od kod je pobegnil , kje je 
med skr ivanjem živel, kaj delal, 
kdo ga je hranil in podobno. Vse je 
bilo treba dokumenti ra t i z imeni 
in priimki. Vse to sem oblikoval v 
prepričl j ivo izjavo ter dodal , da 
s tor jeno dejanje obžaluje in da 
odslej želi biti dober državljan 
DFJ, kar je tudi podpisal. 

K tej izjavi sem še napisal 
potrdi lo , da K N O O pot r ju je re-
sničnost navedb, kar sva podpisala 
oba s predsednikom. S tem je šel 
na postajo takrat Narodne milice, 
kjer so ga še enkrat zaslišali in po-
pisali, potem pa izdali potrdilo, da 
se ga lahko vpiše v seznam stalne-
ga prebivalstva. Bolj zapletene pri-
mere pa je milica odstopila Ozni, 
vendar se sam s takim pr imerom 
nisem srečal. 

Amnestija se ni nanašala na tis-
te, ki so bili obsojeni za zločine 
pred vojaškim sodiščem, pač pa na 
vse obsojene pred sodiščem slo-
venske na rodne časti, ker ta 
sodišča medna rodnopravno niso 
bila pr iznana . O teh l judeh je v 
bistvu odločala Ozna, ta pa je s 
svojimi akcijami amnestijo izigra-
la. V to je bil vključen tudi javni 
tožilec mariborskega okrožja, ki je 
vsem krajevnim narodnoosvobo-
dilnim odborom naročil, da mu je 
treba nemudoma poslati naslove 
vseh tistih, ki so na podlagi amne-
stije prišli iz zaporov ali so se dru-
gače skrivali pred ljudsko oblastjo 
in bi jih bilo po mnenju večine lju-
di treba ponovno aretirati. Kdo so 
bili taki "dokazano sumljivi" ljud-
je, je poskrbela Ozna. Uradno sta-
lišče takratne oblasti je bilo: 

"Amnestije ni za tiste ljudi, ki se 
ne bodo nikoli popravili . Ti niso 
šli k okupatorju, ker so bili prisil-
jeni ali iz strahu, temveč ker so bili 
politično prepričani, da bodo oku-
patorju pomagali iztrebiti sloven-
sko l judstvo na Štajerskem. Taki 
l judje niso vredni amnestije, zato 
jih je treba ponovno prijaviti." 

Med temi so bili predvsem člani 
Ku l tu rbunda in razni k nemštvu 
prištevajoči se ljudje, ki v pravem 
pomenu zločinov niso imeli na ve-
sti in jim niso mogli dokazati 
"krvavih rok". Njihov glavni zločin 
je bil, da so do zadnjega verjeli v 
zmago Hi t le r jeve Nemči je in so 
tudi do kraja izpolnjevali naloge 

nacistične oblasti. 
Večina amnestirancev z našega 

območja je bila zaprtih v Strnišču, 
predvsem moški, in v Hrastovcu, 
največ ženske. Amnes t i ran i in 
izpuščeni so bili vsi. Toda nevar-
nejše so aretirali že kar pred vrati 
taborišča in v imenu ljudstva levo 
naokrog - nazaj-v zapor. Nekaj jih 
je prišlo za kak dan ali dva domov, 
potem so jih zopet aretirali in od-
peljali v zapor. Precej pa jih je 
vseeno ostalo doma, čeprav so 
pr ičakoval i , da bodo prišli tudi 
ponje , vendar se to ni zgodilo. 
Večinoma so bili to bolj siromašni, 
s š tevi lno druž ino , ki jim ni bilo 
kaj zapleniti. 

Skoraj v vsakem večjem vaškem 
središču je bil kak trgovec, obrtnik 
ali večji posestnik, ki je bil, če že 
ne ku l t u rbundovec , pa vsaj kak 
funkc ionar v nacističnem okupa-
ci jskem sis temu. Takega je bilo 
treba ponovno zapjreti in obsoditi 
na zaplembo premoženja . Na ta 
način so v vsakem kraju pridobili 
nekaj zemlje v agrarni sklad, da so 
jo potem lahko delili agrarnim in-
te resentom pod geslom: Zemljo 
t is temu, ki jo potrebuje. Že tedaj 
so bile v vseh okrajih ustanovljene 
okrajne komisije za agrarno refor-
mo. Ustreznejše komplekse za-
plenjene zemlji so dajali raznim 
podje t jem in ustanovam, da so si 
uredili tovarniške ekonomije, nas-
tajala pa so tudi prva državna po-
sestva (Zavrč, Podlehnik, Dorna-
va, Litmerk, Jeruzalem). 
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Spomin na "BE BOP" 

Večina toga sloga sploh ne poz-

na, čeprav se zopet vrača, hahice 

pa bodo o njem znale ni a rs ilca j po-

vedati, saj je to slog 40. let. 

Uporniška oJštckanost Jajc pred-

nost [^oljpremišljenemu vedenju, smc-

jočim rdečim ustnicam, široko 

odprtim očem 2 dolgimi trepalnicami, 

Ueščeči lepoti. Ženska ni več le ohjekt. 

Vsak skrl>nejši opazovalec najno-

vejših modnih smernic se ne more 

izogniti spominu na 40., vojna leta, 

ki so tako vznemirila svet in prispeva-

la futurizem, kuhizem, BE BOP in 

prvi ameriški sen z legendarnimi miti. 

Pri opazovanju motivov Iz zgodovin-

skih arhivov in prenašanju na prazne 

strani zgodovine se ne morejo Izogniti 

delni ironiji, cinični ubranosti, morda 

preveč intelektualni, da hi lahko hila 

glamurozna. To je portret nove žen-

ske, k i se sprehaja v visokih petah 

aihko In sproščeno. Ta ženska se holj 

' kot kdajkoli prej zaveda svoje usodne 

privlačnosti. Nova ženstvenost je 

ljuhka s svojo prefinjeno in svežo elc-

ganco, ki visoko ceni minimalizem, ki 

poudarja žensko telo, pri tem pa ne 

zaide v vulgarnost. Skratka ženska, 

ki je v popolnem ženska. 

Kratke, oprijete volnene jopice, 

kompleti iz puloverja in jopice, tanke 

svilene hluzice z nezapetimi "stra-

teškimi" gumhki, ki odkrivajo dekolte 

in trebušček. Krila se spogledujejo z 

vsemi dolž inami, vztrajajo pa pri 

stranskem razporku. 

Nova ženska se ve de kot zvezda z 

modrim ličilom zasenčenimi očmi, 

voščeno poltjo in rahlo poudarjenimi 

lici. 

Barbara Plaveč 

PnefeCi 
PTUJ V CVETJU IN GLASBI 

V prejšnji številki Tednika smo objavili skrajšano pi-
smo g. Janeza Laha, v katerem odgovarja g. Lepejti. 
Izpuščeni del pisma se ni neposredno tikal g. Lepeja, 
vendar ga na prošnjo g. Laha objavljamo v tej številki, 
zlasti ker gre za nadaljevanje predlaganja projektov, ki 
naj Ptuju prinesejo lepšo prihodnost. 

Uredništvo 
Ko sem ob neki priliki g. Brumna vprašal, zakaj 

laži, zakaj hudobija, zakaj izmišljotine, zakaj sov-
raštvo, je odgovoril: "Bili ste nevarni, zato smo se 
odločili politi vas z gnojnico!" To sem sprejel, saj 
sem bil kapitalsko nemočen, nisem imel denarja 
pa tudi drugih sredstev, s katerimi bi bil, kot oni, 
pridobil pisce, ki bi ugovarjali piscem - razpihoval-
cem postavljenih laži. Če bi se branil sam, bi me 
prikazali kot samoborca, človeka, ki hoče imeti 

-vedno prav, kot trmastega in nekomunikativnega, 
s katerim se ne da delati, kot tehnokrata in še mar-
sikakšnega. Vendar sem takrat g. Brumnu povedal 
svoj preprosti odgovor: Vse najboljše stvari na 
zemlji rastejo na gnojnici in dreku. Ko ste gnojni-
co zlili name, je niste zlili na pravo mesto. Da je šlo 
za spletko in predvsem strah pred delom, redom, 
spoštovanjem medsebojnih odnosov, urejenostjo, 
kaže dejstvo, da za imenovanje g. Brumna ni bilo 
zahtevano nič, kar so zahtevali od mene (ni pred-
ložil programa, ni spremenil članov IS, 
NIČESAR). 

Izrabili so le g. Weingerla - načrtova-
no. Odrekli se niso ničemur, kar sem predlagal, 
sestavil, uredil do takrat. Ni bil potreben niti nov 
program, saj so imeli "prepisanega", odrekli se niso 
niti avtomobilu, ki s ' a pripisovali meni, zamen-
jali niso nikogar, voda v Halozah je ostala nerešen 
problem. IN NIKOLI MI NISO PLAČALI 
OPRAVLJENIH UR, ki sem jih opravil v času 
mandatorstva. Vprašljivi novinar Milošič, ki jih je 
skrbno sešteval, pa ve, koliko jih je bilo. O odprav-
nimi nisem sanjal, še manj sem jo dobil. Res pa je, 
da so me zadržali v delovnem razmerju do 13. 3. 
1991. Zakaj do takrat, vprašajte legitimno komisijo 
ali pa tiste, ki so mislili, da so se mi s tem oddolžili 
za svoje znane ukane. Upam le, da to ni bila posle-
dica takoj upočasnjenega in bolj sproščenega ter la-
godnega dela odgovornih. Lahko, da je bila to pos-
ledica veselja takrat popitih in prelitih šampanjcev, 
ker so se rešili g. Laha, ki je ves čas delal in se ni 
pripravljal na spopad z njihovimi spletkami. Po 
mojem odstopu so se zopet lahko šli igre eden 
naroča, drugi plača, vendar nikoli na svoj račun. 
Rad bi srečal vsakogar in z njim govoril, ki sem ga 
kakorkoli žalil, prizadel ali mu neposredno 
povzročil kakršnokoli bolečino. To seveda ne velja 
za primere, v katerih so hude misli, bolečine, pro-

bleme umetno ustvarjali nekateri sodelavci, politi-
kanti, barski pivci idr. zaradi zlonamer, spletkar-
jenj. Vem, da so strašili sodelavce pred g. Lahom. 
Izmislili so si vsemogoče, za kar mi je zelo žal, saj 
so me izrabili. Vendar to je metoda "IZMA", na ka-
tero nikoli nisem in ne bom pristal. 

Kasneje so še govorili, da imam tenis igrišče, pa 
nikoli ni bilo in ni moje. Je pa pri moji hiši. Am-
pak pripisali so ga kar meni (češ, glej, kako si je na-
grabil - ampak jaz nikoli nisem bil "medobčinski 
sekretar", tenis pri moji hiši je stal, kolikor vem, 
11.000 DEM, ob velikem lastnem delu! So pa še 
drugi tenisi, vredni veliko več. So tudi ti bili zgra-
jeni z lastnim delom?) Sami pa ves čas zganjajo lo-
bizem in poizkušajo še naprej živeti na račun pre-
prostih, poštenih, delavcev, kmetov, mladih družin 
in jim prodajati njihovo minulo delo in svoje pri-
vilegije, ki so jih imeli ali jih še imajo zaradi svoje 
bližine proračunu. 

Kljub moji bososti - po gospodu Lepeju - pred-
lagam nov projekt. Vprašujem se le, ali bo k sode-
lovanju vzpodbudil negativiste, pozitiviste ali 
morda celo nikogar. Upam, da mi ne bo nakopal 
političnih revanšistov - tistih, ki to so, pa tako radi 
imenujejo druge. Moj današnji predlog projekta 
(kratkoročnega in finančno nezahtevnega) s po-
dročja turizma: 

Naslov projekta: PTUJ V 
CVETJU iN GLASBI 

Cilj: Dobro, prijetno se počuti človek ob glasbi, 
v urejenem okolju, čistoči, prijaznosti, ko ima 
občutek, da je dobrodošel, zaželen in da mu poiz-
kušate dati nekaj svojega. Vsaka ped zemlje naj bo 
cvetlična greda. Umaknimo betonska korita. Vse-
povsod (po vsem Ptuju) naj nas spremlja lepa slo-
venska narodnozabavna glasba. Saj imamo vendar 
tudi festival. 

Kratka vsebina: Mesto kljub nekaterim priza-
devanjem še vedno ni našlo naj ina, kako pridobiti 
interes v mestu živečih meščanov za stalno skrb za 
cvetje, ki bo v njihovem interesu. Zato je to delo 
zaupalo komunali, ki pa to jemlje kot delovno ob-
veznost, brez velike mere občutenosti, bolj na silo. 
Projekt bi ponudil novo filozofijo, ki bi jo soobli-
kovali meščani in vsi v mestu tako ali drugače 
živeči prebivalci, seveda s predznakom dolgo-
ročnosti in potrebnosti po takšnem okolju. 

Nosilec: avtor, mogoče g. Lepej, GIZ Petovio 
vivat, zainteresirana občina, razpis koncesije idr. 

Rok: mekaj mesecev za celovito pisno obliko-
vanje ideje, 1 leto za realizacijo. 

Potrebna fin. sredstva: se ovrednosti, odvisno 
od variante! 

Janez Lah 

DORNAVA / O B Č I N S K A GASILSKA ZVEZA 

z novo lokalno samoupravo je 
tudi nekaj sprememb na področju 
organiziranja gasilstva. Odslej ima 
občinska gasilska zveza svoje po-
veljstvo tudi v občini Domava. 
Vanjo spadajo štiri prostovolina ga-
silska društva: GD Dornava, GD 
Mezgovci, GD Polenšak in GD 
Zamenci. Občinski štab, ki ga vodi 
Janez Starčič, višji gasilski častnik, 
tvorijo vsi poveljniki in podpovelj-

niki omenjenih društev. 
Štab poveljstva zagotavlja požarno 

varnost, operativno sposobnost gasil-
cev ter izobraževanje novih kadrov, 
skrbi za nabavo in vzdrževanje obsto-
ječe gasilske opreme. V okviru po-
veljstva je organiziran tudi štab civil-
ne zaščite, ker menijo, da ima njihovo 
delovanje zelo sorodne naloge, n^-
večkrat pa so v njih isti ljudje. Še 
zmeraj so povezani z občinsko gasil-

sko zvezo Ptuj. V prihodnosti se bodo 
morali dogovoriti o rednejšem preto-
ku finančnih sredstev. 

Občinska gasilska zveza ima nekaj. 
težav s financiranjem, saj do avgusta 
niso dobili nobenih sredstev iz 
občinskega proračuna, kljub temu da 
se v občinsko blagajno redno priliva-
jo sredstva iz državne požarne takse. 

- • M S 
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"Rad imam drugaciie 
stvari cikol jv m̂̂  
O cocktailih ste morda že slišali, da so mešanice najrazličnejših 
pijač, okrašene s sadjem, najverjetneje pa le malokdo pozna 
najmlajšega barmana v Sloveniji, Gorana Cebulja iz Grajene pri 
Ptuju. Goran je namreč član Društva barmanov Sh)venije, 
končal je Srednjo gostinsko šolo v Mariboru in v prihodnje so 
vse njegove želje ter pričakovanja usmerjena na pot barman.stva. 

Še pred dobrimi tremi leti, 
ko se je Goran prvič srečal s 
pravimi barmani, ni vedel, da 
bo prav to nekoč postal tudi 
sam. Seveda je imel v sebi le 
skrito željo, ta pa se mu je, kot 
pravi, v zelo kratkem času ure-
sničila. Prav film Cocktail, v 
katerem je osrednjo vlogo zai-
gral Tom Cruise, je bil ne-
kakšen Goranov začetek na 
poti barmana. 

"Film Cocktail se mi je zdel 
zelo dober, predvsem zaradi 
tega, ker sem lahko v njem spoz-
nal veliko novih načinov 
mešanja pijač. Seveda sem si ga 
pogledal kar nekajkrat. Sicer pa 
sem imel vedno rad drugačne 
stvari v okolju in prav to dru-
gačnost sem začel v barmanstvu. 
V srednji šolo smo se srečali le z 
mešanjem pijač, kaj več smo 
lahko poiskali in izvedeli iz 
knjig. Avtorja Frelih in Polak sta 
vse o mešanju pijač napisala v 
knjigi z naslovom Mešan je 
pijač za poznavalce in ljubitelje 
in še danes mi je ta knjiga v veli-
ko pomoč," je ob našem obisku 
povedal Goran. 

Na pot barmana se je Goran 
podal skupaj s prijateljem v 
srednji šoli, kjer sta ob strokovni 
pomoči mentorja poskušala pri-
praviti nekaj svojih mešanic 
pijač, šele potem sta se včanila v 
Društvo barmanov Slovenije. 
Goran je v treh letih dobil precej 
veselja v tem poklicu, in kot pra-
vi, ga pri tem pritegne ravno tis-
to, kar ima zares rad. 

Njegov trud je poplačan z do-
brimi uvrstitvami na tekmovanj-
ih barmanov: uspešen je bil na 
zadnjem v Murski Soboti, prija-
vil se je na tekmovanje Cocktail 
poletja, čaka pa ga še državno 
prvenstvo za barmane. Sicer si 
Goran v prihodnje želi še boljših 
uvrstitev na domačih tekmo-
vanjih, ki ga bodo popeljale tudi 
v tujino. 

"V naših krajih o cocktailih 
vemo zelo malo, verjetno tudi ne 
tega, da je o nastanku cocktailov 
več zgodb. In morda je še vedno 
najbliže zgodba o petelinjih boj-
ih, ko je zmagovalec povabil so-

delujoče na pijačo. Pripravil je 
mešanice in jih okrasil s petelin-
jimi repi različnih barv; iz tega 
izhaja tudi ime cocktail. Med 
cocktaili poznamo kratke in dol-

ge pijače, tudi alkoholne in bre-
zalkoholne cocktaile. Vsak bar-
man mora seveda imeti ob tem 
še ustrezne pripomočke: nepo-
grešljiv je shaker ali mešalnik 
pijač, ustrezne merice, cedila in 
barske žlice. Cocktail dobi svoj 
čar šele z dodatkom primerne 
dekoracije. Sam veliko izbiram 
med ponudbo tropskega sadja. 
Pravilo je tudi, da mora biti sad-
je vedno užitno in v neposredni 

zvezi s ponujeno pijačo. Sicer pa 
mora imeti vsak barman še pri-
merno, seveda elegantno 
oblačilo," pravi Goran Čebulj. 

V Sloveniji imamo pravih bar-
manov le okrog 50, med temi so 
le trije iz Maribora in okolice. Po 
Goranovih besedah na tem kon-
cu Slovenije tudi ni prevelikega 
zanimanja za ponudbo cocktai-
lov, z njimi se lahko pohvalijo le 
redki gostinski lokali. Goran bo 

v prihodnje poskušal narediti 
tudi kaj v tej smeri, seveda s stro-
kovno pomočjo. Prva takšna 
predstavitev cocktailov iz nje-
gove osebne beležke bo že 9. 
septembra v bistroju Žaba ob 
Trojiškem jezeru. 

Tatjana Mohorko 

Gorart Čebulj. Foto: D. Sterle 

Eden izmed mnogih Gorano-
vih cocktailov - poimenoval ga 
je Frog'slake. 

In kaj barman Goran 
Čebulj priporoča kot 
letošnje poletne cocktail 
napitke? Tokrat je izbral 
dva. 

Jagodni shake - brezal-
koholni cocktail: 

20 d hladnega mleka, 2 
žlici vrtnih ali gozdnih jagod 
(lahko tudi sadje is kompota), 
po želji sladkor v prahu, nekaj 
brizgov limoninega soka. 

Vse sestavine je potrebno 
premešan z električnim 
mešalnikom. 

Za ljubitelje alkoholnih 
cocktailov pa Planter's 
punch (tropski long drink), 
za katerega potrebujemo: 

4 d grenivkinega soka, 4 d 
pomarančnega soka, 4 d ana-
nasovega soka, 1 d sirupa gre-
nadina, 3 d svetlega rima 
baccardi, 3 d temmga ruma 
baccardi. 

M O Z I R S K I G A J / O D 1. D O 5. SEPTEMBRA RAZSTAVA 

Postoj, dragi popotnik! Odpri oči in srce! Za trenutek 
pozabi na vse tegobe in bodi z nami. 

Sirom Slovenije so premnoge 
zelene doline. Med najlepše 
lahko uvrstimo Gornjo Savinjsko 
dolino s prijaznim središčem 
Mozirje. V tem s cvetličnimi 
vrtovi obdanem kraju so leta 
1978 marljivi in navdušeni kraja-
ni ustvarili skupaj z vrtnarji iz 
cele Slovenije na površini nek-
danje zapuščene gmajne in odla-
gališča smeti z izjemnimi napori 
pet hektarjev obsegajoči park 
cvetja in zelenja. 

Obiskovalcu, ki zna ceniti nara-
vo, oplemeniteno z mojstrovinami 
skrbnih vrtnarskih rok, mora zai-
grali srce od navdušenja nad to-
likšno lepoto. Zelenega gostoljubja 
nikoli ne odrečemo, zavedamo se 
poslanstva, ki ga imamo v deželi li-
povega lista in na sončni strani 
Alp. Sprehodi po čistih stezicah 
sredi cvetja in zelenja nudijo obi-
skovalcem užitek, ki ga ne najdejo 
daleč naokrog. Obiskovalcem Mo-
zirskega gaja tudi pokažemo, kako 
so živeli ljudje na podeželju pred 

sto m več leti m kakšno opremo ter 
orodja so uporabljali. Kmečka 
hiša, kašča, preužitkarska koča, 
mlin, kovačija in čebelnjak obujajo 
spomine na sicer težko, a ne tako 
nemirno življenje v preteklosti. 
Kmečka hiša ni tipična "kmečka". 
Hiša, ki stoji danes v Mozirskem 
gaju, je bolj kočarska kot kmečka. 
Njena zanimivost je v izvirni no-
tranji ureditvi, kar ji daje poseben 
čar. Med zanimive spomenike naše 
preteklosti sodi nedvomno tudi 
"preužitkarski dom" iz druge polo-
vice 19. stoletja. Ta pomeni poleg 
drugih objektov bogastvo tako v 
narodopisnem kot zgodovinskem 
pogledu. Koča je nekdaj stala v 
Smihelu, od koder so jo prenesli v 
Mozirski gaj. 

Vse delo pri urejanju, gojenju 
cvetja in vzdrževanju Mozirskega 
gaja so prevzeli slovenski vrtnarji, 
ki so organizirani v svojem 
Društvu vrtnarjev Slovenije. Njim 
in številnim domačinom gre za-
hvala za ta biser v slovenskem 

prostoru. Stalna razstava cvetja v 
naravi je vzpodbudila za sodelo-
vanje pri urejanju okolja v krajih 
širom Slovenije. 

Mozirje vas vabi na največjo pri-
reditev pri nas, razstavo CVETJA 
EVROPE in vrtnarstva, ki bo od !• 
do 5. spetembra. Razstava cvetja 
je na površini 70.000 m^, od tega 
2.000 m^ pokritih površin. Na njei 
bo sodelovalo 150 domačih in tuj-
ih razstavljalcev cvetja, vrtnarstva 
in tehnike. Na prireditvi Cvet]i 
Evrope bo tudi velik r a z s t a v n o -

prodajni vrtnarski sejem. Cvet-
lični del razstave bodo o k r a s i l ' 

domači, nemški in holandski mol' 
stri cvetlične umetnosti. 

V času razstave je v parku posa-
jenih več kot 500.000 sadik rož ̂  
številnih barvnih skupinah, raz-
stavljeni bodo tudi razni e k s p o n a * 

ti, etnografski objekti in razni pr'" 
kazi narodnih običajev. Tuji mo)" 
stri floristi bodo na razstavi praj^' 
tično prikazali način uporabe 
vezanja cvetja. 

Vabimo vas na veliko razstav'' 
desetletja! 

Društvo vrtnarjev Sloven¥ 
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(lani odprave mladinskega odseka pri Planinskem društvu Ptuj, ki smo v začetku letošnje-
ga avgusta osvojili najvišji vrh Pirenejev Pico de Aneto (3404 m), vas želimo s tem člankom 
popeljati v čudovit gorski svet Pirenejev ter kraje in pokrajino ob poti tja in nazaj. Ob pre-
|,ironju teh vrstic vam želimo, da bi podoživeli del noše odprave in ob tem uživali, tako kot 
jnio mi no somi odpravi. 
Večina ljudi, k i j i h poznam, dandanes (ilanira in razmišlja o tem, 
l̂ ani bi se odpravili v poletnih mesecih. Življenje, ki ga živimo v do-
l;aj hitrem tempu, nas kar sili v takšno razmišljanje. Zavedati se 
^loramo naporov in odrekanj celo leto in ob takšni misli, se nam 
liraji ob morju ali v gorah kar sami prikazujejo pred očmi. Seveda 
je potrebno naše želje in potrebe uskladiti z marsičim, in šele ko je 
,se urejeno, se lahko odpravimo na pot. Veliko lažje je pripraviti 
vse potrebno, če imamo predhodne izkušnje ali pomoč ljudi, ki so 
podobno potovanje ali odpravo že organizirali ali doživeli. Tako se 
je tudi naša odprava v Pireneje pričela veliko prej kot 27. julija, ko 
snio posedli v "naš" kombi in se opeljali novim dogodivščinam na-
proti. 

Ideja o o svo j i t v i n a j v i š j e g a 
vrha Pirenejev, gorovja, ki se raz-
teza od A t l a n t s k e g a o c e a n a na 
severozahoda do Sredozemskega 
morja na jugovzhodu, se je poro-
dila že v l a n s k e m le tu . T a k r a t 
smo prijatelj i in člani mladinske-
ga o d s e k a pr i P l a n i n s k e m 
društvu P t u j r azmiš l j a l i , k a m v 
prihodnjem letu. Za nami je bila 
uspešna odprava na na jv iš j i vrh 
Evrope Mt. Blanc (4807 m) (o t em 
smo obširno poročali tudi v Ted -
niku), hkrat i najvišj i vrh Alp. Ob 
tej misl i se mi je porodi la ideja , 
zakaj se ne bi v p r i h o d n j e m letu 
povzpeli na najvišj i vrh katerega 
drugega gorovja v Evropi. 

Ker sta za odprave v tu j ino po-
trebna predvsem čas in denar , za 
študente pa sta oba po jma pravi 
tabu", sem se odločil za Pireneje 

oziroma Pico de Aneto (3404 m). 
Marsikdo bi pomislil , da so Pire-
neji na zahodu, kjer je vse drago, 
vendar se je kasneje pokazalo, da je 
Španija v večini primerov celo ce-
nejša od Slovenije. Glede časa pa 
lahko zapišem, da je možno z do-
brim vozilom dokaj hitro priti do 
Pirenejev in še dlje, kajti ceste so v 

vseh državah od Slovenije do Špa-
nije zares odlične. 

Po ro j ena ideja je bila takrat 
p rezgodn ja in je (čeprav le 
začasno) potoni la v pozabo. Prvi 
znaki resnejšega pristopa so se po-
kazali ob začetku tega leta, saj je 
bila odprava uvrščena v program 
akcij P D Ptuj . Same priprave, ki so 
vključevale zbiranje sponzorskih 
sredstev, načr tovanje vzpona na 
Pico de Aneto , p l an i r an je poto-
vanja in številna druga opravila, 
smo pričeli v juniju. Pri tem so nas 
v začetku najbolj ovirale študijske 
obveznosti, kajti večina članov od-
prave smo š tudent je in junij je za 
nas "najtežje" pričakovan mesec, 
prepreden s številnimi izpiti. Ven-
dar smo stisnili zobe in pričeli zbi-
rati sponzorske sredstve. Podobno 
kot v lanskem letu smo tudi letos 
naletel i na dokaj ugoden odziv 
p tu jsk ih podjeti j . Račune so nam 
delno prekrižali člani odprave na 
Matterhorn, ki so se istočasno po-
dali v "lov" na prepotrebne finan-
ce. K l j u b vsemu sta obe odpravi 
uspeli , posledica so le tanjše štu-
dentske denarnice. 

Že ob samem začetku nam je na 
pomoč priskočil Tone Purg, pod-

predsednik planinskega društva, 
ki je tudi letos z veseljem sprejel 
naše namene. To je še vzpodbudilo 
naše delo in ob koncu letošnjega 
julija je bila odprava pripravljena. 
Poleg številnih manjših smo dobi-
li tud i glavnega sponzor ja TA-
L U M iz Kidričevega. Manjkal pa 
nam je le še kombi . Tako se je 
pr iče lo t r idnevno iskanje in ob 
koncu tretjega dne že raziskovanje 
vseh članov odprave. Kje dobit i 
kombi? Vsi člani odprave, še pose-
bej pa sam, smo bili presenečeni, 
kako težko je v Slovenij i najet i 
kombinirano vozilo za prevoz lju-
di. Seveda za zmerno ceno, saj je 
bila ponekod nenavadno visoka. 
Toda kdor čaka, dočaka, pravi sta-
ri pregovor, in dočakali smo tudi 
mi. V Ljutomeru smo našli belega 
"lepotca", starega komaj 3 mesece. 
Volkswagnov transporter se je po-
kazal v zelo svetli luči tako po 
udobju kot po drugih lastnostih. 

Čeprav smo bili v začetku neko-
liko skeptični glede najema vozila 
pri podjetju Ibis, se je naše mnenje 
ob vrnitvi močno spremenilo. Za-
dovol jni smo bili tako z vozilom 
kot tudi z najemodajalcem. Edini 
problem, ki nas je pestil, smo tako 
rešili in 27. julija smo se člani od-
prave Pireneji 95 v sestavi Milenka 
Vindiš, Dejan Zadravec, Uroš Vi-
dovič, Mojca Murš ič , Mit ja 
Muršič , Sergeja Zebec, Silva To-
plak in Boštjan Šterbal podali na 
pot. 

Vožnja je sprva potekala podob-
no kot lani: prek Ljubljane do Fer-
netičev in naprej po Padski nižini, 
kjer so speljane številne italijanske 
avtoceste. Ker je vožnja zelo dolga, 
je n u j n o po t r ebno več šoferjev. 
Tako sta poleg mene vozila jekle-

nega konjička še Mitja in Boštjan. 
Glede na kvaliteto vozila so se ki-
lometr i kar h i t ro množi l i in po 
osmih urah vožnje se je za hribovi-
to pokraj ino skrajnega severnega 
dela Apeninov pokazal Genovski 
zaliv. Čeprav je bilo v notranjosti 
Italije ves čas suho in jasno vreme, 
nas je v pogosto c ik lonskem 
območju pr ičakalo nekaj kaplj ic 
dežja. Po avtocesti , ki se h i t ro 
spušča prek š tevi lnih mojs t r sko 
zgra jenih v iaduktov in tunelov, 
smo dosegli obale Genovskega za-
liva. Vendar se kljub pogledom na 
rahlo vzvalovano morsko gladino 
ni mogoče pr ib l iža t i mor ju , saj 
vodi avtocesta nekol iko višje od 
morja. Kratek postanek kljub vse-
mu ni bil odveč, kajti po tako dolgi 
vožnji in že zjutraj vročih sončnih 
žarkih se je prilegel prav vsakemu 
od nas. 

Italijanska počivališča na avto-
cesti se med sabo bistveno razliku-
jejo. Medtem ko se na severu, kjer 
so veliko večja razvitost in višji 
s tandard ter gostejši p romet , ob 
avtocestah dvigajo prave hotelom 
podobne stavbe, so nekol iko 
južneje povečini le še sk romna 
počivališča z bencinsko črpalko. 
Toda to ne vpliva na počutje ljudi, 
kajti blago sredozemsko podnebje 

je poskrbelo, da so številna takšna 
počivališča odeta v bujno cvetoče 
oleandre. Vonj, ki ga začutiš, ko iz-
stopiš iz pogosto že nepri jetnega 
vozila, te kar prevzame. Tako smo 
se tudi mi predali prijetnim vonja-
vam cvetl ic in si nabiral i nove 
moči za nadaljnjo vožnjo. 

Po okusnem zaj trku že drvimo 
naprej p ro t i ci l ju, toda ne narav-
nost v Španijo. Zdrveti mimo šte-
vilnih zanimivih krajev na zname-
nit i Ažurni obali bi bilo zelo ne-
spametno. Še preden pa zagledamo 
ob vznožju s t rmih gora in tik ob 
obalo s t i sn jen Monaco, nas čaka 
meja med Italijo in Francijo. Toda 
bili smo prav presenečeni, kajti us-
tavili smo se le ob pobiralcu cestni-
ne (ta je v Italij i občutno cenejša 
kot v Franciji). O kakšnem carini-
ku ali mejnem policaju ni bilo no-
bene sledi. Posledice združevanja 
v Evropsko un i jo se tako kažejo 
tudi v praksi. Številne kolone vo-
zil, ki smo jih pogosto vajeni pri 
nas, so tu že preteklost. O tem, da 
si prišel v Franci jo , te obvešča le 
obces tna tabla z emblemi EU in 
napisom France. 

Le nekaj kilometrov za mejo je 
"žepna" državica oziroma kneževi-
na Monaco. Kljub svoji majhnosti 
pa je celo r ekorde r v sve tovnem 

mer i lu , saj ima največjo gostoto 
prebivalcev na Zemlj i . Skupno 
živi v Monacu p r ib l i žno 25.000 
prebivalcev na površini 149 ha. Od 
tega je manj kot 2500 državljanov 
Monaca, drugi so tuji državljani, 
ki živijo tukaj. Med temi "tujci" so 
številne svetovno znane osebe, kot 
npr . t en išk i igralec Goran Iva-
niševič. 

V MONACU 
Kneževina Monaco (Principua-

te de Monaco) , je nastala v 
srednjem veku, prestolnica Monte 
Car lo pa se prv ič omenja že v 6. 
stol . pr. n. š. ter so jo ustanovil i 
Grki . Od 10. stol. in vse do leta 
1641 je bil Monaco last Genove, 
nato pa do leta 1793 pod franco-
skim protektoratom. Med franco-
sko revolucijo se je pokazal pohlep 
F ranc i j e in m a j h n o državico so 
priključili takrat zelo veliki Fran-
ciji. Toda že na duna j skem kon-
gresu so Monacu dodelili samos-
tojnost. Sprva sicer pod protekto-
ratom Sardinije, od leta 1861 pa je 
prišel pod francoski protektorat . 
Danes veže Monaco s Francijo ca-
rinska, poštna in monetarna unija. 
Glavni vir dohodka, je poleg turiz-
ma zlasti igralnica v Monte Carlu. 

Nadaljevanje prihodnjič 

Monte CarlOf glavno mesto Monaca^ zaznamujejo številne stolpnice^ ki zmanjšujejo prostorsko stisko. 

L I D I J A N I D O R F E R I Z KORACIC / NA ŠTUDIJU V TUJINI 

Študij v tujini je postal zadnja leta tudi za Slovence nekaj samoumevnega. Običajno ubere-
jo študenti dve poti. Če imajo srečo, za finančno plot poskrbijo starši ali po si pridobijo 
kakšno izmed razpisanih štipendij. Kaj po storiti, če štipendije ni in ko družinski proračun 
ne prenese tako velikih finančnih obremenitev? 
Daje s talentom, voljo in jasnim ciljem vse mogoče, dokazuje Lidi-
ja Nidorfer iz Koračic, ki že dve leti študira operno petje v Italiji. 
Ljubezen do glasbe je bila prisotna že od malih nog, ko so skupaj z 
bratom in sestro obiskovali glasbeno šolo v Ormožu. Zelo s i j e žele-
la igrati klavir, vendar s e j e že tukaj prvič pojavila težava - harmo-
nika je bila pač cenejša in s tem tudi dostopnejša. Od Ormoža do 
konservatorija v Aquilu, kjer sedaj študira, pa je vodila pot čudnih 
naključij. 

"Mora la s e m k o n č a t i k a k š n o 
resno' s rednjo šolo, zato sem se 
Vpisala na živilsko ter jo brez ve-
selja in tudi brez težav konča la . 
Ko s e m v L j u b l j a n i op rav l j a l a 
Pripravništvo, sem razmišl jala o 
'zbiri študija. Zelo m e je zanimal 
turizem, a eden izmed pogojev je 
bilo dobro znan je angleškega je-
zika, s t e m pa se t a k r a t n i s e m 
•Hogla pohval i t i . Za to sem šla v 
'Anglijo. S t a n o v a l a s e m pr i 
^nižini, skrbela za otroke in obi-
skovala t eča j angleškega jezika. 
^ s o s e š č i n i je ž ive la u č i t e l j i c a 
Petja in me je začela poučeva t i . 
Kmalu s e m s p r e v i d e l a , da u re 
Petja pomeni jo moj finančni po-
'om, saj sem zanje odštela 15 fun-
tov na teden, nakar mi je od plače 
' 'stalo le še 10 fun tov , " se spo-
•^inja Lidija Nidorfer . 

In vendar jo je vedno spremljala 
•̂"eča. Že takrat v Angliji in tudi se-
ŝj v Italiji so ji učitelji pri plačilu 

Pogosto pripravljeni pomagati in 
Pogledati skozi prste, ko slišijo, da 
^̂ oje izobraževanje plačuje sama. 
'•^igleška tehnika petja ji ni bila 

všeč in nas ledn)! veliki korak )e 
bila selitev v Italijo. Ponovno se je 
morala začeti učit i jezika, iskati 
učitelje petja in se pripravljati na 
sprejemni izpit. 

"Potem ko sem že leto dni živela 
v Italiji ter se učila jezika in petja, 
sem se prijavila na sprejemni izpit. 
Takrat si še nisem znala predstavl-

jati, kako naporen študij me čaka. 
Vsak dan imam več ur pouka kla-
v i r ja , tri ure pet ja in teorijo. Po 
pouku je pot rebno še vaditi, tako 
da večino dneva preživim na šoli. 
Zvečer pa moram pohiteti domov, 
da poskrbim za 91-letno gospo, pri 
kater i živim. Na ta način lahko 
plačujem šolnino, ki je zaradi mo-
jega dobrega uspeha nekol iko 
nižja, in druge stroške." 

Zaradi svojega dela Lidi ja ne 
more obiskovati koncertov in ope-
re, kar bi gotovo sodilo med šolske 
obveznost i . Letos bo obiskovala 
tretji letnik, ki je še posebej napo-
ren, zato bi ji bila kakšna štipendi-
ja zelo dobrodošla. Povsod, kamor 
se je Lidija do sedaj napotila po šti-
pendijo, so jo zavrnili z razlogom, 
da pač operno petje lahko študira 
tudi v Ljubljani. Vendar je Lidija 
mnenja, da je učenje petja zelo de-
likatna stvar in ob slabem učitelju 
učenec tvega, da si uniči glasilke. 
Zato je zelo pomembno zaupanje v 
učitelja in njegovo znanje, da bo 
pri učencu našel in dopolnil njego-
ve pomanjkljivosti. 

"Poleg mene so na konservatori-
ju še drugi tujci. Vsi imajo štipen-
di je ali pa zanje skrb i jo starši. 
Moje življenje je zelo naporno in 
končni cilj je še daleč, vendar sem 
se odloči la , da bom vztrajala," 
končuje Lidija Nidorfer. 

Viki Klemenčič 

H A J D I N A / KARTING 

ZMAGOVALCI STOJŠIČ, PREK, KOKAU, JERANČiČ iN POPOVIČ 
Kartodrom Hajdoše je bilo prizorišče 4. dirke za državno prvenst-
vo v kartingu. Marljivi športni delavci AMD Ptuj so se ponovno iz-
kazali z odlično organizacijo. Prijavljenih je bilo 54 tekmovalcev v 
5 kategorijah. Videli smo ogorčene borbe za vsako mesto, saj so 
točke iz predzadnje dirke še kako nomembne za končno uvrstitev. 

V predf ina ln ih dirkah so zma-
gali f avor i t i . T a k o je v 60 c c m 
Stojšič vso dirko prepričlj ivo vo-
dil pred Grabnar jem. Za gledalce 
je bila zanimiva kategorija 100 J , 
k j e r je d o m a č i n D o m i n k o pre-
m o č n o zmaga l . V na j š t e -
vilčnejšem razredu SLO kart (17) 
je povedel D o b n i k a r pred Nino 
Jerančič , a ga je v 8. krogu prehi-
tela in zmagala, kot je zmagala v 
kategoriji A 100, ko je prav tako v 
8. krogu prehi te la vodečega Ne-
m a r n i k a , v ka tegor i j i . F o r m u l a 
125 pa je prepričljivo zmagal Pe-
vec pred Popovičem. 

V finalnih vožnjah smo pričako-
vali oster boj. Le v N-60 je uspelo 
zmagati Stojšiču - Moste pred Hu-
dobivnikom - Kran j , Lis jakom -
Portorož... V kat. 100 J je ponovno 
povedel domačin Dominko , z 
odlično vožnjo vodil, le t renutno 
nepazljivost v predzadnjem krogu 
pa je izkoristil Prek in zmagal. 1. 
Prek - Vrhnika, 2. Dominko - Ptuj , 
3. Asja Zupane - Moste Ljubljana. 

Za dirko SLO kart pripravljene 
tekmovalce je zmotil naliv in tek-
movalci so ob menjavi gum pripra-
vili na spolzkem dirkališču za gle-
dalce prav zanimivo dirko, saj je 

bilo polno obračanj in zaletov, za-
radi česar so tri je odstopili, žal tudi 
vodeča Nina Jerančič. Zmagal je 
Kokal j pred Kalanom in Dobni -
karjem - vsi Moste. V dirki F 100 
se je Nina Jerančič oddolžila za od-
stop in z odl ično vožnjo in pre-

pričljivo razdaljo zmagala, žal pa je 
morala odstopiti Nina Rožman, ki 
jo je odneslo s proge. Torej zmaga 
Jerančičeve - Portorož pred Pita-
kom - Moste in Mernikom - Porto-
rož ... 

V zadnj i dirki f o rmu le 125 je 
zmagal Popovič, saj je Pevcu naga-

jal moto r , a mu je z velikimi 
težavami uspelo obdržat i drugo 
mesto. Žal je moral Ogrinc 9 kro-
gov pred koncem voziti s prazno 
gumo. Zmagal je Popovič - Porto-
rož pred Pevcem in Kladnikom -
oba Moste. 

Ekipna uvrst i tev je tokrat pri-
nesla uspeh A M D Moste (184 
točk) pred Por to rožem (165) in 
K K Kov ino t ehna Leasing Celje 
(112 točk). 

Foto: Langerholc 

Ob koncu je nad 1000 gledalcev 
navdušeno pozdravilo zmagoval-
ce, ko so prejeli pokale organiza-
torja in pripravil i lep športni po-
poldan ljubiteljem karting športa. 

•o^M.Z. 
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DORNAVA / P O G O V O R Z Ž U P A N O M M A G . T O N E T O M VELIKONJEM 

D n s n n t cici|6 dc i t c i r p o d f o b i i n t t o h 
z novo lokalno samoupravo je nastala občina Dornava - Polenšak, ki jo vodi župan mag.Tone Velikonja. Z njim smo se pogovarjali o prvih izkušnjah vodenja novcuj, 
tanovljene občine ter o njenem razvoju. 

TEDNIK: Več kot pol leta dela 
na področju nove lokalne samou-
prave je za vami. Kakšne so vaše 
izkušnje? 

T. Velikonja: "Pred ustanovitvi-
jo nove občine smo bili prepričani, 
da obstajajo vsi pogoji za poslovan-
je samostojne občine Dornava - Po-
lenšak . Po s e d a n j i h i z k u š n j a h 
ugotavljamo, da nismo imeli dovolj 
dobrega vpogleda , kakšne bodo 
k o m p e t e n c e naše o b č i n e , 
predvsem kako bo s financiranjem 
in organiziranjem socialnega varst-
va občanov, o t roškega in osnov-
nošolskega izobraževanja. Država 
namreč ni dovolj jasno predstavila, 
kakšne bodo naše finančne obveze 
na teh področjih." 

TEDNIK: Še l e t o s bi m o r a l i 
adapt i ra t i osnovnošolsko zgrad-
bo v Dornavi , za uvedbo devetlet-
nega šolanja pa bi morali zgraditi 
tudi prizidek. Bo občina imela po-
trebna sredstva? 

T. Velikonja: "Šolska zgradba je 
bila sicer zgrajena pred dvajsetimi 
let i , a k l jub t emu jo že m o r a m o 
adaptirati. Grajena je bila namreč 
po zelo slabih s tandardih in z ne-

kvali tetnim materialom. Zgradba 
je slabo izolirana, streha pušča, že 
do le tošnje kur i lne sezone bomo 
morali v njej obnoviti napeljavo za 
ogrevanje. 

D o r n a v s k o šo lo ,ob i sku je 450 
o t rok in z uvedbo deve t le tnega 

Dornavski župan mag. Tone 
Velikonja 
šolanja bo v sedanji zgradbi prema-
lo učilnic, zato bi morali zgraditi 
dodatne. Naša občina nima potreb-
nega d e n a r j a , v l e t o š n j e m pro-
računu smo komaj našli sredstva za 
izdelavo potrebne dokumentacije. 

D r ž a v a je p reveč f o r m a l n o 

določila, kakšna bo višina financi-
ranja občin in tudi o razporejanju 
denarja iz tako imenovanega šol-
skega dinarja. Sedanja razdelitev je 
namreč krivična: tisti, ki so visoko 
nad republiškim poprečjem, dobijo 
enako kot tisti, ki močno zaostaja-
mo. Pri sof inanciranju država ni 
upoštevala, da sega naš šolski oko-
liš tudi v mestno občino Ptuj, saj je 
t ret j ina dornavskih učencev iz te 
obč ine . Če h o č e m o obdrža t i te 
učence v dornavski šoli in začeti 
p rog ram deve t l e tke , bo mes tna 
občina Ptuj morala prispevati svoj 
delež." 

TEDNIK: I m a t e p r e c e j 
vozačev - kako je s f inanciranjem 
šolskih prevozov? 

T . V e l i k o n j a : "Prevoze za 
učence, ki se vozijo iz bivše krajev-
ne skupnost i Polenšak, financira 
naša občina, mestna občina pa svo-
je. K l jub temu pa bremeni jo naš 
proračun vse druge f inančne ob-
veznosti, ki nastajajo pri osnovnom 
šolstvu. Zato smo predlagali, da bi 
mestna občina P tu j bila soustano-
vitelj ica osnovne šole dr. Pranja 
Žgeča v Dornavi. Do sedaj niso po-

kazali vel ikega n a v d u š e n j a , saj 
imajo v svoji občini na področju 
šolstva že več investicij." 

TEDNIK: Kako pa je z organi-
ziranim varstvom otrok? 

T . Vel ikonja: "Veliko bolje. V 
D o r n a v i po teka o r g a n i z i r a n a 
varstvo otrok že dvajset let, vrtec je 
organizacijsko povezan z Vzgojno-
varstvenim zavodom v Ptuju. V or-
g a n i z i r a n o d n e v n o vars tvo je 
vključenih okrog petdeset otrok in 
zaenkrat lahko sprejmemo vse pro-
silce. Iz občinskega proračuna sub-
vencioniramo tudi stroške oskrbe v 
vrtcu - vsakemu otroku petindvaj-
set tisoč tolarjev." 

LETOŠNJI PRORAČUN 
PREMAJHEN 

TEDNIK: O b č i n s k i svet je že 
sprejel le tošnj i proračun. Bo za-
dostoval za načrtovane projekte? 

T . Vel ikonja: "Proračun znaša 
79 milijonov tolarjev. Tako jaz kot 
občinski svet sva med kladivom in 
nakovalom. Zavedamo se namreč, 
da se z ustanovitvijo nove občine 
občanom ne sme znižati kvaliteta 
življenja in bivanja. Prizadevali si 
b o m o , da b o m o n u d i l i p o m o č 
vsem, ki so socialno ogroženi. 

V proračunu nimamo denarja za 
razširjeni program - omenil sem že 
gradnjo prizidka k osnovni šoli, za 
s o f i n a n c i r a n j e vodovodnega 
omrežja na področju Polenšaka, za 
sofinanciranje gradnje in modern-
izacije cest ter drugih projektov. 
Bojim se, da so si nekateri delali 
prevelike načrte o občinskem sofi-
nanciranju nekaterih projektov. 

Velik del letošnjega proračuna 
bomo porabili za izdelavo potreb-
nih projektov, da bomo upravičeni 
do dodatnih državnih sredstev." 

TEDNIK: Kako boste poskrbe-
li za e n a k o m e r e n razvoj ce lo tne 
občine? 

T . Vel ikonja : " K l j u b temu da 
sem izvol jen s s t r an i vol i lcev v 
Dornavi , se zavedam potrebe po 

e n a k o m e r n e m razvo ju c e l o t n e 
občine. Na področju bivše krajevne 
s k u p n o s t i P o l e n š a k je še v r s to 
nerešenih problemov. S Komunal-
nim podjetjem Ptuj smo se že dogo-
vorili, da bomo nadaljevali gradnjo 
vodovodnega omrežja. Najprej ga 
nameravamo dokončati v Preradu 
in delu Lasigovcev, v nas lednj ih 
dveh le t ih pa bi pr ipe l ja l i p i t no 
vodo tudi do vseh gospodinjstev v 
B r e z o v c i h , S l o m i h , S t r m c u , 
Žamencih in Bratislavcih. Neka j 
p o t r e b n e g a d e n a r j a b o m o po-
skušali pridobiti tudi pri skladu za 
demografsko ogrožene občine in iz 
komunalnega prispevka, preostali 
del pa bodo morali plačati krajani 
sami." 

RENTA ZA ŠPORTNO 
LETALIŠČE 

TEDNIK: Iz t a k o s k r o m n e g a 
proračuna morate odšteti kar 270 
t i s o č t o l a r j e v za v z d r ž e v a n j e 
železniških prehodov. . . 

T , V e l i k o n j a : " V e r j a m e m , da 
morajo biti prehodi varni in ustrez-
no vzdrževani, a bi denar za to mo-
rale nameniti Slovenske železnice, 
ne občina. V naši občini imamo kar 
štiri prehode." 

TEDNIK: Na o b m o č j u obč ine 
Dornave je koridor za športno le-
t a l i š č e M o š k a n j c i , k i s p a d a v 
obč ino Gor i šn ica . Govor i se, da 
bo d o r n a v s k a obč ina zah teva la 
plačevanje rente. 

T . Velikonja: "Steza za vzletanje 
in pr is tajanje letal, ki povzročajo 
največ hrupa, je res v Mezgovcih in 
v zračnem prostoru Dornave. V za-
hodnih državah je renta za takšno 
letališče povsem normalna stvar, 
ko pa jo omeniš pri nas, te čudno 
g l e d a j o in m i s l i j o , da se šal iš . 
V o d s t v o le ta l i šča in obč ina 
Gorišnica bi se morali dogovoriti, 
kdo jo bo plačeval." 

TEDNIK: Bodo občan i v Dor-
navi moral i plačevati kakšne do-
datne takse za novogradnjo in po-

dobno? 
T . Vel ikonja: "Zaenkrat bovj^ 

ostalo tako, kot je bilo doslej, novj 
obč ina ne bo udar i l a po žepu 
občanov. V letošnjem letu boino 
komunalno infrastrukturo gradil, 
še iz sredstev samoprispevka." 

TEDNIK: D o r n a v a je tudi 
kmeti jska občina. . . 

T . V e l i k o n j a : "Kmet i j s tvo 
zelo p o m e m b n a panoga v našj 
občini, a čeprav imamo nekaj veli. 
kih, sodobno opremljenih kmetij 
zaradi znane državne politike, ni 
takšnih pr ihodkov, kot bi morali 
biti. Veliko možnosti imamo tudi 
za razvijanje turizma, vendar ni no-
bena panoga t ako razvi ta , da bi 
lahko stavili samo nanje. Še naprej 
bodo naši prebivalci odhajali na 
delo v bližnja mesta." 

TEDNIK: J e v o b č i n i veliko 
brezposelnih? 

T . Velikonja: "Glede na število 
prebivalcev je 282 brezposlenih 
oseb vel iko. P redvsem je veliko 
mladih, ki še iščejo prvo zaposlitev, 
Razveseljivo je, da vse več mladih 
začenja na svojem in odpirajo naj-
različnejša zasebna podjetja." 

ŽUPANOVANJE ZAHTEVA 
STALNO PRISOTNOST 

TEDNIK: Delo župana opravl-
jate neprofesionalno. . . 

T . Velikonja: "Včasih je zelo na-
porno, saj tega, da nisi profesiona-
lec, nihče ne upošteva. Zupanovan-
je zahteva stalno prisotnost in cele-
ga človeka. Zavedam se predvolil-
nih obljub in še naprej se bom tru-
dil, da jih bom uresničil. Zdaj bo 
lažje, saj imamo poklicno zaposle-
nega tajnika. Prve mesece smo de-
lali tudi v slabih razmerah: imeli 
smo le star pisalni stroj in eno tele-
fonsko l ini jo. Upam, da se bomo 
kmalu preselili v obnovljene pros-
tore, ki so v prizidku stare osnovne 
šole." 

Mari ja Slodnjak 

Nekoč so p r o s t r a n e nj ive n a 
dornavskem pol ju bile zasaje-
ne s čebulo, s to panogo so se 
ukvar ja l i vsi vaščani in po n j e j 
so j ih spoznali daleč naokrog, 
vse do Mar ibo ra in G r a d c a . 
Dornavčani t rd i jo , da j e bila 
prva, ki j e zapregla kon je v 
voz, naložen s čebulo, Dor-
navčanka. Prva l i ikarca n a j bi 
našla na pods t reš ju knj igo, v 
kateri j e pisalo: "Kupi , p r o d a j , 
kupi, prodaj!" , spomni la s e j e 
na čebulo in s p r o d a j o le -te 
obogatela. 

N a j s t a r e j š a l i ikarca M a r i j a 
Muršec , ki š teje 85 let, se takole 
spominja nekdan j ih časov: 

"S to ž lah tno ku l t u ro je bilo 
delo vse leto. Nj ivo , na katero 
smo spomladi zasadil i čebulo, 
smo moral i že jeseni p reora t i , 
zgodaj spomladi smo jo še enkrat 
zrahljali in nekje v aprilu posadi-
li čebulček. Mošk i so iz š t i r ih 
brazd napravil i posebne grede. 
Potem moraš liik večkrat oplesti 
in okopati, najmanj trikrat, kajti 
plevela ne prenese. Več pozor-
nosti mu posvetiš, debelejši je in 
rajši ga kupijo. Ja, dolga je pot do 
šmentanega liika, saj moraš naj-
prej zasejati seme, naslednje leto 
pa posadiš liikec, ki zraste v liik." 

Kako ste shranjeval i pridela-
no čebulo? 

"Ko smo ga v avgustu spulili, 
smo n a j p r e j ločili zdravega in 
tega hranili na podstrešju. Tiste-
ga, ki ni bil tako lep, pa smo tako) 
prodali. 

Vso čebulo smo doma spletle v 
'krence'. V njem je bilo spletenih 
dvanajst glav - trinajsta je bila za 
dobro vago. Ponavadi je tak kre-
nec tehtal kilogram in pol. Neka-
tere so spletle v eni uri tudi do pe-
t i n d v a j s e t vencev , a je t ako 
uspešnih bilo zelo malo. Meni je 
to dolgo uspelo, danes pa jih sple-
tem nekoliko manj, a sem v vasi 
še zmeraj med spretnejšimi. Nato 
smo ga morali spraviti v denar, 
saj je to bil ponavadi glavni vir 
zaslužka. Ze naprej smo si delali 
načrte, kaj vse bomo kupili z zas-
luženim denarjem. Z vozovi smo 
ga vozili prodajat v Celovec, Gra-

dec, Zagreb, na Mursko polje in v 
Maribor . Ponavadi smo zraven 
pešač i l i , sa j so vozovi b i l i 
naloženi s čebulo. Ljudje so nas 
poznali po znanem klicu: "Kupte 
liik!" Prodajal i smo tako dolgo, 
dokler nismo bili gotovi. Pona-
vadi smo v kraju tudi prespali in 

neka te r im smo nočitev plačali 
kar s čebulo. Ob dobrih letinah se 
je veliko zaslužilo, spomnim se, 
da sem si eno leto kupila kolo, 
pohištvo in obleko," se spominja 

Marija, ki kljub letom trži s čebu-
lo, ter doda, da moraš za dobro 
zdravje dnevno pojesti vsaj eno 
čebulo. Še danes domačini radi 
rečejo: "Kruh pa liik pa je jiižna 
vkiip!" 

Živl jenje in delo lukarjev je 
leia 1936 opisal v svojem romanu 
pisatelj Ingolič. "Najprej smo bili 
Dornavčani zelo ponosni na nje-
govo pisanje, pozneje pa so se ne-
ka te re spozna le in je p r v o t n o 
navdušenje splahnelo. Zelo smo 
bili hudi na njegovo pisanje, saj 
nas je opisal kot lahkožive, za 
take reči pa na p roda j i ni bilo 
časa, saj nas je vodil glavni motiv 
- zas lužek. Neka te r e zap isane 
s tvar i v n j egovem p i s a n j u ne 
d r ž i j o in so i zmiš l j ene . Dor-
n a v č a n k e smo b i le zelo jezne 
nanj in spomnim se, da so Ingo-
liča nekoč celo počakale v zasedi 
in ga kamenjale," razburjeno pri-
poveduje Marija. 

Na obsežnih dornavskih nji-
vah ni več toliko čebule, le tu in 
tam kakšna gredica - za domačo 
rabo. Mar i j a Mur šec mla j š im 
rada pove, kako je bilo včasih; 
vsako leto jo povabijo v domačo 
osnovno šolo, da se mlajši rodovi 
seznanjajo z življenjem in nava-
dami lukarjev. Večkrat jim mora 
povedati tudi pesem, ki govori o 
njihovem življenju in je že posta-

la himna Dornave. Ena izmed ki-
tic pravi:"Prav lepa vas je dornav-
ska, / vsak tja do Gradca jo pozna, 
/ tja liik vozili, za krajcarje dali / 
po dornavski šegi liik, liik." 

Marija Slodnjak 

Marija Muršec je kljub častitljivi 
starosti še vedno zelo spretna v 
pletenju liika v "krence". 

Marija v družbi svojih kolegic na Liikarskem sejmu na Ptuju. 

V občini Dornava - Polenšak je 64 zasebnih podjetij in samostojnih podjetnikov, 
pri njih pa je zaposlenih okrog 77 delavcev. V bivši občini Ptuj je to pomenilo kar 
4/4 odstotka. 

TEDNIK: K a t e r e d e j a v n o s t i 
prevladujejo na območju dornav-
ske občine? 

Mirko Dona j : "Največ jegostin-
cev, trgovcev, obrtnikov kovinske 
obdelave, frizerjev, mesarjev in še 
drugih različnih dejavnosti. Starih 
rokodelskih obrti pa v naši občini 
več ni. Zanimivo, da nimamo no-
benega čevljarja ali kovača." 

TEDNIK: Kako se boste v pri-
hodnos t i organizirali? Boste os-
tali č lani O b m o č n e obr tne zbor-
nice Ptuj? 

Mirko Donaj:"Na tem področju 
je še veliko stvari nedorečenih. Prej 
so se zb i ra la s reds tva za razvoj 
drobnega gospodarstva v poseb-
nem skladu, ki je deloval v ptujski 
občini. Letos marca pa so delili za-
sebnim podjetjem sredstva, ki smo 
jih odvajali vanj vsi zasebniki že 
lani, a naša občina ni bila več upra-
vičena do njih, novega podobnega 
sk lada pa še n i m a m o . T u d i v 
letošnjem proračunu še ni postavke 
za razvoj obrti in podjetništva, tako 
da za financiranje malega gospo-
dars tva v lada le tos v obč in i fi-
nančna suša. Še napre j se bomo 
zd ruževa l i v O b m o č n o o b r t n o 
zbornico Ptuj, saj nam ta nudi veli-
ko ugodnosti in servisnih storitev." 

TEDNIK: V p r i h o d n o s t i bo 
vaša k o m i s i j a i m e l a o d l o č i l n o 
vlogo pri izdaji obrtnih dovoljenj. 
Katere vrste obrti in podjetništva 
b o s t e f i n a n č n o podp i r a l i v pri-

hodnje? 
M i r k o D o n a j : " N a j p r e j b o m o 

morali ustanoviti svoj sklad za po-
speševanje drobnega gospodarstva 
in iz njega bomo podpirali zasebni-
ke. T e m e l j i t o bomo mora l i pre-
tehtati, komu bomo dali prednost, 
kaj v občini potrebujemo in kaj je 

tud i e k o n o m i č n o . Zavzemal i se 
b o m o za o d p i r a n j e de l avn ic , ki 
bodo zaposlovale čimveč ljudi, pa 
tudi tiste, ki prinašajo občini doho-
dek. Izkoristi moramo nekatere ob-
stoječe naravne in druge danosti . 
Na območju bivše krajevne skup-
nosti Polenšak so velike možnosti 
za t u r i s t i č n e k m e t i j e , v ino toče , 
kljub številnim gostilnam nimamo 
pravih nočitvenih zmogljivosti, v 
D o r n a v i r a z m i š l j a m o o g r a d n j i 
obrtne cone." 

TEDNIK: Že imate lokacijo? 

Mirko Dona j : "Točne še ne." 
TEDNIK: Veliko Dornavčanov 

je na začasnem delu v tujini . Bos-
te nameni l i posebno skrb za nji-
hovo vrnitev? 

Mirko Dona j : "Z veseljem bomo 
podpirali vsakogar, ki se ima željo 
vrniti in začeti na svojem". 

TEDNIK: So člani vaše komi-
s i je tud i s t r o k o v n j a k i za gospo-
darsko svetovanje? 

M i r k o D o n a j : "Ne, zaenkrat 
smo njeni člani le zasebniki. Zave-
d a m o se, da za pridobitev 
domačega in tujega kapitala potre-
buješ tudi dobre programe in stro-
kovno svetovanje. Vse to bodo naši 
zasebniki lahko izrabili v Območni 
obrtni zbornici Ptuj. Sčasoma pas£ 
bo tudi delo naše komisije spreme* 
nilo in bomo lahko zaposlovali raz-
lične strokovnjake. V tem 'prehod-
nem' času pa se moramo zavzemati) 
da bomo tudi mi dobili od držav^ 
f inančno podporo za malo gospo-
darstvo." 

TEDNIK: Kakšne so m o ž n o s t i 

razvoja turizma? 
Mi rko D o n a j : "Gotovo je tur'" 

zem ena izmed možnost i razvol^ 
občine, vendar bomo morali še ve-
liko storiti in vložiti veliko denarja 
ter spremeniti tudi miselnost ljudi' 
Poskrbeti bomo morali za ustrezn" 
p romoc i jo naših krajev in turiS' 
tično ponudbo, ki je zdaj skromni-

Mirko Donaj, vodja komisije 
za obrt, gospodarstvo in tur-
izem. 
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NAJLEPŠI BAROČNI DVOREC S PARKOM V SREDNJI EVROPI 

IKiilcšiici j e n j e g o v c i p i i l i o c l i i o s l ? 
Sredi ravnice na začetku vasi 

pornava stoji eden izmed naj-
pomembnejših kul turnih spo-
nienikov iz obdobja baroka. V 
Dornavi j e bil že v s r e d n j e m 
veku sedež manjše gospošč ine . 
Od 1597. leta dalje j e bila last 
Herberste inov, ti pa s o j o po 
letu 1666 prodali grofom Sauer-
jem. Sauerji so posest z dokupo-
vanjem o k o l i š k i h z e m l j i š č še 
povečevali. Okoli leta 1730 jo je 
Ivupil grof Dize von Attems, nje-
gov sin Jožef pa s e j e v letih 1739 
do 1743 lotil večjih prenovitve-
nih del. Se najbolj nezaneslj ivi 
in skromni pa so zgodov insk i 
podatki iz obdobja, ko je posest-
vo Dornava pos l ednj i č i m e l o 
lastnika. Ferdinand von Attems 
je mnda posestvo takoj, ko g a j e 
leta 1862 podedova l , proda l 
Oskarju Pongratzu in Sloven-
ske Bistrice. Družina Pongratz 
je bila zadnj i z a s e b n i l a s t n i k 
dornavskega posestva do konca 
druge svetovne vojne. Zdaj j e v 
njem Zavod za varstvo in delov-
no u s p o s a b l j a n j e m l a d i n e dr. 
Marijana Borštnarja. 

Dornavčani so na dvorec upra-
vičeno ponosni, vendar je njegova 
bodočnost negotova. Odgovorn i 
zavoda pravijo, da je grad dotrajan 
in nujno potreben sanacije, zato bi 

se morali sedanji stanovalci čim-
prej izseliti. In kaj bo, ko se bo iz-
praznil? Tega nam nihče ni vedel 
natančno povedati. 

Grad je v last i d r ž a v n e g a mi-
n is t r s tva za k u l t u r o , ker pa je v 
njem zavod, je njegov uporabnik 
ministrstvo za delo, družino in so-
cia lne zadeve, zan j pa n a j sk rb i 
s t rokovna in s t i t uc i j a ; Zavod za 
va rs tvo n a r a v n e in k u l t u r n e 
dediščine Maribor. 

Kl jub š tevi lnim poskusom, da 
bi grad in park uredili, do tega do 
zdaj še ni prišlo in tako je kot mno-
gi drugi prepuščen zobu časa. Vse 
p r i s t o j n e i n s t i t u c i j e s m o pov-
praša l i , k a k š n e n a č r t e i m a j o z 
njim. 

Anka Os t rman z ministrstva za 
delo, d ruž ino in socialne zadeve 
nam je povedala , da ga bodo iz-
praznil i na jkasne je v dveh let ih. 
Zaenkrat še ne vedo, ali bodo gra-
dili nadomestn i dom ali bodo za 
sedanje gojence doma našli kakšno 
drugo rešitev. 

Leta 1990 je bila konst i tu i rana 
posebna komisi jama bi pripravila 
in vodila obnovo gradu ter parka, v 
njej pa je sodelovalo več vrhunskih 
strokovnjakov z raznih področi j . 
Dr. Sergej Vrišer, ki je bil med nji-
mi, je povedal: "Čisto natančno je 
bil r a z d e l a n p r o g r a m o b n o v e 
stavbne a rh i t ek tu re in celotnega 
parka. Šlo je za načrt generalne ob-
nove Dornave, vodil pa jo je prof. 
Dušan Ogrin. Spomnim se, da je 
na papirju vse bilo zelo natančno 
napisano, skupina pa se v celotni 
zasedbi sploh ni sestala. Mogoče je 
bil vzrok v tem, da je Zavod za spo-
meniško varstvo imel svoj načrt 

obnove . V resnic i sta delali dve 
skupini strokovnjakov iste stroke. 

Ne vem, k je je bil vzrok, da se za-
pisano ni nikoli uresničilo, imam 
občutek, da je nekdo zaviral. Vse 
od t a k r a t se ni n i č s p r e m e n i l o . 
D e l n o se je grad že i zprazn i l in 
zdaj je še večja nevarnost za propa-
danje zgradbe. V njem bi se lahko 
u r e d i l m u z e j p o s v e t n e b a r o č n e 
umetnost i , v enem delu pa bi bila 
ustrezna gostinska dejavnost. Bile 
so tudi ideje, da bi ga vključi l i v 
muzejsko pot, ki bi zajela vse gra-
dove v okolici ter nekatere cerkve. 
N u j n o p o t r e b n o bi b i lo , da bi 
u s t r e z n a d r ž a v n a i n s t i t u c i j a 
prižgala zeleno luč za obnovo gra-
du. Najenostavneje bi bilo, da bi ga 
v celoti izpraznili in začeli celovito 
obnovo." 

Na m i n i s t r s t v u za k u l t u r o so 

nam povedali, da jih čaka kar nekaj 
nedokončan ih podobnih projek-
tov in zaenkrat nimajo denarja za 
začetek tako obsežnih in finančno 
vel ik ih pro jek tov , kot je obnova 
dornavskega gradu. 

PREDLOG REKON-
STRUKCIJE PARKA 

P r o j e k t za o b n o v o in r ekon -
s t r u k c i j o b a r o č n e g a p a r k a pr i 
dornavskem gradu je izdelal kraj-
inski arh i tekt Aleš Hafne r . Pove-
dal nam je: 

"Ko opazu jemo njegovo razgi-
bano arhitekturo, komaj vemo, da 
je to del nekdanje velike baročne 
kompozicije s poldrugi kilometer 
dolgo osjo in razsežno parkovno 
zasnovo. Danes je dornavski park 
oh ran j en samo v osnovnih pote-

Grad Dornava 

zah. Posekano je drevje, uničeni so 
nasadi, poškodovani so kipi. V ne-
posredni bližini so postavili razne 
objekte, tako da je uničena in raz-
vrednotena njegova celovita pros-
torska zasnova. Park je eden naj-
pomembnejš ih spomenikov poz-
nobaročne dobe, a je danes zaradi 
uničene parkovne zasnove izgubil 
kvalitete, ki so potrebne za obstoj 
in ohran jan je neokrnjenost i zgo-
dovinskih spomenikov." 

TEDNIK: Izdelali ste predlog 
za rekonstukcijo parka. Nam ga 
lahko predstavite? 

A. Hafner: "Končna rešitev je 
dokaj specifična, saj ne temelji na 
s ta t ično zasnovanem predlogu v 
obliki dokočnega projekta. Celot-
no problematiko obnove in ohra-
nitve praka obravnavam kot dina-
mičen proces , ki omogoča večje 
prilagajanje danim razmeram. Za-
radi tega sem izdelal projekt v obli-
ki več variantnih predlogov, ki si 
sledijo od oblikovno in kompozi-
cijsko popolnoma reducirane obli-
ke do kompozicijsko in oblikovno 
najpopolnejše vr tnoarh i tek turne 
zasnove. Tako lahko variatni pred-
logi v nekem smislu pomenijo tudi 
že dokončno rešitve, čeprav so to le 
delni p ro j ek t i , ki so ob l ikovani 
tako, da je z minimalnimi poprav-
ki in dopolni tvami izvedljiv pre-
hod iz ene var iante v drugo. Tak 
koncept je nujno terjal tudi uskla-
ditev s faznostjo gradnje, tako da je 
vsakem variantnem predlogu pri-
lagojena določena gradbena faza. 

Celotna zasnova parka temelji 
na nekdanji kompozicijski zasnovi 
in je razdeljena na dva dela: ožji 
del parka z dvorcem, ki je parterno 
oblikovan, in širše območje okoli-
ce, ki sega do zaključka glavne osi 
ob reki Pesnici. 

Poleg p rvo tne kompozic i j ske 
sheme so v zasnovi zajeti tudi vsi 
še ohranjeni elementi parka. Sicer 
pa ureditev temelji na značilnostih 
baročnega v r t n o a r h i t e k t u r n e g a 
oblikovanja, tako da so uporablje-
ne le take osnovne slogovne kom-
ponente, ki omogočajo, da je park 
spoznaven kot baročen. Obseg in 
kval i te ta n j i hov ih l ikovnih ele-
mentov pa se v posameznih varian-
tah spreminjata. 

Projekti vrtnoarhitekturnih ob-
jektov morajo nujno vsebovati za-
radi vegetacije, ki je v njih prevla-
dujoč gradbeni element in je po-
dre jena b io loškim znači lnost im 

rasti, tudi načrt faznosti gradnje. 
Posamezna dela je treba namreč 
terminsko uskladiti tako, da je po 
določenem času vsa vegetacija v 
takšni fazi razvoja, ki ustreza obli-
kovnemu koncep tu končne ure-
ditve. Načrt faznosti obsega pros-
torsko širitev in časovno določitev 
p o s a m e z n i h g r a d b e n i h del . 
G r a d n j a se l ahko izvaja po 
stopnjah ali gradbenih fazah ali pa 
poteka zvezno, vendar tako, da si 
dela sledijo v pravilnem časovnem 
in vrstnem zaporedju. Zaradi do-
kaj splošno opredeljenih preosta-
lih pogojev, ki lahko precej vpliva-
jo na faznost izvedbe, je le-ta opre-
deljena zgolj na splošno in se pre-
t e ž n o o m e j u j e na g r a d b e n o -
tehnična dela. 

Prva faza obsega pr ipravl jalna 
dela na celotnem pros toru , ki ga 
obsega parkovna zasnova, priori-
tetno določitev ureditve osnovnih 
elementov kompozicije in saditev 
t i s t ih d revoredov , ki počasne je 
rastejo ali pa morajo biti drevesa 
precej velike. 

Druga faza obsega ureditev ras-
t i š čn ih r azmer , z las t i na ož jem 
parternem delu parkovne zasnove, 
ter njegovo postopno urejanje, naj-
pre j t i s t ih delov, ki so na jb l iž je 
dvorcu, nato pa bolj oddaljenih in 

hkrati usklajevanje in uvajanje no-
vih n a m e m b n o s t i , navezanih na 
predvideno spremenjeno rabo ob-
jekta. 

V tretji fazi pa naj bi se dokočno 
uredi lo tudi širše območje: spre-
menili naj bi se namenbnost pris-
tave, dokončno uredile poti z dre-
voredi in osrednja os v celotnem 
obsegu ter zgradil i objekt i z ele-
menti , ki spremljajo na novo orga-
nizirane dejavnosti." 

TEDNIK: M e n i t e , da b o v a š 
projekt kda j zaživel? 

A. H a f n e r : " O d k a r sem p r e d 
d v a n a j s t i m i leti začel de la t i na 
p ro j ek tu v D o r n a v i , se je s t an je 
p a r k a in t u d i g r a d u zelo pos-
labšala. Če nočemo za vedno izgu-
biti tega najkvalitetnejšega spome-
nika vr tne arhi tekture iz obdobja 
baroka pri nas, bomo morali začeti 
projekt uresničevati." 

KAJ BO V GRADU V 
PRIHODNOSTI 

Tako kot o obnovi se tudi o tem, 
kaj bo v gradu v prihodnje, veliko 
govori in obstaja veliko napisane-
ga. O načrtih smo povprašali Jane-
za Mikuža , ravnatel ja Zavoda za 
v a r s t v o n a r a v n e in k u l t u r n e 
dediščine Maribor. 

Vhod v baročni park. 

"Najprej bo potrebno ugotoviti 
in razrešit i , kdo so lastniki, saj je 
del zemljišča še v lasti Kmetijske-
ga k o m b i n a t a . O b s t a j a več 
načrtov, kaj vse bi se lahko dogaja-
lo v z g r a d b i g r a d u in v n j egov i 
okolici. Ne smemo pozabiti, da je 
grad potreben celovite obnove, kar 
pa je povezano z velikimi stroški. 
Pridobit i bi morali takšne projek-
te, za katere bi dobili tudi nepov-
ratna sredstva. Na več strani smo 
že poslali ponudbe in upam, da se 
bo v k r a t k e m naš la p r i m e r n a 
reši tev - vsaj t akra t , ko se bo iz-
praznil. Drugače se bojim, da se bo 
z n j im zgodilo podobno kot z ne-
katerimi okoliškimi gradovi. Naj-
prej bi morali opraviti vsaj nujna 
vzdrževalna dela." 

Vsi , ki so t ako ali d rugače od-
govorni za dornavsk i grad, pon-
av l j a jo p o t r e b o po n jegovi čim-
p r e j š n j i u red i tv i in zašči t i , toda 
n ihče n i m a zanj v bližnji prihod-
n o s t i r e a l n e reš i tve . L e k d o bo 
kr iv , če se bo "baročni l epo tec" 
n e k o č s p r e m e n i l v razva l ino in 
bodo naš i zananci lahko le na fo-
tog ra f i j ah opazoval i n jegovo le-
poto? 

Mari ja Slodnjak 
Z zgodovino in usodo gradu se ljubiteljsko ukvarja domačin 
Franc Zagoršek, kije odkril že prenekatero zanimivost 

Svečana dvorana v dvorcu je okrašena s freskami, ki prikazu-
jejo dejanja antičnega heroja Herakleja. Žal tudi ta prostor 
za obiskovalce Dornave ni dostopen. 

Polenšak na obronkih Slovenskih goric. 

Občina D o r n a v a - Po lenšak 
mer i 31,75 kvadra tn ih ki lome-
trov in zajema dvanajs t naseli j . 
V e č j a n a s e l j a so D o r n a v a , 
Mezgovci ob Pesnici in Bratis-
lavci. Del obč ine je na ravnin-
skem Ptu jskem polju, del pa na 
obronkih Slovenskih goric. Po 
zadn j i h s t a t i s t i č n i h p o d a t k i h 
ima 2653 p reb iva l cev . Vel iko 
jih je zaposlenih na Ptuju, v Ki-
dr ičevem in Mar iboru . Polovi-
co prebivalstva je kmečkega in 
se u k v a r j a s p r i d e l o v a n j e m 
p š e n i c e , k o r u z e in č e b u l e . 

R a z š i r j e n a je vzre ja m l a d e g a 
goveda,ki je zraven mleka po-
m e m b e n vir d o h o d k a ; razvi ta 
s ta tudi s v i n j e r e j a in pe ru tn i -
rastvo. Na področju bivše kra-
j evne s k u p n o s t i P o l e n š a k pa 
ras te ve l iko v inogradov in sa-
dovnjakov. 

Od več j ih p o d j e t i j v o b č i n i 
Dornava so: Kmeti jski kombi-
nat P tu j - enota Dornava, Zavod 
za v a r s t v o in d e l o v n o uspo-
sabl janje mladine dr. Mar i jana 
B o r š t n a r j a , k j e r s t a n u j e 327 
duševno prizadet ih otrok in so 

zaposleni 303 delavci, pretežno 
ženske. V občini je osnovna šola 
dr. Franja Žgeča s podružnico na 
Polenšaku. 

Občina je neenakomerno raz-
vi ta , saj neka j vasi in zaselkov 
spada v demografsko ogrožena 
o b m o č j a . V o d s t v o te m l a d e 
občine bo moralo v prihodnosti 
n a j v e č p o z o r n o s t i p o s v e t i t i 
boljši oskrbi s pitni- vodo, boljši 
cestni in telefonski povezavi ter 
turistični promociji. 

• > M S 
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Flambiranje 
Tako kot pečenje nad žerjavico 

je tudi flambiranje mikavna in 
vznemirljiva Igra z ognjem, ko pri-
pravljamo jedi, pa hkrati ustvari-
mo tudi prijetno razpoloženje. 
Kuhanje pri flambiranju še dodat-
no postane paša za oči in kasneje 
seveda užitek za želodec. 

Pri flambiranju odigrata gostitelj 
ali gospodinja glavno vlogo. Teore-
tično lahko flambiramo prav vse 
jedi, ki jih postavimo na mizo, od 
mesa do rib, sadja, palačink in veli-
kih gosjih pečenk. Flabiramo lahko 
tudi juhe. Iz praktičnih razlogov pa 
flambiramo samo tiste jedi, ki pos-
tanejo zaradi izgoretega žganja še 
boljšega okusa, to pa je navse-

zadnje tudi naš namen. Zelo težko 
flambiramo hladne jedi, ker slabo 
gorijo. Če torej želimo flambirati 
hladne jedi, moramo eno izmed 
sestavin ogreti, nato tej sestavini 
primešamo žganje, in ko se to 
žganje prav tako segreje, ga 
prižgemo. Razvije se sivkasto mo-
der plamen. 

Takšne zvijače lahko poskušamo 
brez premislekov. Če želite, da vam 
bo flambiranje uspelo, pa se natan-
ko ravnajte po receptih. Če na pri-
mer goreče sadje potresemo s pol 
žličke sladkorja, bomo podžgali 
plamenčke, da bodo še močneje 
zagoreli. Če pa bi vzeli preveč slad-
korja, bi bil rezultat zoglenelo in 
neužitno sadje, iz katerega bi se za 
mizo neprijetno kadilo. 

Ko govorimo o flambiranju, vemo, 
da gre za jedi visoke kuhinje, to pa 
ni razlog, da ne bi poskusili tudi vi. 
Od mesa najpogosteje flambiramo 
boljše kose, kot so goveji file, pu-
ranje prsi in podobno. Jedi iz gove-
jega fileja imenujemo biftek, turne-
doji ali medaljoni. Iz govejega fileja 

ali katerega drugega dela govedi-
ne, ki ne vsebuje veliko vezivnega 
in maščobnega tkiva, narežemo 
nekoliko debelejše zrezke in jih na-
rahlo potolčemo, lahko kar z roko, 
solimo, popopramo in narahlo pre-
mažemo z gorčico. Tako pripravlje-
no meso na hitro popečemo z obeh 
strani v nekoliko višji ponvi. Ponev 
je istočasno najprimernejša poso-
da za flambiranje. Jed zgostimo in 
pripravimo omako po želji. Tik pred 
koncem dušenja prilijemo 3 do 4 
žlice konjaka, ga segrejemo, in ko 
je segret, ga prižgemo. Na začetku, 
ko še niste spretni, je najbolje, da 
prižgete jed s pomočjo vžigalice ali 
vžigalnika, kasneje pa jed prižgemo 
vedno s pomočjo plinskega gorilni-
ka, tako da ponev nekoliko odma-
knemo in narahlo pridržimo h 
gorečemu plinu. Razvije se sivkasto 
moder plamen in ugasne takoj, ko 

izgori aljkohol. Nikoli ne flambiramo 
s čistim alkoholom. Čisti alkohol ali 
špirit vsebuje 70 do 90 odstotkov al-
kohola. Gorel bo sicer lepo, vendar 
ne pridobite nobenega okusa. 

Večinoma lahko jedi flambiramo z 
močnim rumom 56 %, ki rad in lepo 
gori, njegov okus pa se ujema z 
vsako jedjo. Z rumom lahko flambi-
ramo vse od rib do sadja. Flambira-
mo lahko tudi z raznimi zeliščnimi in 
dišavnimi žganji, kot so bananov li-
ker, vendar jih moramo bolj segreti. 
Ne flambirajte z vodko, škoda je tru-
da in pijače, ki jo lahko popijete ob 
kakšni drugi priložnosti. Lepo sicer 
gori, vendar ne pušča nobenega 
okusa. 

V receptih navadno piše, da po-
trebujemo en kozarec tega ali one-
ga žganja. Kozarec pomeni pri-
bližno 2 cl, torej toliko, kot držijo 
mali kozarci za žganja in likerje. Al-
kohola, s katerim flambiramo jed, 
nikoli ne dolivamo neposredno iz 
steklenice; ogenj se lahko razširi na 
vsebino v steklenici. 

Ena izmed zelo znanih flambira-

nih jedi so palačinke crepes Suzet-
te. Če še niste pokusili nobene 
flambirane jedi, vam priporočam 
prav to, saj je priprava enostavna. 
Spečemo tanke palačinke, v testo 
pa lahko dodamo sok pol poma-
ranče. Za začetek palačinke pre-
mažite z marelično marmelado in 
jih zvijte v trikot. Pripravimo preliv: 
sladkor segrevamo v ponvi, da por-
javi, dodamo maslo, sesekljane 
lešnike in zalijemo s pomarančnim 
sokom. V omako damo palačinke. 
V džezvi za kavo segrejemo poma-
rančni liker ali vinjak. Palačinke 
damo na krožnik, prelijemo z 
vročim žganjem in prižgemo pred 
gosti. Čez vsako porcijo vlijte eno 
do dve žlici žganja oziroma vinjaka. 

Če boste poskusili flambirati, vam 
želim obilo uspeha in pazljivosti. 

CREPES SUZmE 
(FUUVIBIRANE 
PALAČINKE SUZETTC) 

Količina za 20 palačink: 
Testo: 2 del mleka, 2 del sladke 
smetane, 24 dag gladke moke, 
ščep soli, 2 jajci, 4 rumenjaki, 
maslo za peko 

Za flambiranje: 16 dag sladkor-
ja, 12 dag masla, pomarančin in 
limonin sok, 3 cl konjaka. 

Žvrkljano testo pripravimo tako, 
da razžvrkljamo jajca in rumenjake, 
prilijemo mleko in sladko smetano, 
dodamo sol in nazadnje prisipamo 
presejano moko. Dobro pre-
mešamo in spečemo čimbolj tanke 
palačinke, ki jim lahko obrežemo 
robove tako, da na palačinko 
položimo desertni krožnik in 
obrežemo ob robu krožnika. 

Flambiranje: 
Sladkor svetlo karameliziramo, 

dodamo maslo, prilijemo poma-
rančni in limonin sok in prevrnemo. 
Palačinke zložimo v omako, še prej 
pa smo jih premazali z marmelado 
in zvili v trikot. Prilijemo konjak, ga 
prižgemo in flambiramo. Palačinke 
takoj preložimo na ogrete krožnike 
in ponudimo. Omaki za flambiranje 
lahko dodate fino sesekljane 
lešnike. Palačink pa ni potrebno 
premazati z marmelado, lahko jih 
daste posamezno v omako, in ko se 
je palačinka vanjo potopila, jo pre-
ložite v trikot. Tako pripravljene so 
bolj originalne. 

Nada Pignar, 
učiteljica kuharstva 
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pogoji zdrave osebnosli 
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Razvojn i pogo j i z d r a v e osebnost i 

POMEN DRUŽINE 
Kot smo že povedali, so načini 

vzgoje, osebnost staršev in družin-
ski odnos glavni povzročitelji nev-
rotičnih in drugih motenj in je tako 
pomen družine v razvoju zdrave 
osebnosti velik. 

Za osebnosti in duševni razvoj otro-
ka je velikega pomena, če družina iz-
polni zlasti naslednje štiri naloge: 

- vzgojno nalogo, kar pomeni, da 
mora družina pravilno skrbeti za 
otroka v dolgih letih zorenja. Sem 
štejemo vso skrb zanj od prvih dni 
življenja do pomoči mladostniku, ko 
išče svojo samostojnost. Pri tem mo-
rata vsakokratna skrb in ravnanje z 
otrokom ustrezati njegovi fazi razvo-
ja. Od te skrbi je odvisen razvoj otro-
kovega zaupanja vase in v druge ljudi 
ter razvoj inciativnosti, samostojnos-
ti in odločnosti. 

- dinamično nalogo - družina mora 
skrbeti za intenzivne in dalj časa tra-
jajoče čustvene odnose med člani 
družine. Svojo dinamično nalogo 
družina najbolje izpolnjuje, če ima 
otrok oba starša. V tem primeru ni 
pretirano navezan na enega od 
staršev niti ne pride od tega, da bi 
moral prezgodaj "odrasti" in se spre-
meniti v tolažilca ali skrbnika svojih 
staršev. Dinamična naloga družine 

prepečuje, da bi prišlo do razcepa v 
otrokovi duševnosti ali do posebnih 
konfliktov glede njegove spolne vlo-
ge. 

- socializirajočo nalogo - družina 
mora otroka seznaniti z osnovnimi 
socialnimi vlogami (npr. z vlogo 
otroka, staršev, moških, žensk), z 
družbenimi vrednotami, merili, in-
stitucijami in podobno. Seznanjenost 
z vlogami, normami in institucijami 
omogoča otroku jasnost in uspešnost 
v njegovih nadaljnjih socialnih od-
nosih. 

- kulturno nalogo, pri čemer misli-
mo, da je družina dolžna posredovati 
otroku najvažnejše "orodje" kulture -
to je besedni in pojmovni zaklad. 
Otrok naj torej v družini pridobi čim 
večje besedno bogastvo in jasnost 
pojmov. Jezik in jasnost pojmov 
omogočata otroku logično razume-
vanje sveta, pravilno orientacijo v 
njem in ustrezno odzivanje nanj. 

Izkušnje kažejo, da starši oz. 
družina duševno motenih otrok in 
poznejših duševnih bolnikov navad-
no odpovedo pri eni ali celo večini 
teh nalog. 

Raziskave v slovenskem prostoru 
pred leti so pokazale, da polovica 
(46,3 %) šoloobveznik otrok odrašča 
v družinah, kjer nanje vplivajo razni 
neugodni dejavniki. Mednje štejemo 
zlasti preobremenjenost otrok z 
domačim delom, slabe stanovanjske 

in gmotne razmere ter bolezen v 
družini. Posebno usodno je, da najde-
mo kar pri 9,6 % otrok v družini alko-
holizem, do 8 % staršev ne kaže po-
sebnega zanimanja za otroke (1,7 % 
staršev z otrokom posebno slabo rav-
na) in da odrašča vsak osmi otrok v 
nepopolni družini, medtem ko vlada 
v vsaki petnajsti družini izrazito ne-
soglasje. 

Resnost stanja kaže tudi podatek, 
da vlada v vsaki deseti družini hkrati 
dvoje ali več za otroka neugodnih 
dejavnikov (zlasti alkoholizem, slabe 
gmotne oz. stanovanjske razmere, 
družinsko nesoglasje in nezanimanje 
staršev za otroka). Pri duševnih bol-
nikih so seveda te številke še mnogo 
večje. Neugodne družinske razmere 
najdemo kar pri 62,2 % družin, v ka-
terih so odraščali poznejši duševni 
bolniki. 

Vloga očeta je v sodobnih družinah 
skoraj popolnoma splahnela in se pri-
kazuje vloga matere v vzgoji otrok v 
naši kulturi kot naravni model. Pou-
darjena je tudi vloga matere kot čust-
venega vodje, očeta pa kot instru-
mentalnega vodje (kar je napačna 
predstava). Potrebno bo spet najti v 
družini prostor za očeta, brez 
napačnih predstav (v smislu "Vsak je 
lahko oče, tudi man." ipd.). 

Naslednjič bomo začeli govoriti o 
kritičnih obdobjih v otrokovem živl-
jenju. 

KRVODAJALCI 
16. A V G U S T A : Mar jan 

V r h o v š e k , L a n c o v a vas 
27, V i d e m pri P t u j u ; An-
d r e j S m i l j a n , R i m s k a 
ploščad 8, P tu j . 

17. A V G U S T A : F r a n c 
Novak , Goden inc i 7, Sre-
d i šče ob D r a v i ; J a n k o 
M u r a t , S k o l i b r o v a 8, 
O r m o ž ; F r a n c M a l e k , 
Žabjak 14/a, P t u j ; Mar jan 
Jozič , Ul. Jožefe Lackove 
48, P t u j ; B o š t j a n Dre -
venšek , P l e t e r j e 44, Lov-
r ecn ; D a r k o FeliČ, Ul . B. 
K r a i g h e r j a 4, K i d r i č e v o ; 
Vlado Rožman , Markovci 
9 ; B o r u t Š a l a m u n , N o v a 
vas 101, P t u j ; An ica Be-
drač, R imska pl. 15, P t u j ; 
Branko Firbas , Moškanjc i 
125, G o r i š n i c a ; A n t o n 
P a u k o , V i n t a r o v c i 12/a, 
D e s t r n i k ; N a d a K o ž a r , 
I n d u s t r i j s k o nase l j e , Ki-
d r i č e v o ; M a r j a n Šegula , 
Reševa 7, P t u j ; E r n a Fu-
rek , S k o r b a 18, H a j d i n a ; 
Bojan Stanič, Mihovci 7/a, 
V e l i k a N e d e l j a ; S t a n k o 
V e l d i n , Ul . 5. p r e k o m o r -
ske 17, P t u j ; M i r a Ogr i -
zek, Ilčeva 1, P t u j ; Vesna 
Šul igo j , Apače 59/a, Lov-
r e n c ; B r a n k o Ivanč ič , 
L o v r e n c na D r . po l j u 1; 
Janez Ivančič, Lovrenc n a 
Dr . pol ju 1; Ivan Kovači č, 
Po lenšak 44/b; T o n e Jus , 
L a n c o v a vas 61 , V i d e m ; 
V l a d i m i r Meško , Sodinc i 
78/a, Velika Nedel ja ; Dra -
gica Horva t , Des t rn ik 38; 
S t a n k o Frčeč , Apače 175, 
L o v r e n c ; M a r j a n a Bom-
b e k , V o l k m e r j e v a 28, 
P t u j ; Jož ica T e t i č k o v i č , 
L o v r e n c na D r . po l j u 8; 
M a r j a n a R o z m a n , Po-
brež je 47, V i d e m pri P tu-
ju; Mojca Gor jup , Pleter je 
15/a, L o v r e n c na Dr . pol-
ju; Edvard Skok, IlČeva 1, 
P t u j ; V i d a G a j z e r , Gra-
j enščak 39/a, P t u j ; I van 
P i š e k , L o v r e n c na D r . 
p o l j u 7; K a r l o Šu l i go j , 
A p a č e 59/a, L o v r e n c ; 
A l o j z Geč , P o b r e ž j e 39, 
V i d e m pr i P t u j u ; Rena ta 
Š i rec , S lape 14, P t u j s k a 
G o r a ; R o m a n F r i d a u e r , 
Kvedrova 5, P t u j ; S tanko 
Pal, Draženska c. 19, P t u j ; 
I v a n K o s e c , M o š k a n j c i 
118, G o r i š n i c a ; T o m o 
Vrabič , Proletarska 4, Ki-
d r i č e v o ; Š t e f a n S m i l j a n , 
K r a i g h e r j e v a 22, P t u j ; 
M a r j a n Jus, P tu j ska Gora 
2/a; A n t o n Čelan , P tu j ska 
67, P r a g e r s k o ; F r a n c 
R o ž m a r i n , S to jnc i 69, 
M a r k o v c i ; F r a n c K a r o , 
J a n e ž o v c i 14, D e s t r n i k ; 
Mar i ja Veingerl , Dornava 
27; Š t e f an D r e v e n š e k , 
K u n g o t a 154, K id r i čevo ; 
D u š a n Pungar šek , Strelci 
8/a, M a r k o v c i ; D a r k o 
H o r v a t , T r ž e č 11/b, Vi-
d e m pr i P t u j u ; R u d i Ma-
r o h , O s o j n i k o v a 5, P t u j ; 
Vlado Perhač, Mestni Vrh 
7, P t u j ; A l b i n K a i s e r , 
B e t n a v s k a 16, M a r i b o r ; 
F r a n c K u r i , Janežovc i 3, 
D e s t r n i k ; F r a n c F r i d l , 
Zg . H a j d i n a 97/a, H a j d i -
n a ; D a r k o K l a n e č e k , 
Skorba 19/b, H a j d i n a ; An-
ton V u č i n a , G r a j e n a 26, 
P t u j ; K a r e l F r a n g e ž , 
Brunšv ig ,51 , Rače; Alojz 
Brunčič , Trnovsk i Vrh 11, 
T r n o v s k a vas ; Š t e f an 
V a n t u r , Zg. J a b l a n e 25, 
Cirkovce; Branko Ivančič, 
Hrastovec 73, Zavrč; Ivan 
B u b n j a r , Ul . K i r b i š e v i h 
73A), M i k l a v ž ; Jožef Pla-
več, Ivanjkovci 4. 

V S A D N E M V R T U zori jo 
vse vrste sadja. Za večino.vrst 
je značilno, da ne zori jo hkrat i 
vsi plodovi , zato jih ob i ramo v 
dveh ali t reh časovnih obdobj-
ih . L o č i t i n a m r e č m o r a m o 
drevesno ali botanično zre-
lost, pri kateri so plodovi do-
segli n o r m a l n o ve l ikos t , v 
n j e m pa se je razvi lo seme , 
s p o s o b n o za ka l i t ev , od upo-
rabne ali užitne zrelosti, ko je 
v p l o d o v i h nas t a lo za s a d n o 
v r s to in s o r t o z n a č i l n o raz-
mer je med kisl ino, s ladkor jem 
in d r u g i m i ses tavinami in ko 
so sposobni za h rambo , prede-
lavo ali u ž i v a n j e v svežem 
stanju. 

Z i m s k e so r t e jab lan in 
h rušk dosežejo už i tno zrelost 
šele v h r a m b i . Pr i n e k a t e r i h 
s a d n i h v r s t a h , ko t so jago-
dičevje, koščičarj i in lupinar j i , 
drevesna in uži tna zrelost sov-
padata oziroma je razlika med 
n j i m a le n e k a j dn i . Pri jesen-
skih in z imsk ih sor tah jabolk 
in hrušk pa je razmik m e d eno 
in drugo zrelostjo večji, lahko 
tudi več mesecev. N e glede na 
letino - ali je ta zgodnejša ali da 
nekaj kasni - velja, da je ob ve-
l i k e m š m a r n u s red i avgus ta 
z re lo vsako j abo lko , le da ga 
ob i ramo šele takra t , ko posta-
ne uporabno zrelo za h rambo , 
predelavo ali uživanje. 

Loč i t i d r evesno zre los t od 
uporabne je pri nekater ih sad-
n i h v r s t a h , i z r az i t o pa p r i 
p e š k a r j i h , p o m e m b n o zato , 
ker vsega sadja ne n a m e n j a m o 
le za uporabo svežega, temveč 
ga n a m e n j a m o za na j raz -
l i čne j šo p r e d e l a v o in r azne 
obl ike h r a m b e , za vsako pa je 
še k a k o p o m e m b n a s t o p n j a 
zre los t i , saj je od n j e odv isna 
kakovos t p r e d e l a n e g a proiz-
voda, kot so sokovi, marmela-
de, k o m p o t i , d ž e m i , ali 
t r p e ž n o s t h r a m b e v n a v a d n i 
sh rambi , h ladi ln ic i , kontrol i -
r an i a t m o s f e r i , v z a m r z n j e n i 
obliki ali t rpežnost in čvrstost 
pri sušeni obliki sadja. 

Pa še na neka j velja opozori-
ti! K o sadje zori , med obiran-
jem in še posebno po obi ran ju 
pr ide lka s k r b n o in spro tno iz 
sadovnjaka ods t r an ju j emo sa-
m o o d p a d l e , p o š k o d o v a n e in 
n a g n i t e p lodove . T a k i 
zapuščeni plodovi v sadovnja-
ku, pa naj so so ostali na dreve-
su ali so na t leh, predstavl jajo 
ža r i šča b a k t e r i j s k i h ras t l in -
skih bolezni za okužbe v nas-
l e d n j e m le tu . P r e c e j š e n del 
u č i n k o v i t e g a vars tva s a d n i h 
r a s t l in p r e d r a s t l i n s k i m i bo-
leznimi smo si zagotovili že, če 
o k u ž e n e p l o d o v e sp ro t i od-
s t ran imo in un ič imo. 

V O K R A S N E M V R T U je 
septembra najugodnejš i čas za 
p r ip ravo zemlj išča in obnovo 
trate. Trava , ki jo b o m o sejali 
na k o n c u po l e t j a o z i r o m a v 
zgodn j i jeseni , se bo do z ime 
lepo in košato obras t la , med-
tem ko š irokolis tni pleveli, ki 
so za vsako trato največja nad-
loga, ob t em času n i m a j o več 
dovolj kali lne energije , da bi se 
iz n j ih razvila še tol ikšna rast-
lina, ki bi ovirala rast trave. 

Z e m l j a je s t r u k t u r n o in po 
s t o p n j i v l a ž n o s t i v t e m času 
na jpr imerne j ša za pripravo in 
setev. P r e l o p a t a m o jo, skora j 
n u j n o pa je, da v p re lopa tano 
in še n e p o r a v n a n o b razdo iz-
da tno dežuje , da se dobro na-
poj i . K o po dež ju n e k o l i k o 
u s a h n e , v e n d a r se ne p reveč 
izsuši , zeml j i šče p o r a v n a m o , 
pregrabimo in ods t ran imo ve-
like in goste ko ren ine t r a jn ih 
plevelov. Dokler je še pr imer-

iiu vi(u:,iia, z,uivjuiiuu gl u-
de in v r h n j o plast bo mogoče 
d o b r o z d r o b i t i . Z a r a d i iz- ; 
b o l j š a v e s t r u k t u r e in da 
v r h n j o plast oboga t imo s po-
t r e b n i m i o r g a n s k i m i hrani l i 
in d r o b n o ž i v k a m i , n a n j o po-
t r o s i m o plas t k o m p o s t n i c e . 
Kalj ivost travnega semena bo 
ugodnejša na povaljani zemlji, 
saj se m o r a tesno pr i legat i 
p r s t i . O b v z n i k u p o t r e b u j e 
seme p r imerno vlažnost tal, to 
pa najbol je izpolnjuje rahel in 
obilen dež. 

Če posevek zalivamo, je pri-
p o r o č l j i v a u p o r a b a t a k š n i h 
razpršilcev, ki vodo razpršijo v 
obliki rahlega dežja. N ikakor 
ne šk rop imo iz vodovoda pod 
p r i t i s k o m z do lg im c u r k o m , 
ker ta seme, ki je obliki plevic, 
o d n a š a in se kopič i , vmes pa 
na površ ini ostajajo praznine , 
na katere se naselijo širokolist-
ni pleveli. 

S e m e n s k a p o d j e t j a n u d i j o 
s e m e n a r a z l i č n i h t r a v n i h 
mešan ic , ki se ločijo glede na 
vrsto zemljišča, ki ga namera-
v a m o za t r av i t i , in n a m e n e 
rabe trate. Nekatere vrste trav 
p renaša jo tud i večje obreme-
ni tve , po n j ih lahko t ep tamo, 
pa se k l j u b t e m u d o b r o 
obrašča jo . P o v p r e č n o na 100 
m^ površ ine posejemo 2 kg se-
m e n a . N a n a g n j e n i h 
p o v r š i n a h , k je r je n e v a r n o s t 
izpiranja semena, količino se-
mena p r imerno povečamo. 

Ko t je v Z E L E N J A V N E M 
V R T U p e s t r o že od z g o d n j e 
pomlad i , tud i v tem času dela 
ne zman jka . Nekatere vr tn ine 
dozorevajo in jih pobi ramo, za 
d ruge pa je še čas, da jih seje-
mo , s a d i m o ali p r e s a j a m o na 
izprazneje gredice. 

Rani korenček izkopl jemo, 
da koreni v tleh ne bi popoka-
li. Počen koren je slabše upo-
raben in m a n j vzdržljiv. Sedaj 
izkopan korenček še ni pr ime-
ren za z i m s k o h r a m b o v 
svežem s tan ju , za dalj časa ga 
l ahko h r a n i m o le v predelani 
ali zamrznjen i obliki. 

P o b e r i m o t u d i glave 
zgodnjega zelja, ki so dorastle 
in zorijo, preden spokajo. 

N izek stročji fižol iz pozne 
ju l i j ske setve zahteva s k r b n o 
nego , da bo dal še p r e d mra-
zom želen pridelek. Skrbno ga 
p reh ran ju jemo, plevemo, oko-
pavamo in po potrebi tudi za-
l ivamo. Če na l i s t ju opaz imo 
pojav plesnivih peg, škropimo 
s p e p e l i n o m v 0,2 % koncen -
traciji. 

Sejemo še špinačo, saj se bo 
do h l a d n i h dn i še dovo l j 
obrastla in utrdi la za prezimi-
tev. 

R a d i č ze leni so l a tn ik 
porežemo, da ne bo preveč list-
ne mase, ki bi pod snegom seg-
nila. 

Ki ta jsko zelje, ki smo ga po-
sejal i v zače tku avgus ta , raz-
redčimo na dokončno razdaljo 
20 cm med rast l inami. 

L i s t n o zeleno be l imo tako, 
da k o r e n u p r i g r n e m o rah le 
zemlje. 

O b n o v i m o l a h k o še nasad 
rabarbare . Sadike si pripravi-
mo z delitvijo korenike. 

Po biokoledarju je priporočlji-
vo sejati in saditi rastline, kijih 
pridelujemo zaradi lista, od 1. do 
3. septembra, zaradi korenike od 
27. do 31. avgusta in od 5. do 7. 
septembra, zaradi plodov od 3. do 
5. septembra ter zaradi cveta in 
zdravilna zelišča 31. avgusta ter 
/ . , 7. in 8. septembra. 

Miran Glušič, ing. agr. 
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ŠPORTNE NOVICI 
PADALSTVO • 
ptujčani odlični v Italiji 

Ptujski padalci so znova doka-
zali, da sodijo v zgornjo polovico 
lestvice najboljših v Evropi. To 
potrjuje njihov odlični nastop na 
6. avropskem pokalu v italijan-
skem Belunu, ki je potekal od 18. 
do 20. avgusta in na katerem so 
dosegli enega svojih do sedaj naj-
večjih klubskih uspehov. Med 15 
ekipami evropskih držav so nam-
reč dosegli odl ično 7. mesto. V 
ptujski ekipi so bili: Matej Kos-
tanjevec, Aleksander Čuš, Igor 
Glažar, Aleš Debeljak, Peter Bal-

ta in M i l a n Ju r i č . E k i p o sta 
spremljala mednarodni sodnik in 
sodnik na tekmovanju v Belunu 
Zlatko Čuš in vodja ekipe Stanko 
Čuš. 

-OM 

TENIS # Jagarinec -
zmagovalec turnirja 
"STRAF" 

Teniški klub "ŠTRAF" je 26. in 
27. avgusta organiziral kljubsko 
tekmovanje posameznikov v te-
nisu. V finalu je Aleš Jagar inec 
premagal Danila Cajnkarja. Oba 
tekmovalca sta pokazalo lepo in 
b o r b e n o igro. T r e t j e mes to je 

osvojil Rok Solina, ki je prema-
gal Jerneja Laha. 

Tekmovanja se je udeležilo 18 

igralcev. Turnir se je končal s pik-
nikom in družabnimi igrami. 

J. Štrafela 

Uspešna ekipa ptujskili padalcev s spremljevalcema v 
Italijanskem Belunu. 

PTUJ / ŽENSKI ROKOMETNI KLUB 

Strah je bil odveč, v Ptuju so se odločili p^^avilno: ženski rokomet 
ima tradicijo in bo v tem starodavnem mestu še naprej živel. 

T e d e n priprav mlade vrste 
Ptujčank na Javorniškem rovtu 
nad Jesenicami je mimo, v ptuj-
skem taboru pa je čutiti veliko za-
dovoljstvo z opravljenim delom. 

"Začetek je bil go tovo nadvse 
uspešen. Vse aktivnosti smo ure-
sničili stoodstotno. Dekleta so iz-
redno delavna, disciplinirana, kon-
kurenca je vidna, zato se še posebej 
'grizejo'. Bazične priprave so zajele 
treninge vzdržljivosti, gibljivosti. 

hitrostne vzdržljivosti, skupne tak-
tike in individualni trening. Za ne-
katere kar težka preizkušnja. Brez 
tega žal ne gre. Tud i v p r ihodn je 
tega ri tma ne bomo spreminjali ," 
našteva trener Alojz Klaneček, ki 
je skupa j s p o m o č n i k o m Vaupo-
t i č e m vse bol j zadovol jen tudi z 
igro in primernim ritmom. 

Pri ŽRK Ptu j normalno nadalju-
jejo delo. T ren ing i potekajo pod 
b u d n i m očesom dr. Maračiča, ki 

skrbi za uravnoteženost mineralov 
v od napora izžetih telesih. Poško-
dovana dirigentka Suzana Boj ima 
posebno terapijo in bi morala čim-
prej okrevati. 

"Sprva bomo testirali igralke, da 
vidimo, kako so izpolnile progra-
me. Do prve ligaške tekme z bivšim 
prvoligašicami iz Bakovcev 23. sep-
tembra v Ptuju bomo odigrali do 6 
tekem in opravili kar 50 treningov. 
V nizu pr i ja te l jskih tekem bomo 
med d r u g i m i gos toval i pr i 
hrvaških ekipah. Zakl jučno 'pil-
jenje' forme se bo začelo v začetku 
septembra, ko bo že znana udarna 
sestava za novo prvenstvo," je raz-
kril rpgram priprav strateg ptuj-
skih rokometašic. 

Nobenega dvoma ni: v ŽRK Ptuj 
delajo načr tno v vseh selekcijah. 

Mladim je torej posvečena vsa po-
zornost . Za načr tno delo skrbi jo 
prizadevni trenerji Dušan Grego-
rin (starejše deklcie), prof. Milan 
Muhič, Marjetka Malek, Urška 
Farkaš in Boris Kvas (mlajše de-
klice). Tradicija ptujske rokomet-
ne šole se torej nadaljuje od prvih 
pobudnikov Mi lana Baklana in 
Alojza Klanečka, rezultat tega pa 
so vsako leto nove in nove izšolane 
igralke. 

Barve mesta Ptuja bodo zastopa-
le: A. P o t o č n i k , Cve tkova , 
Šijančeva, Petkova, Srebrnjakova, 
Bojeva, Zamuda, Vidovičeva, Go-
sakova, Pučkova, Maračičeva, Vla-
hova, Bezjakova, Mlakarjeva in N. 
Potočnik. 

Ivo Komik 

STRELSTVO 

V nedeljo, 27. avgusta, je v Mariboru potekalo prvo regijsko 
prvenstvo z malokalibrskim orožjem. 

Strelci iz Ptuja in Kidričevega so 
bili za razred boljši od Mari-
borčanov in Slovenjebistričanov, 
saj so si od možnih deset odličij pri-
borili kar devet - le zlato z maloka-
librsko puško - posamezno je osvojil 
Matjaž Dobršek iz Maribora. 

Z malokalibrsko puško so člani 
SK K i d r i č e v o v pos tav i Gorazd 
Malo ič , Albert Frčeč in Franc 
Ljubeč zanesljivo zmagali s 1425 
krogi pred m a r i b o r s k i m Želez-
ničar jem in SD F r a n c Lešn ik iz 
Hotinje vasi (1194 krogov). Ekipa 
si je priborila tudi pravico nastopa 
na državnem prvens tvu , ki bo 9. 
septembra v Ljubljani. Posamezno 
so strelci iz Kidričevega osvojili 
dve kolajni: Gorazd Maloič srebro 
(481 krogov) in Albert Frčeč bron 
(479 krogov). 

Z malokalibrsko pištolo "drulov" 
so ptujski strelci osvojili vse, kar se 
je dalo osvojiti. Člani SD Ptuj v ses-
tavi : J a n e z S t u h e c , M i l a n 
Stražišar in Ludvik Pšajd so z na-
streljanimi 1478 krogi osvojili po-

kal. Drugi so bili strelci iz SD Poli-
caj Maribor (1133 krogov) in tretji 
SD Maribor (892 krogov). Zmaga s 
t r i s to krogi je več kot samo pre-
pričljiva, saj so strelci iz Ptuja lan-
ski državni prvaki in rekorderji v 
tej d isc ipl in i . Nenas topan je naj-
boljšega strelca s pištolo "drulov" 
Alojza Trstenjaka se ni niti opazilo. 
Posamezno si je Janez Štuhec (509 
krogov) priboril zlato, drugi je bil 
Ludvik Pšajd (494 krogov), Milan 
Stražišar (475 krogov) tretji, četrti 
pa Slavko Ivanovič (472 krogov). 

Mladinci so tekmovali le v kate-
gori j i posameznikov . Z maloka-
librsko puštolo je zmagal Sašo Po-
rok s 448 krogi, drugi pa je bil Pa-
vel Fabrici. 

Ptujčani so na tem tekmovanju 
osvo j i l i š t i r i z la te k o l a n j e , t r i 
srebrne in dve bronasti. Norme za 
državno prvenstvo si je pribori lo 
deset strelcev, tako da se delo tre-
nerjev Krambergerja, Trstenjaka 
in Maleka obrestovalo. 

S.I. 

Mednarodna judo šola uspela 
VIDNA PRISOTNOST IN STROKOVNO SODELOVANJE 
FrUJSKIH STROKOVNJAKOV IN STROKOVNIH DEL-
AVCEV TER TEKMOVALCEV 
Od 5. do 19. avgusta, ko je v Izoli 
potekala že tradicionalna med-
narodna judo šola, so samostoj-
no potekale naslednje aktivnos-
ti: 
- priprave vrhunskih športnikov 
- trenerska šola in strokovno iz-
popolnjevanje 
- sodniški seminar s potrjevan-
jem licence 
- priprave perspektivnih športni-
kov - judoistov 
V okviru mednarodnih priprav je 
sodelovalo blizu 100 judoistov iz 
Nemči je , I ta l i je , Avst r i je , 
Hrvaške, Slovaške, Poljske in 
Slovenije, med njimi tudi nosilci 
medalj z največjih svetovnih tek-
movanj. Priprave sta ob sodelo-
vanju tujih trenerjev vodila tre-
ner p tujske Drave in selektor 
članske reprezentance Fihp 
Leščak ter trener reprezentance 

Štefan Cuk iz Celja. Priprav sta 
se udeležila tudi tekmovalca ptuj-
ske Drave Sebastijan Kolednik, 
kandidat za mladinsko evropsko 
prvenstvo v Španiji, in Andrej 
Murko, kandida t za svetovno 
vojaško prvenstvo v Rimu. Pri-
prave so potekale 8 dni in so po 
oceni Fi l ipa Leščaka v celoti 
uspele. 
Med predavatelji je bil sodeloval 
Ptujčan prof. Vlado Čuš z eno od 
nosilnih tem seminarja v okviru 
s t rokovnega izpopolnjevanja. 
Vlado Čuš je prejšnjih nekaj let 
opravljal funkcijo predsednika 
trenerjev v okviru trenerske ko-
misije, sedaj pa je kot podpred-
sednik Judo zveze Slovenije, 
hkrati tudi vodja projekta stro-
kovnega dela in raziskovalne na-
loge na področju j uda. 

S. Starček 

ROKOMET 

Če se po jutru dan pozna, po-
tem v Ptuju nastaja nova kako-
vostna rokometna ekipa, ki pa 
bo zaradi š t e v i l n i h mladih 
igralcev pravo vrednost poka-
zala v pr ihodnj ih sezonah . 
T e k m a s hrvašk im prvoli-
g a š e m iz Os i jeka , ki se pri-
pravlja v Trakoščanu, pa je 
prejšnj i torek pokazala, da 
Drava v drugi ligi kljub odho-
du najboljših ne bo igrala ne-
pomembne vloge. Trener Ivan 
Hrupšič ima v prvem moštvu 
t r e n u t n o d e s e t igralcev iz 
prejšnje sezone, za preostali 
dve mesti pa kandidira več kot 
d e s e t mladih rokometašev . 
Trenutno najboljši bodo igrali 
v drugi, kandidati za prvo eki-
po pa v tretji slovenski ligi. 

Tekmo z Osiječani, ki imajo 
zaradi vojnega stanja v svojem 
okolju precej težav s priprava-
mi, so Ptujčani odigrali izjemno 
zavzeto in na ugoden rezultat, 
zato nekaj mlajših igralcev to-
krat ni dobilo priložnosti. Blizu 
100 gledalcev je bilo kar prijet-
no presenečenih nad zavzetost-
jo in kakovostjo igre Drave v se-

danjem obdobju priprav, čeprav 
čaka igralce do začetka prvenst-
va (v začetku oktobra) še veliko 
dela in p r i j a t e l j sk ih tekem z 
močnimi nasprotniki. 

D r u g a liga bo na našem 
območju znova zanimiva tudi 
za rad i m e d s e b o j n i h s r ečan j 
Ormoža, Velike Nedelje in Dra-
ve. Ormožani, okrepljeni z bra-
toma Potočnjak, zagotovo meri-
jo višje kot lani, podobno kot 
Velika Nedelja, ki je že bila na 
pr ip ravah na Rogli. Po drugi 
strani pa so tu še močni drugoli-
gaši Pomurka iz Bakovcev, Sev-
nica, Krog , Radeče ter d rug i 
ekipi Celja in Velenja. 

Na tekmi z Elektro so za Dra-
vo nas topi l i v ra ta r j i Mlakar , 
Bel ič , V a l e n k o in Ber l ič ter 
igralci Vrtarič, Žuran, Mikulič, 
H r n j a d o v i č , K r a m b e r g e r , 
Belšak, Pisar, Osterc, Margušič, 
Kozel, Kotar, Kolednik, Mla-
kar, Kac in Zajšek. Še strelci: 
Belšak 6, Vrtarič, Kramberger 
in Pisar po 3, Hrnjadovič , Os-
terc in Margušič po 2 ter Koled-
nik. 

l.k. 

Po mokrem šampionatu v Ljubija-
ni so v Gornji Radgoni v soboto iz-
vedli tradicionalne kasaške dirke v 
okviru 33. Kmetijsko - živilskega 
sejma. Razpleti dirk so bili zelo raz-
burljivi, saj je bilo ob izostanku ne-
katerih favoritov (Albatros, Lex, Fi-
gar As), kar nekaj najboljših diskva-
lificiranih zaradi galopa (Duras, 
Dori Lobell). Vozniki so krivili pro-
go, saj so skoraj vsi konji zgalopirali 
na istem mestu, kjer je bila kar pre-
cejšnja neravnina, ki zmoti ritem 
konja. Sicer pa Radgonska proga 
velja za eno najslabših in najmanj 
preglednih v Sloveniji, tako da prav-
zaprav preseneča kilometrski čas, ki 
sta ga dosegli v osrednji dirki kobili 
Leona in Alija -1:16,5 in je obenem 
rekorden med kobilami. 

Dvoletna kobila IRA MS iz Sla-
vičevega hleva je tudi v Radgoni doka-
zala, da med dvoletniki nima konku-

rence, saj si že ob eksplozivnem startu 
pridobi precejšnjo prednost in jo nato 
med dirko samo povečuje. 

Zmagovalci: dirka za 2-letnike: 1. 
IRA MS (M. Slavič ml., Ljutomer) 
1:21,1; dirka za 3 - 4 letnike z zas-
lužkom do 100.000 SIT: 1. LILLY 
HANOVBR (Slavko Jureš, Ljuto-
mer) 1:21,9; dirka za 3 - 12 Itnike z 
zaslužkom do 200.000 SIT: 1. BU-
K E F A L O S (Vojo Maletič, Šent-
jernej) 1:22,6; dirka za 3 -12 letnike z 
zaslužkom do 300.000 SIT: l .ANTO 
B (Brane Aljaž, Komenda) 1:19,9; 
dirka za 3 - 12 letnike - nagrada Po-
murskega sejma: 1. ALIJA II (Marko 
Skube, Visoko) 1:16,5; dirka za 3 -12 
letnike z zaslužkom do 400.000 SIT: 
1. ROSSO B (Pero Crnkovič, Bled) 
1:19,0; dirka za 3 - 12 letne uvožene 
kasače: l .CHARLVSOMOLLI(M. 
Slavičml.) 1:16,7. (R.Š.) 

NOGOMET 
PRVASNL 

Izidi 5. kroga: Rudar (Velenje) -
Maribor 2:0 (1:0), Mura - Izola 4:0 
(1:0), H I T Gorica - Beltinci 0:0, 
SCT Olimpija - Mag Korotan 2:1 
(0:1), P r i m o r j e - Pub l ikum 3:1 
(2:1). 
11.MURA......„ 5 3 2 O 10:3 11 
2.H1TG0RIC A 5 3 2 O 9:3 11 
3.RUDAR(V ) 5 3 2 O 7:2 11 
4. PRIMORJE. 5 3 1 1 8:5 10 
5. SCT OLIMPIJA 5 2 1 2 10:9 7 
6. MAG KOROTAN 5 2 1 2 6:6 7 
7.BI0STARTPUBUKUM,...5 1 2 2 12:11 5 
S.MARiBOR 5 1 1 3 9:9 4 
9.BELTINC I 5 O 2 3 1:11 2 
10, IZOLA 5 0 0 5 1:14 O 

Pari 6. kroga, 3. septembra: Ma-
ribor - HIT Gorica, Mura - Primor-
je, Biostart Publikum - SCT Olim-
pija, Mag Korotan - Rudar (Velen-
je), Izola - Beltinci. 

2. SLOVENSKA LIGA 
Rezultati tekem 3. kroga: Drava 

-Vevče 1:0, Rudar - Črnuče 0:0, 
Železničar Maribor - Naklo 2:0, 
Kopčr - Nafta 0:1, Family Shop Pi-
ran -Napredek BST 1:0, Šentjur -
Era Šmartno 2:3, File Mengeš -
Železničar Oscar 1:4, Zagorje -
Radeče Papir 0:0. 
1. fRNUft . . . 3 2 1 O 10:2 7 
2.NAFTA „ 3 2 1 O 4:0 7 
3.DRAVA........ . 3 2 O 1 3:2 6 
4.ŽELEZN.OSCAR.........,..,3 1 2 O 4:1 5 
5.fAMiLVSHOP.. . ......3 T 2 O 3:2 5 
6. RADEČE PAPIR..............3 1 2 O 3:2 5 
7.ŠENTJUR. . 3 1 1 1 4:3 4 
8. ERA ŠMARTNO..... 3 1 1 1 6:6 4 
9.NAPREDEKBS T 3 1 1 1 2:2 4 
10.ŽELEZN1ČARMB..,. . 3 1 1 1 3:4 4 
11. KOPER 3 1 O 2 2:3 3 
12.V£VfE.. . 3 1 O 2 2:3 3 
13.KAKL 0 ..........3 1 O 2 2:5 3 
14.RUDAR..... . ..„.. 3 O 2 1 0:1 2 
15.FILCMENGE Š ...3 O 1 2 3:8 1 
16. ZAGORJE 3 O 1 2 2:9 1 

Razpored tekem 4. kroga: ne-
delja, 3. septembra, ob 16.30: 
Železničar Oscar - Drava , Era 
Šmartno - Filc Mengeš, Napredek 
BST - Šentjur, Nafta - Family Shop 
Piran, Rudar - Železničar Mari-
bor; ob 10.30: Črnuče - Radeče Pa-
p i r ; sobota , 2. septembra, ob 
16.30: Vevče - Zagorje, Naklo - Ko-
per. 

DRAVA-D. FILTRI 1:0 
Ptuj - stadion Drave, gledalcev 

okoli 450, sodnik Bohinc iz Škofj e 
Loke. 

Strelec: 1:0 Volk v 24. minUti 
Drava: Klinger, Volk, (Korber), 

Janžekoznč, Zolek, Pučko, Koren, 
Čeh, T. Emersič, Baškovič, M. 
Emeršič, Vesenjak. 

V tretjem kolu druge slovenske 
nogometne l ige so nogometaš i 
Drave gostili nekdanjega prvoli-
gaša iz Vevč. Kljub temu da je pri 
n j ih prišlo do sprememb v ekipi, bi 
lahko bili zelo nevarni. Toda nogo-
metaši Drave so igrali taktično zelo 
dobro. Niso silili na polovico gos-
tov, ampak pričenjali akcije počasi 
in s hi t r imi prenosi na krila. Ne-
ka jk ra t so izigral i gos tujočo 
obrambo z dvojnimi podajami. V 
24. minut i so domači povedli. V 
prodoru je bil T. Emersič, ki je lepo 
podal na desno krilo do Korena, ta 
je poslal žogo pred vrata gostov in 
Volk je z glavo zadel mrežo gosm-
jočega vra tar ja . V 29. minu t i bi 
lahko domači dosegli še drugi za-
detek, vendar Boškovič z razdalje 
sedmih metrov nekol iko z leve 
strani ni dobro zadel vrat gostu-
jočega vratarja Klešnika. 

V drugem polčasu so bili domači 
igralci zopet boljši nasprotniki . 
Ustvarili so si nekaj priložnosti, a 
jih žal niso izkoristili zaradi nena-
tančnos t i ali pa zaradi dobr ih 
obramb gostujočega vratarja, ki je 
zaslužen za minimalni poraz svoje 
ekipe . Na jveč jo p r i ložnos t na 
srečanju je imel v 87. minuti eden 
izmed boljših igralcev Drave na 
tem srečanju Čeh, a ni zadel praz-
nih vrat. To bi se lahko skorajda 

maščevalo, saj so gostje zamudili 
p r i ložnos t v zadn j i minu t i 
srečanja. 

Nogometaši Drave v naslednjem 
kolu gostujejo pri lanskem prvoli-
gašu Že lezn iča r ju Oscar ju iz 
Ljubljane. 

D.K. 

3. SLO LIGA-VZHOD 
Rezultati tekem 2. kroga: Alu-

minij - Odranci 3:0, Pohorje - Bi-
strica 5:2, Bakovci - Dravograd 
2:l ,Kungota Broker- Beltrans2:l, 
Paloma Sever - Kovinar 3:2, Tur-
nišče - Drav in j a 0:0, Steklar -
Unior-Zreče 3:0. 
1. DRAVINJA 2 1 1 O 6:1 4 
2. KOVINAR 2 1 1 O 6:2 4 
3. POHORJE 2 1 1 O 6:3 4 
4.TURNI^f E „. . ,2 1 1 O 3:0 4 
5. BAKOVCI 2 1 1 O 3:2 4 
6. BISTRICA „ 2 1 O 1 7:6 3 
7. DRAVOGRAD 2 1 O 1 3:3 3 
B.STEKUR . . . . . .2 1 O 1 4:5 3 
9. ALUMINIJ 2 1 O 1 3:4 3 
10. ODRANCI 2 1 O 1 2:3 3 
n.KUNGOTA BROKER...... 2 1 O 1 2:3 3 
12.PAL0MASEVE R 2 O 1 1 3:8 1 
13.BELTRAN S ....,„ 2 O O 2 2:4 O 
14. UNIOR ZREČE „. . .2 O O 2 0:6 O 

Razpored tekem 3. kroga: sobo-
ta, 26, avgusta, ob 16.30: Bel trans -
A l u m i n i j , Bis t r ica - Bakovci, 
Unior Zreče - Pohorje, Dravinja -
S tek la r , Kov ina r - Turn i šče , 
Odranci - Paloma Sever, Dravo-
grad - Kungota Broker. 

ALUMINIJ - ODRANCI 3:0 
(2:0) 

Kidričevo • stadion Aluminija, 
gledalcev 250, sodnik Knuplež iz 
Maribora. 

Strelca: 1:0 Kovačec (9), 2:0 Hoj-
nik (25), 3:0 KovaČec (50) 
^Aluminij: Budimir, Rozman, J. 

Šmigoc, Zemljič, EmerŠič, Husel, 
Huzjak (Jerenko), Zrnko (Fridl), 
Hojnik (Prelcec) in Kovačec. 

Nogometaši Aluminija so proti 
novincu v tret j i slovenski nogo-
metni ligi zaigrali nekoliko boljše 
kot proti mariborskemu Kovinar-
ju. Takoj so ustvarili terensko in-
ciativo in potisnili goste na njiho-
vo polovico. Iz velikega števila pri-
ložnosti so izkoristili samo dve, in 
sicer v 9. ter 25. minuti. Po teh za-
detkih so gostje poskušali za oko 
lepo igro, ki se je končala na razdal-
ji 30 m od domaČih vrat. 

T a k o j na začetku drugega 
polčasa je bila podobna situacija 
kot v prvem delu srečanja. Domači 
napadalec Kovačec je dosegel še 
tretji zadetek za domače nogome-
taše, s tem pa tud i končn i izid 
srečanja. 

S to zmago so Kidričani popravi-
li slab vtis s srečanja prvega kroga. 
Že na naslednjem srečanju bodo 
gostovali v Veržeju pri nekdanjem 
drugoligašu. Upamo na boljšo igro 
v gosteh. 

D.K. 

1. MEDOBČINSKA LIGA 
PTUJ 

Rezultat i t ekem 1. kroga: 
Gerečja vas - United Eagles Pra-
gersko 1:1, Bukovci - Slovenja vas 
1:4, Stojnci • Rogoznica 4:1, Sre-
dišče - Gorišnica 3:1, Dornava - Vi-
dem 1:1, BoČ - Hajdina 1:1. 
1. STOJNCI 1 1 O O 4:1 3 
2. SLOVENJA VAS 1 1 0 0 4:1 3 
3. SREDIŠČE 1 1 O O 3:1 3 
4.GEREČiAVA S 1 O 1 O 1:1 1 
5. DORNAVA... V O 1 O 1:1 1 
6. BOČ 1 O 1 O 1:1 1 
7.HAJDIN A 1 O 1 O 1:1 1 
8. VIDEM . . .1 O 1 O 1:1 1 
9.U.EAGLESPRA G 1 O 1 O 1:1 1 
10.GORIŠNIC A 1 O O 1 1:3 O 
11.BUKOVC I I O O 1 1:4 O 
12. ROGOZNICA 1 O O 1 1:4 O 

Razpored tekem 2. kroga: sobo-
ta, 2. septembra, ob 16.30: United 
Eagles Pragersko - Rogoznica, Slo-
venja vas - Boč; nedelja, 3. sep-
tembra, ob 16.30: Ha jd ina -
S to jnc i , Videm - Bukovci , 
Gorišnica - Dornava, Gerečja vas -

Branko Lešnik 

PLANINSKO DRUŠTVO PTUJ 

Napovedni koledar 
za september 

10. 9. - dan planincev Podravja - Uršlja gora; 
vodi Tone Purg 

16. in 17. 9. - Storžič; vodita Vlado Fridl in 
Franc Korpar 

23. in 24.9. - Zeleniške špice; vodi Sandi Kelnerič 
23.9. - Celjska koča - Hudičev graben; vodi Franc Kodela 
23.9. - gora Oljka - pohod Štirje letni časi; vodi Uroš Vidovič, pri-

jave do 19.9. na sedežu društva. 
30.9. - Svečinske gorice; vodi Primož Vidovič 

Odbor za informiranje in propagando 
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I n f o - k v i z 
Ali ste uganili, katera pevka je na 
sliki? Izrežite glasovnico, vpišite 
njeno ime, in če vam bo sreča na-
klonjena, vam bodo v prodajalni 
Tehnika Emone Merkurja Ptuj 
podarili CD. 
Pred štirinajstimi dnevi jebila na 
sliki Dolly Parton. Nagrado prej-
me Dunja Radičevič, Rogaška c. 2 
a, Ptuj. 

Čestitamo! 
Odgovore na današnje vprašanje 
pošljite(ali prinesite) na: Tednik 
Ptuj , Raičeva 6, p.p. 95. Rok: 
četrtek,?, septembra. 

te pevke na sliki: 

19. oktobra b o v l jub l janski 
lorani Tivoli nastopi la zased-
1 s v e t o v n e g a s l o v e s a SIM-
LE M I N D S . Preproste misli -
IMPLE M I N D S b o d o g o t o v o 
jvdušili s s k l a d b a m i D o n ' t 
JU forget about me, Alive and 
tfking, Bel fast child, Let the-
tbe love, She's a river. . . 

Rap p r e d a l č e k j e p o l n t e h l e 
!p g lasben ikov : P l a y e r ' s A n t -
em - J u n i o r M.A.F.I .A. , I 
5t 5 o n i t - L u n i z 
langsta 's P a r a d i s e - C o o l i o 

Od r a p a s e s e l i m o k p l e s n i 
alasbi, ki b i l a h k o b i l a v 
Dmoč D . J . - j e m p r i i zb i r i in 
'enju nov ih p lošč . M e d bo l j š e 
jmade s p a d a j o : S o n of a g u n -
I Dive t o p a r a d i s e -
•arogroove E x p e r i e n -
:- R N B S t r o n g like a 
ti - S t a r W a s h ( , U go t 2 
iow - S l a m L e s t in 
-e - U p y e r R o n s o n 
•Ig it (Ha l l e lu j ah S o n g ) - Mo-
iic K e e p W a r m -
nny , S w e e t h a r m o n y -
;qued I luv U b a b y -
llginal 

Danska p e v k a W H I G F I E L D 
eleži t r i v e l i k e p l e s n e 
spešnice z n a s l o v i S a t u r d a y 
ight, A n o t h e r d a y in T h i n k of 
ou. O p a z n o s p r e m e m b o j e 
H I G F I E L D n a r e d i l a s s o u l 
alado C L O S E T O Y O U 

P h i l a d e l p h i j s k i s u p e r s o u l 
'-•artet B O Y Z I I M E N je z d r u -
fga a l b u m a s n e l t r i č u d o v i t e 
alade: F l l m a k e love t o y o u , 
'n b e n d e d k n e e , W a t e r r u n s 
'ry in r i t m i č n o p e s e m T h a n k 

B O Y Z II M E N so t o k r a t 
'dpeli h i t r e j š o sou l p e s e m VI-
'IN' 

tVtVsV 
C H A R L E S & E D D I E s t a 

'fed d v e m a l e t o m a o s v o j i l a 
tesbeni sve t s s k l a d b o W o u l d I 
Ho you. L e t o s s t a se f a n t a že 
feizkusila s s k l a d b o 24-7-365, 
ĵo bo s e d a j n a d o m e s t i l a m a l o 

"ggae o b a r v a n a s k l a b a J E A -
•OUSY 

P e v e c s k u p i n e U B 4 0 A L I 
; ^ P B E L L j e svoj so lo a l b u m 
^^slovil z B ig love . Ve l iko Iju-
52ni d o g l a sbe j e ALI p o k a z a l 
: sk l adb i L E T Y O U R Y E A H 
''EVEAH 

. v . v . v 
. k a n a d s k i r e g g a e r a p e r 

je velik "boom" n a r e d i l s 
.^thadom I n f o r m e r . I n f o r m a -
.te o l ep ih d e k l e t i h p a S N O W 

v n a j n o v e j š e m k o m a d u 
G I R L 

. v . v . v 
^ ' "oskoči l b o m n o k a j trlasbo-

n i h zvrs t i in se us t av i l p r i nov ih 
p o p i z d a j a h p e s m i : O n t h e bi-
b le - D e u c e Whereve r I 
w o u l d b e - D u s t i n S p r i n f i e l d 

if y o u w e r e m i n e -
B e d & B r e a k F a s t 

š k o t s k i p e v e c R O D S T E W -
A R T j e z a l b u m a A s p a n n e r in 
t h e w o r k s p o s k l a d b a h Y o u ' r e 
t h e s t a r in Leave Virginia a lone 
i z d a l p e s e m L A D Y L U C K 

N a j b o l j š a n e o d v i s n a b r i t a n -
s k a n o v a r o č k s k u p i n a O A S I S 
se j e u s p e š n o p r e d s t a v i l a v 
s k l a d b a h Live forever , C igare t -
t e s & Alcohol in VVhatever. OA-
S I S p r i p r a v l j a j o n o v i a l b u m , 
k o t p r v a p a p r i h a j a p e s e m s 
p r e p r o s t i m n a s l o v o m R O L L 
W I T H IT 

Ind i e b a n d B L U R se s t av l j a jo 
D a m o n A l b a r n , G r a h a m Co-
xon , Alex J a m e s in D a v e R o w n -
t r e e . K v a r t e t B L U R se j e 
p o v z p e l n a v r h b r i t a n s k e les t -
v i c e s s k l a d b o C O U N T R Y 
H O U S E 

M O R T E N H A R K E T j e pe -
v e c n o r v e š k e g a p o p - r o c k t r i a 
A-ha . M O R T E N je p o s n e l so lo 
p loščo , k o t p rv i s ingl p a j e izdal 
p e s e m A K I N D O F C H R I S T -
M A S G A R D 

S e a t l s k a g r u n g e s k u p i n a P E -
A R L J A M j e p o m a l a l egenda r -
n e m u p e v c u Ne i lu Y o u n g u p r i 
n a j n o v e j š e m a l b u m u M i r r o r -
b a l l i n p r i n a j n o v e j š i p e s m i 
D O W N T O W N Č l a n i 
s k u p i n e P E A R L J A M p a so 
h k r a t i z l a n s k e g a a l b u m a Vita-
logy p r i p r a v i l i č e t r t o p e s e m z 
n a s l o v o m I M M O R T A L I T Y 

David Breznik 

INeverforget-TAKETHAT 
2. Scatman's world 
-SCATMANJOHN 
S.Alice (Who the fuck is 
Alice)? - GOIVIPIE 
4. Boom! Boom! Boom! 
- OUTHERE BROTHERS 
5. You are not alone 
-MICHAELJACKSON 
6. lwannabewithU 
-FUNFACTORV 
1. M//S/? you were fiere 
-REDNEK 
8. Trymeout-CORONA 
9. Agirllikeyou 
- EDWIN COLLINS 
10. In the summertime 
-SHAGGV 

•ĉ Mladi dopisniki 
TO SEM JAZ 

Ime mi je Irena in hodim v 4. 
razred. Sem srednje postave, imam 
rjave lase in rjave oči. Zelo rada 
plavam, ližem sladoled in pijem 
sok s smetano. Rada pojem in se 
vozim s kolesom. Doma se učim, 
delam nalogo, pomagam mami in 
pazim na sestrico. Najbolj sem jez-
na, ko me sestrica Katja vlači za 
lase. Zelo pa sem vesela, ko dobi-
mo obisk. 

Irena Žalar, 4. b 
OŠ Velika Nedelja 

IZBIRA 
POKLICA 

Prvi na jpomembne jš i korak v 
mojem do sedaj še kratkem živl-
jenju je izbira poklica. Želje neka-
terih so velike in jih bo težje ure-
sničiti kot pa nekaterim, ki so si iz-
brali preprost poklic, pri katerem 
ni po t rebno toliko učenja kot v 
s redn j ih šolah. Tud i jaz sem se 
odločila za dokaj zahtevno šolo. 
Upam, da mi bo uspelo najprej do-
biti zagotovljeno mesto v tej šoli, 
kasneje pa tudi čimveč lepih ocen 
in na koncu poklic, ki bi ga rada po 
študiju pridobila. 

Izbrala sem si ekonomsko šolo. 
To pa predvsem zato, ker me veseli 
delo z računalniki , rada tudi 
pišem, to pa je pri mojem želenem 
poklicu pomembno . Pomembna 
sta tudi trdna volja in cilj, ki ga je 
treba doseči. Vem, da v srednji šoli 
ne bo tako, kot je sedaj v osnovni. 
Potrebno se bo veliko več učiti in 
veliko manj lenariti, posedati pred 
televizorjem. Po osemletki bo po-
trebno iskati nove prijateljice. To 
pa vem, da ne bo lahko. Če imaš v 
šoli dobre prijatelje, ki ti radi sve-
tujejo, sem prepričana, da svoj cilj 
lažje dosežeš. Predvsem pa ne smeš 
pozabi t i , zakaj hodiš v šolo. Ne 
smeš pozabiti , kako močno si se 
nekoč želel osvojiti šolo in kako si 
se t rud i l , da bi dobil čim boljše 
ocene in da te v življenju nikoli ne 
bi spremljala misel: "Nisem se do-
volj učil, sedaj pa imam slabe oce-
ne." Vedno moraš tvegati in biti 
pogumen ter iskati vedno let naj-
boljšo in najlepšo pot. Pot, po ka-
teri je mogoče priti do tako imeno-
vanega paradiža, v katerem gre vse 
kot po maslu. Nikoli pa ne smeš 
iskati poti, ki pelje v težave, skrbi 
in življenje, ki ti nič več ne pome-
ni. Poklicev je več, a le eden izmed 
mnogih je pravi, le eden ti bo pri-
nesel srečo. Zato vedno izberi le 
tisto, kar te veseli, nikoli ne obu-
paj, vedno se najde rešitev, čeprav 
morda tistega poklica ne dosežeš 
več. 

Albina Cafuta, 8. r. 
OS Leskovec 

STARI MLIN 
PRIPOVEDUJE 

Stojim ob žuborečem potoku ter 
imam dan za dnem dovolj dela. 
Sem že precej star, saj štejem že ne-
kaj čez sto petdeset let. Moji kam-
ni so že zelo obrabljeni , ne vem, 
kako dolgo bom še zdržal. A kljub 
starosti me radi obiskujejo šolski 
otroci. Zelo sem jih vesel. 

Denis Munda, 3. r. 
OŠ Velika Nedelja 

POŽIRALA 
SEM SOLZE 

V glasbeni moram veliko delati 
in se truditi tudi doma za nastop, 
izpit in da o delu za tekmovanje ne 
govorim. 

Spet je bil ponedeljek in grizla 
sem si nohte, ker sem se bala iti v 
glasbeno. Dobila sem note za tek-
movanje in morala bi vaditi 
(igranje na flavto) vsaj dve uri na 
dan. Tega nisem storila, ker se mi 
enostavno ni ljubilo in sem igrala 
kakšno uro, v soboto in nedeljo 
mogoče pol ure več. Vedela sem, 
da bo v šoli ena velika polomija in 
učiteljica mi bo malo težila. Nič, 

sem si rekla in se odpravila z znan-
jem, takšnim ali d rugačnim, v 
glasbeno šolo. Najprej na avtobus. 
Pekla me je vest, saj sem vedela, da 
ne znam dobro in mi tekmovanje 
lahko splava po vodi. 

Pred sabo sem videla note, ki 
skačejo in nimajo nobenega konca, 
ne ritma in tudi melodije ne. Naj-
večje težave mi je delal ritem in iz 
nahrbtnika sem vzela note ter jih 
odtrkala. Nisem vedela, da trkam 
in odštevam narobe. To vem zdaj 
in zabijam si v glavo, da tako je in 
mora biti. 

Končno Maribor. Avtobus se je 
ustavil in izstopila sem ter se pos-
lovila od učiteljice Andreje, ki se je 
peljala z mano v avtobusu. Do 
glasbene sem hodila kakih petnajst 
minut - počasi, zasanjano. Ni se mi 
mudilo, zato .sem zavlačevala z vsa-
kim korakom. Opazovala sem dol-
gočasne, vsaj meni enake, skoraj 
enake izložbe, se zavedla, koliko je 
že ura, in pospešila korake. 

Pred glasbeno šolo so stali moji 
sošolci iz ur teorije in me glasno 
pozdravil i : "Zdravo, Nina , kako 
je?" Odzravila sem jim: "Zdravo, 
mudi se mi! Se vidimo!" Hitro sem 
se povzpela po neskončnih stopni-
cah do drugega nadstropja in 
prišla do vrat ševilka 64 b, kjer je z 
velikimi črkami pisalo VIOLETA 
OZVATIČ (moja profesorica za 
flavto). Potrkala sem in vstopila. 
Kot vsak ponedel jek in sredo je 
tudi danes stala tam v tisti učilnici 
moja učiteljica in me z nasmehom 
pozdravila. "Zdravo, kako je, je šlo 
doma?' S tem je mislila na vajo in 
ritem ter vse, kar spada k uri flav-
te. Vrnila sem nasmeh in odgovo-
rila s čudno zvenečim: "Ja, še kar." 

Srce mi je bilo in v želodcu sem 
čutila, da me stiska in boli. "Pa saj 
nisem na izpitu! Pa saj sem s i lama 
kriva! Vem, da sem norec na kva-
drat , potem pa se sekiram!" sem 
tiho, tiho razmišljala. Iz torbe sem 
potegnila note in flavto, jo sestavi-
la in nesla kontrolno knjižico do 
profesorice. Note sem postavila na 
stojalo in že zaslišala Violeto: "Boš 
kar tonske vaje, ne." "Mhm," je bil 
moj tihi odgovor. 

Pihnila sem in že je zvenel prvi, 
drugi, tretji ton do zgornjega C. Po 
tonskih vajah pa lestvica, vaje za 
vibrato, etude in končno skladbe 
za tekmovanje in tudi tista zagulje-
na je prišla na vrsto. Začela sem, 
noge so mi trepetale. Prvi takt: do-
bro. Drugi: "Grozno," sem slišala 
nekje v notranjosti. Učiteljica pa: 
"Ne, Nina, narobe si se naučila, to 
ni čet r t inka, ampak pavza in 
osminka, pazi!" Ponovila sem še 
enkrat, a ni šlo, bilo je popolnoma 
narobe. 

Profesorica me je vprašala 
odločno: "Si dosti vadila?" "Kako 
uro," sem hitro povedala. Nadalje-
vala je: "Veš, da to ni dovolj, da 
lahko izpadeš s tekmovanja; veš, 
pa nič ne storiš." Vedela sem, da se 
bo to zgodilo, in oči so me pekle od 
solz, ki so mi silile iz oči. Požirala 
sem slino in solze ter se nekako 
zadrževala. "Vaditi moraš dve uri 
na dan. Dobro se nauči in bo šlo," 
je rekla in me zaupljivo pogledala. 
Pokimala sem in prisluhnila sem 
ji, ko je lepo vibrirano, pravilno in 
glasno zaigrala mojo skladbo, ki je 
še posebej pomembna, saj je obvez-
na skladba in jo igrajo vsi na tek-
movanju ; in kdo jo zaigra naj-
boljše ... 

Pospravila sem, se poslovila in 
profesorici obljubila, da pridem v 
sredo, upam, da bom znala. Vsa 
žareča in rdeča sem odšla po stop-
nicah do Feguševe učilnice in sto-
pila skozi druga vrata, kjer sem 
zagledala znane obraze sošolcev, ki 
so me gledali in se smejali. 

Oddahnila sem si, ker mi je ne-
kako uspelo, nisem vsega zapravi-
la, imela sem srečo in imam pri-
ložnost, da jo izkoristim, saj je po-
membna za mojo pr ihodnos t . 
Imam dober občutek za sredo in to 
veliko pove. 

Nina Kodrič, 8. a 
OS Cirkovce 
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v februarju se je na začetku Nove vasi v bližini Rogoznice ob cesti Ptuj-Lenart pričela gradnja nove podružnične 
cerkve sv. Leopolda Mandiča. Investitor projekta so kapucini župnije sv. Ožbalta, ki so potrebna sredstva zbrali 
samo iz prispevkov ljudi. Cerkev naj bi pod streho spravili do oktobra, ko bo pripravljena tudi za notranjo ure-
ditev in opremo. 

I 

ČEMU NOVA CERKEV 
Najverjetneje se bo marsikdo 
vprašal, čemu gradnja nove 
cerkve. Tisti, ki malo bolje 
pu/najo zgodovino Ptuja in 
okolice ter zgodovino ptuj-
skih župnij, vedo povedati, da 
seje s porastom števila prebi-
valstva v Ptuju in okolici 
povečevala tudi potreba po 
novih cerkvah. Iz letopisa 
Cerkve na Slovenskem iz leta 
1991 izhaja, da ima Ptuj tri 
župnije, ki imajo skupaj 
20175 prebivalcev: župnija 
sv. Jurija 4.613, župnija sv. 
Petra in Pavla 4.562 in župni-
ja sv. Ožbalta 11.000 prebi-
valcev. Slednja jih ima danes 
še nekaj več. 

Pater Fraričišek Obran: 
"Gradnjo cerkve si /.e že zdaj 
ogledalo veliko romarjev od 
blizu in daleč." 

"Osnovni razlog izgradnje nove 
c e r k v e sv. O ž b a l t a v P t u j u je 
predvsem želja po razbremeni tv i 
cerkve v cent ru , na Potrčevi ces-
ti," je poveda l p a t e r F r a n č i š e k 
Obran, sicer župnik v pokoju , ki 
pa na povab i lo p r o v i n c i a l a slo-
vensk ih kapuc inov patra Vinka 
Š k a f a r j a sodeluje pri g radn j i cer-
kve v Novi vasi. "Sedanje število 
preb iva lcev ž u p n i j e sv. Ožba l t a 
in z g o d o v i n s k i p r e r e z P t u j a in 
oko l i ce sta z a d o s t n a raz loga za 
potrebo po novi cerkvi v tem delu 
P tu ja . T a m namreč ni nobenega 

Gradnja podružnične cerkve sv. 
bogos lužnega p ros to ra . Pa tud i 
cerkev in nove veroučne prostore 
bi radi približali bol j oddal jenim 
nasel jem župni je . Vemo, da bo to 
p o m e n i l o d o d a t n o obremeni t ev 
za n a š e p a t r e , v e n d a r n a m bo 
h k r a t i o d p r l o v r a t a p r o t i seve-
r o v z h o d u . O g r a d n j i c e r k v e v 
tem delu P tu ja se je razmišljalo že 
p r e d d e s e t l e t j i , ža l pa do u re -
sničitve ni prišlo." 

ZADOVOLJNI S 
POTEKOM GRADNJE 

Slovenski kapucin i , ki upravl-
j a j o ž u p n i j o sv. O ž b a l t a , so se 
o d l o č i l i , da b o d o po s v o j i h 
m o č e h podpr l i z idavo nove po-
d r u ž n i č n e ce rkve . S p r i h r a n k i 
cerkve in prispevki župl janov so 
uspe l i zb ra t i p o t r e b n a s reds tva 
ter zagotoviti parcelo, na kateri je 
stekla gradnja . 

"Cerkev je s svojo površ ino 500 
k v a d r a t n i h me t rov razdel jena v 
d v a d e l a , " r a z l a g a p a t e r 
F r a n č i š e k O b r a n . "V s p o d n j e m 
de lu b o d o kape la , dve uč i ln ic i , 
p i s a r n a in p o m o ž n i p ros to r i . V 
zgorn jem bodo osrednj i del s 350 
sedeži , zakr is t i ja in kor. Zraven 

ce rkve bo t u d i 30 -me t r sk i zvo-
nik. Cerkev bo v gradnj i tako dol-
go, dokler ne bo končana. Cerkve 
namreč služijo namenu več stole-
tij, zato ni nič narobe, če nj ihova 
g radn ja t ra ja dlje časa. Vsi pa si 
pr izadevamo, da bi bila pod stre-
h o do o k t o b r a . T a k o bo ve l iko 
l až j e n a d a l j e v a t i p r e o s t a l a po-
t r e b n a dela. Z a e n k r a t s m o zelo 
zadovol jni z opravl jenim, še po-
sebej z delom arhi tekta profesor-
ja dr. Jožeta Marinka, Antona 
Daljavca, odgovornega za 
gradnjo, ter z delavci in delovodji 
p o d j e t j a G r a d n j e P t u j nasp loh . 
N j i h o v o d e l o t u d i s a m r e d n o 
spremljam." 

ZAKAJ CERKEV NA 
ČAST SV. LEOPOLDU 
MANDIČU? 

"Sv. Leopold Mandič je svetnik 
današnjega časa, kije umrl med 
drugo svetovno vojno v Padovi. Za-
radi svoje skromnosti je ljudem zelo 
blizu. Je tudi zavetnik duhovnega 
ekumenizma, saj je vsa svoja dobra 
dela in žrtve namenjal za edinost 
med kristjani. 

Ptujčani živimo v bližini 
Hrvaške. Zato se nam zdi cerkev na 
čast sv. Leopoldu Mandiču ne samo 
ekumenska, marveč tudi sosedsko, 
narodno povezovalna. Sv. Leopold 
je ljubil ljudi vseh narodnosti, ker 
smo vsi božji otroci." Tako so zapi-
sali s lovensk i kapuc in i v le tak , 
izdan ob začetku gradnje cerkve 
v Novi vasi. 

I z b i r a i m e n a je že na s a m e m 
z a č e t k u zmot i l a ma r s ika t e r ega 
ž u p l j a n a P t u j a in o k o l i c e . J i h 
mot i mehk i "č" ali dejstvo, da je 
b i l p a t e r L e o p o l d M a n d i č po 
r o d u Č r n o g o r e c , r o j e n 1866 v 
Hercegnovem? Mogoče misl i jo , 
da bi bilo pr imerneje izbrati ime 
kakšnega slovenskih svetnikov, a 
kaj ko jih ni. Dejstvo je tudi , da je 
pa te r Leopo ld pr i svoj ih osem-
najs t ih letih stopil v kapucinski 
red v Benetkah in da je do konca 
svojih dni 1942. leta živel v Itali-
ji. S Hrvaško torej n ima opraviti 
ničesar. L i te ra tura pa navaja, da 
je pri Slovencih zelo čaščen. Ko-
nec koncev pa je sveti sedež tisti, 
katerega beseda je zadnja. 

Tekst in foto: D5 

Leopolda Mandiča hitro napreduje. 

NA PREHODU TRČIL V 
PEŠKO 

v ponedeljek, 21. avgusta, okoli 
poldneva je v Slovenski Bistrici po 
Titovi cesti vozil osebni avtomobil 
Jožef B. iz Poljčan. V križišču s Par-
tizansko cesto je trčil v 73-letno Da-
liborko P. iz Slovenske Bistrice, ki je 
po zaznamovanem prehodu za 
pešce šla čez vozišče. Peško je zbil 
po cestišču in pri tem seje hudo ra-
nila. 

UMRL PO PREVOZU V 
BOLNIŠNICO 

v sredo, 23. avgusta, okoli 8. ure 
je Kolodvorsko ulico v Slovenski Bi-
strici neprevidno prečkal 75-letni 
Alojz Oblak iz Slovenske Bistrice. 
Med prečkanjem ga je z osebnim 
avtomobilom zadel 32-letni Jože K. 
z Zgornje Polskave. Pri trčenju je 
pešca vrglo na pokrov motorja, od 
tam pa je podal na pločnik, kjer je 
obležal hudo ranjen. Prepeljali so 
ga v mariborsko bolnišnico, kjer je 
še isti dan zaradi posledic poškodb 
umrl. 

ZAGORELO NA ELEK-
T R I Č N I ^ ^ 

Na električni lokomotivi motorne-
ga vlaka, ki je vozil na progi Maribor 
- Celje, je v torek, 22. avgusta, ob 
21.35 med vožnjo od Poljčan proti 
postaji Dolga Gora nenadoma iz-
bruhnil požar. Pogasili so ga gasilci 
iz Poljčan. Po prvih ocenah naj bi 
požar na lokomotivi povzročil 
škode za okoli 10 milijonov tolarjev. 
Vzroke požara podrobneje razisku-
jejo. 

VRNIL UKRADENO 
LOVSKO PUŠKO 

Pred tremi tedni smo poročali, da 
je neznani storilec Francu Č. z Vita-
na, KS Kog pri Ormožu, ukradel 
200.000 tolarjev vredno lovsko 
puško in naboje. Ukradel bi lahko 
bil še več stvari, tudi orožje, a ni. 
Zato je med ljudmi naraščal strah, 
da je orožje ukradel z določenim 
zlim namenom. Pred dnevi pa seje 
storilec srečal v gozdu z lovcem 
Mirkom L. iz sosednje Lačavesi in z 
grožnjo z ukradeno puško tudi nje-
ga razorožil. Toda Mirko mu je začel 
prepričevalno dopovedovati, da s 
takim početjem ne bo ^dosegel 
ničesar, le sebi bo škodil. Šlo naj bi 
za domačina iz Vodrancev, 27-let-
nega R.R. Kaže, daje razumno pre-
pričevanje tudi razumno dojel. Dru-
gi dan je v spremstvu lovca ukrade-
no puško in naboje odnesel na poli-
cijsko postajo v Ormož, kjer so ta 
primer tudi uradno uredili. Vseeno 
pa bo R.R. moral policistom poja-
sniti nekatera druga dejanja, za ka-
tera ga sumijo, da jih je storil. 

O DRUGIH PIŠEŠ, 
O SEBI PA NIČ 

Tako me hudomušno zbadajo 
nekateri znanci. Pa naj bo, čeprav 
nekoliko z zamudo. V soboto, 12. 
avgusta, popoldan sem na svoji 
rojstni domačiji v Nadolah obiral 
plodove rane slive. Naključje raznih 
okoliščin, resk! - in že sem se znašel 
z zlomljeno lestvijo na tleh. Nesreča 
pa je bila v tem, da sem dobil pre-
lom in zloma kosti pod kolenom na 
levi nogi. Prepeljali so me v ptujsko 
bolnišnico, kjer se še vedno zdra-
vim. Ob razumevanju in pomoči 
uredništva pa še naprej zbiram po-
datke, da ta rubrika ne ostaja praz-
na. 

Z MOPEDOM V 
MOPEDISTA 

V petek, 25. avgusta, ob 13.30 se 
je po Travniški ulici na Pragerskem 
peljal s kolesom z motorjem 12-let-
ni K.B. s Pragerskega. Ko je zapeljal 
na magistralno cesto, je trčN z mo-
pedistom, 30-letnim H.F. iz Šikol, ki 
je pripeljal po prednostni cesti iz 
smeri Spodnje Polskave. Oba mo-
pedista sta padla, vendar se nobe-
den ni resneje poškodoval. Huje pa 
se je ranil sopotnik na mladoletni-
kovem mopedu, 15-letni S.G. s 
Spodnje Polskave. Prepeljali so ga 
v mariborsko bolnišnico. 

MOPEDIST HUDO RANJEN 
PO Poljski cesti v Miklavžu na 

Dravskem polju se je v soboto, 26. 
avgusta, ob 12.20 peljal s kojesom 
z motorjem proti Mariboru Š.S. iz 
Radizla. Tedaj je s stranske ceste 
na Ptujsko ceeto zapeljala z oseb-
nim avtomobilom 30-letna K.D. iz 
Metave, trčila v mopedista in ga zbi-
la po cestišču. Pri tem se je 21 -letni 
Š.S. hudo ranil. 

RODILE SO - Č E S n i A . 
MO: Nataša Žcrak , Zakl 5, 
Podlehnik - deklico; Marija 
Kostanjevec, Stojnci 58, 
Markovci - Evo; Tan ja Vau-
potič, Noršinci 14, Ljutomer 
- Mate ja ; Danica Cafuta, 
Dravinjski Vrh 19, Videm -
dečka; Ida Kangler, Ritoz-
noj 7, Slov. Bistrica - dekli-
co; Dušanka Feguš, Dr. 
Kovačiča 5, O r m o ž - Katjo; 
Dušica Avguštin, Zg. Prista-
va 32, Ptujska G o r a - Gre-
gorja; Shicjerije Kokollari, 
Bračičeva 17, Zg. Polskava -
deklico; Lidija Kunčnik, Za-
gorci 62/a, Juršinci - Saro; 
Ljudmila Vogrinc, Vičanci 
45, Velika N e d e l j a - d e č k a . 
POROKE - FIUJ: Danilo 
Kolarič, Ormoška cesta 1, 
Ptuj , in Huani ta Planine, 
Kvedrova ul. 5, Ptuj; Andre j 
Caf, O b gozdu 27, Radizel, 
in Jasmina Vcršič, Frasova 
ul. 11, Ptuj; Branko Vidovič, 
Mezgovci ob Pesnici 5 l/a, in 
Mari ja Cenar , Moškanjci 
72; An tun Zagoranski in 
Mari ja Svenšek, Podlehnik 
72; Evgenij Vedlin in Jolan-
da Benkovič, Cesta 8. avgus-
ta 12, Ptuj; Andre j Holc in 
Slavica Ljubeč, Zagorci 5; 
Zvonko Žibrat in Sonja Ma-
rinkovič, Volkmer jeva c. 5, 
Ptuj; Frančišek Žibrat , 
Kraigherjeva ul. 19, Ptuj , in 
Dubravka Dimič, Ul. 5. pre-
komorske 2, Ptuj; Rober t 
Majcen in Dragica Toš, 
Grlinci 37; Andre j Petek in 
Suzana Emeršič , Zgorn ja 
Ha jd ina 147; Alekdander 
Roškar in Ksenja Golob, 
Stojnci 25/b; Janez Vidovič 
in Zinka Petr injak, Bukovci 
143. 
U M R L I SO: Otilija Fošner , 
Cirkovce 49/a,;:i 191,0- t 18. 
avgusta 1995; Simoni Korez, 
N a d e l e 17, 1906 - 1 1 9 . av-
gusta 1995; Mari ja Strašek, 
rojena Učakar , Ciri l-Meto-
dov drevored 1, Ptuj , 1908 
- 1 1 8 . avgusta 1995; Angela 
Vajdič, Jadranska ul. 17, 
P t u j , 1 9 2 1 - 1 1 9 . avgusta 
1995. 

VLAMLJALI PREDVSEM 
V LOKALE 

v noči s petka na soboto, s 25. na 
26. avgust, je bilo na območju med 
Slovensko Bistrico in Mariborom 
več vlomov v razne točilnice in me-
snice. Med drugim so neznani sto-
rilci vlomili v bistro Debeli Tomo in 
market Drot na Spodnji Ložnici pri 
Slovenski Bistrici. Odnesli so mo-
torno žago ter se založili s klobasa-
mi in drugimi mesnimi izdelki. Po 
oceni so lastnika oškodovali za do-
brih 100.000 tolarjev. 

•^F.F. 

P T U J # Zaradi izjemnega 
zan imanja bo gledališče Zato 
v če t r tek , 31. avgusta, ob 21. 
ur i v p tu j skem gledališču po-
novi lo preds tavo Krčmar ica 
av to r j a Pe t r a T u r r i n i j a in v 
režiji Sama Strelca. Rezerva-
ci je v s t o p n i c : T I C , tel. 779-
601. 

ŠjŠ 
7 7 r 6 3 5 

« 

n otroke 
y odrasle 
M stiski 

I v PONEDEUEK IN ČETRTEK 
od 18.** do 20.** URE 

Vasica Šalovci v KS Središče 
ob Dravi je dobila cestno og-
ledalo, postavljeno v nepreg-
lednem ostrem ovinku na oto-
ku dveh cest proti Ormožu in 
Vitanu. Pohvale vredne vred-
no dejanje, saj seje tukaj zgo-
dilo več prometnih trkov, na 
srečo samo z materialnimi 
posledicami. 

V le tošnjem letu pa je otok z og-
l e d a l o m z a c v e t e l . P r i z a d e v n a 
vaščanka (ali vaščanke?) je uredi-
la l ično gredico ter zasadila cvet-
l ice . G r e d i c a je l a h k o v p o n o s 
vaščanom Šalovcev in vzpodbu-
da novonas t a l emu tu r i s t i čnemu 
druš tvu v Središču. 

•o- Fr. Krnjak 

Na O k r a j n e m sodišču v P tu ju je 
bi la v pe t ek , 25. avgus ta , s o d n a 
obravnava proti Antonu Kramber-
gerju, Jožetu Letniku, Jožetu Mat-
jašiču, Francu Simoniču , Alojzu 
Pihler ju, Janezu Zeleniku, Jožetu 
Zeleniku, Stanku Zeleniku in Ja-
nezu Zampi. Kot smo že poročali, 
so omenjeni kmetje 18. aprila letos 
p r e o r a l i 32 ha n j iv v k a t a s t r s k i 
o b č i n i L e v a n j c i , k i j ih i m a od 
d r ž a v n e g a s k l a d a k m e t i j s k i h 
zemljišč v najemu Kmetijski kom-
binat Ptuj, in posadili koruzo. KK 
Ptu j je proti n j im podal kazensko 
ovadbo zaradi motenja posesti. 
Kmetijski kombinat si je za zasto-
panje na sodišču najel odvetnika, 
toženi pa ga nimajo. Zaradi tega so 

zahtevali preložitev sodne obrav-
nave , kar j im je b i lo o d o b r e n o : 
obravnava je preložena za petnajst 
dni in v tem roku si lahko najamejo 
odvetnika. "Odvetnika si nismo na-
jeli, ker smo pričakovali pameten 
dogovor s K K Ptuj ," so pojasnili 
obtoženi. 

•»Z.Š. 

^ i r i i i ^ ^ d.o.o. 
Maril>orska cesta 33, Puh te l . 0609 626 763, 0609 631-579 

R G O VIN A ŜV̂  ABLcfENIH ^^^ VT OMOBILOV 
Kredit uredimo mi namesto vas! 

Krediti od 1-4 let (obrestna mera od 8 cto 1 2 %) il 
OPEL K A D E T T 1.61, rdeč , 1991 13.800 DEM 
OPEL K A D E T T 1.5 T D in te rco le r , l x j l i , 1 9 8 8 11.500 DEM 
V W JETTA 1.6 1,6 l i en . , v i n . r deč , 198 8.800 DEM 
V W G O L F G T D 1.6 , l:>eli, 1 9 8 6 9.800 DEM 
V W G O L F 1.6 d iese l , l^el i , 1 9 8 8 10.800 DEM 
OPEL O M E C A 2 . 0 CLS, teli, 1 9 9 0 14.400 DEM 
OPEL V E C T R A 1.7 D IZ . , r deč , 1 9 9 0 12.500 DEM 
O P E L V E C T R A 1.81, m . m o d e r , 1992 18.600 DEM 
FIAT U N O 7 0 lE, m . z e l e n , 1 9 9 2 12.200 DEM 
R 2 1 , m . siv, 1 9 9 0 12.900 DEM 
ALJDI 1 0 0 C D - D R . , teli, 1 9 8 8 12.200 DEM 
PASSAT 1.8 i, m o d e r , 1990 18.800 DEM* 
A X FIRST, v. rdeč , 1 9 9 3 11.900 DEM 
G O L F d iese l 1.6, teli, 1987 8.600 DEM 
RS CAMPLJS, rdeč , 1 9 9 3 12.300 DEM 
F O R D 1.8 E L E G A N C E , m . z e l e n , 1993 21.000 DEM 
N a z a l o g i v e č k o t 3 0 a v t o m o b i l o v ! O d k u p r a b l j e n i h v o z i l ! 
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